
PROTOKÓŁ  Nr XXXVIII.38.2017 
z obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 29 września 2017 r. 
 
 

W obradach sesji udział wzięło 21 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu, Zastępcy Burmistrza: Romuald Piórko i Marek Szponar, przedstawiciele rad sołeckich  
i osiedlowych oraz goście zaproszeni na obrady sesji, według listy obecności stanowiącej załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Obrady  XXXVIII Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.05 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła quorum, co stanowi  
o prawomocności obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Obsługę prawną XXXVIII Sesji prowadził Pan Sławomir Boruch - Gruszecki Radca Prawny Urzędu 
Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 
 

Wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole zostały oddane w pełnym brzmieniu. 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę Państwa, zanim zatwierdzimy porządek obrad, który Państwu 

przedstawię, chciałabym serdecznie poprosić do nas, na środek, gości, którzy przybyli. Są to 
wędkarze, którzy otrzymali Puchary Burmistrza z okazji 60 – lecia istnienia Koła. Bardzo 
Panów proszę tutaj na środek. 

 
… 
 
 Proszę Państwa, pierwsza osoba, która odbiera puchar za wkład w rozwój wędkarstwa  

w gminie Jelcz-Laskowice z okazji 60 - lecia Koła Wędkarskiego nr 6, Szanowny Pan Zygmunt 
Reizer. 

 Szanowny Pan Antoni Bereźnicki – również za wkład w rozwój wędkarstwa. 
 Szanowny Pan Stanisław Olszewski. 
 I, proszę Państwa, mamy jeszcze puchar dla Pana Franciszka Świerzko. Nieobecny chyba Pan 

jest, tak?  I dla całego Koła w uznaniu długoletnich tradycji sportu wędkarskiego w Jelczu-
Laskowicach z życzeniami dalszego rozwoju. 

 Dla Pana Świerzki Pan przekaże. 
 Serdecznie gratulujemy. 
 Dziękuję serdecznie. Czy któryś z Panów chciałby zabrać głos z tej pięknej okazji ? Proszę 

bardzo. 
Pan Stanisław Olszewski – Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, wszyscy zebrani, no i Wysoka 

Rado, chciałem podziękować, ponieważ bardzo dużo pomocy było od Pana Burmistrza  
i Szczęśniaka, Pana Burmistrza Szponara, gdzie po prostu odzyskaliśmy – jak to się mówi – 
dostęp do pierwszego stawu. Bo były czasy, że były te takie bariery, które powodowała a nie 
mogliśmy korzystać, a dzięki pomocy Pana Burmistrza Szponara, Pana Burmistrza Czerniaka, 
waszego Radcę Prawnego odzyskaliśmy to i dziś jest to po prostu serce dla wędkarzy w razie 
czy klęsk powodziowych, czy innych też. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – serdecznie jeszcze raz gratulujemy. Proszę państwa, jeszcze zanim … 
A Panów zapraszamy, jeżeli macie czas możecie z nami zostać, jeżeli nie to serdecznie 
dziękuję. 

 Proszę państwa, tak jak widzicie Państwo, na stole prezydialnym – tam gdzie siedzą Panowie 
Burmistrzowie – mamy również statuetkę. I chciałam państwa uprzejmie poinformować, że 
Gmina Jelcz-Laskowice została liderem w kategorii gospodarka w województwie 
dolnośląskim. Kapituła konkursu „Wzorowa Gmina” nagrodziła nasze miasto tym 
zaszczytnym tytułem. Uroczysta gala z wręczeniem nagród odbyła się 19 września na Zamku 
Topacz. Patronat nad konkursem objęli Marszałek Województwa Dolnośląskiego Cezary 
Przybylski oraz Przewodniczący Konwentu Powiatów Starosta Roman Potocki.  
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W uroczystości wzięli udział: Burmistrz Szczęśniak oraz Burmistrz Piórko. Burmistrz 
Szczęśniak powiedział, że dedykuje tę nagrodę mieszkańcom z okazji 30-lecia miasta Jelcz-
Laskowice. 

 Czy Pan Burmistrz Piórko chciałby coś dodać ? Bo uczestniczył w tej gali. Bardzo proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, nie wszystkie samorządy, 

tylko 21 samorządów z Dolnego Śląska zostało nagrodzonych. Było 21 kategorii od kulturę, 
przez transport, poprzez gospodarkę i Gmina Jelcz-Laskowice znalazła się w gronie liderów 
gospodarki, co może świadczyć tylko o tym, że rozwijamy się w dobrym kierunku. Do tej 
statuetki jest również okolicznościowy dyplom. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa i tym sposobem te oficjalne 
uroczystości, jakże miłe, mamy za sobą. W tej chwili chciałabym państwu przedstawić 
porządek obrad dzisiejszej sesji: 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI i XXXVII Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Przedstawienie przez Burmistrza Informacji o przebiegu wykonania budżetu miasta  

i gminy Jelcz-Laskowice oraz realizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 
2017 roku, oraz: 
a) przedstawienie Uchwały Nr IV/177/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 07 września 2017 r. w sprawie opinii  
o przedłożonej przez Burmistrza Jelcza-Laskowic informacji o przebiegu wykonania 
budżetu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice za I półrocze 2017 roku, 

b) dyskusja nad przedstawioną Informacją.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice na lata 2017-2022. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice 

Programu "Jelcz-Laskowice  przyjazny Seniorom". 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości 

nagród dla osób fizycznych za osiągnięcia wysokich wyników sportowych. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. 
Jelcz-Laskowice – „MPZP Witosa – Treski”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII.53.2011 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 25 marca 2011r. w sprawie poboru podatku od nieruchomości, 
rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za 
inkaso. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII.248.2017 z dnia 31 marca 2017 r. 
w sprawie przyjęcia: „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jelcz-Laskowice w 2017 roku.” 

15. Informacja dotycząca funkcjonowania i wyników finansowych Miejsko - Gminnego 
Centrum Sportu i Rekreacji sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 

16. Wolne wnioski. 
17. Komunikaty organów Gminy. 
18. Zakończenie obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Czy państwo radni mają jakieś uwagi co do porządku obrad? Nie widzę. Stwierdzam, że na 
sali jest 21 radnych, wszystkie uchwały podjęte w dniu dzisiejszym będą prawomocne. Kto  
z państwa radnych jest za przyjęciem, zatwierdzeniem porządku obrad XXXVIII Sesji Rady 
Miejskiej proszę o podniesienie ręki: 
 
za - 21 (jednogłośnie) 

 
Porządek obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty i przedstawia się 
następująco: 
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1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI i XXXVII Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Przedstawienie przez Burmistrza Informacji o przebiegu wykonania budżetu miasta i gminy 

Jelcz-Laskowice oraz realizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2017 roku, oraz: 
a) przedstawienie Uchwały Nr IV/177/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 07 września 2017 r. w sprawie opinii o przedłożonej 
przez Burmistrza Jelcza-Laskowic informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta  
i Gminy Jelcz-Laskowice za I półrocze 2017 roku, 

b) dyskusja nad przedstawioną Informacją.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2017-2022. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice 

Programu "Jelcz-Laskowice  przyjazny Seniorom". 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości nagród dla 

osób fizycznych za osiągnięcia wysokich wyników sportowych. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-
Laskowice – „MPZP Witosa – Treski”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII.53.2011 Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach z dnia 25 marca 2011r. w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego 
i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII.248.2017 z dnia 31 marca 2017 r.  
w sprawie przyjęcia: „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jelcz-Laskowice w 2017 roku.” 

15. Informacja dotycząca funkcjonowania i wyników finansowych Miejsko - Gminnego Centrum 
Sportu i Rekreacji sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 

16. Wolne wnioski. 
17. Komunikaty organów Gminy. 
18. Zakończenie obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu drugiego: Przyjęcie protokołu z obrad 

XXXVI i XXXVII Sesji Rady Miejskiej. 
 Będziemy głosować odrębnie. Jeżeli chodzi o protokół z obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej, 

czy państwo radni wnoszą jakieś uwagi? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do 
przyjęcia protokołu. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad XXXVI Sesji 
Rady Miejskiej proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   -           17 
 przeciw  - 0 
 wstrzymało się  - 4 
 - protokół z obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej został przyjęty – 
 
 Dziękuję bardzo. Przystępujemy do przyjęcia protokołu z obrad XXXVII Sesji Rady Miejskiej. 

Czy państwo radni mają jakieś uwagi co do treści tego protokołu? Nie widzę. Przystępujemy 
do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad XXXVII Sesji 
Rady Miejskiej proszę o podniesienie ręki: 
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za   -           17 
 przeciw  - 0 
 wstrzymało się  - 4 
 - protokół z obrad XXXVII Sesji Rady Miejskiej został przyjęty – 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu trzeciego: Informacje i komunikaty 

Przewodniczącej. 
 Uprzejmie informuję, to również w imieniu panów burmistrzów, że w dniu dzisiejszym, na 

sesji, nie będzie Burmistrza Bogdana Szczęśniaka. Pan Burmistrz został zaproszony na 
uroczystość związaną z 65 – leciem istnienia Spółki „Jelcz”. Ta uroczystość odbywa się we 
Wrocławiu i ona rozpoczęła się o tej samej godzinie co sesja, czyli o godzinie 12.00. W tym 
punkcie również pragnę państwa poinformować, że Przewodnicząca Rady Miejskiej ani Rada 
Miejska - nie otrzymaliśmy takiego zaroszenia. 

 Drugi mój komunikat dotyczy plebiscytu zorganizowanego przez „Gazetę Wrocławską”. Był 
to plebiscyt na Sołtysa Roku i w naszym powiecie oławskim zwyciężył obecny tu na sali nasz 
kolega Robert Jadczak. Serdecznie Panu gratuluję. Drugie miejsce w powiecie oławskim zajął 
nieobecny, a zaproszony, bo wszyscy panowie sołtysi są zapraszani, Pan Marek Starczewski 
Sołtys Biskupic.  

 Następny komunikat. Pragnę Radę Miejską i gości poinformować, że przedstawiciele Rady 
Miejskiej w mojej osobie, w osobie Wiceprzewodniczącego, brali udział w przekazaniu 
kluczy TBS, w otwarciu placu zabaw integracyjnego oraz otrzymaliśmy zaproszenie do 
opery, gdzie występowali „Świtezianie” – nasz zespół ludowy. 

 Pragnę państwu również przypomnieć, że już jutro o godzinie 19.00 będzie czwarty – ostatni 
– Festiwal Organowy. Serdecznie państwa zapraszam, bo jest to organizowane pod egidą 
Urzędu Miasta i Gminy przez Centrum Kultury. 

 Informuję również państwa, że wpłynęło kilka pism Zarządu Osiedla Jelcz. Te pisma będą do 
wglądu w Biurze Rady, ja ich nie będę odczytywała. One ogólnie dotyczą jakby sytuacji … 
dotyczą ogólnie sytuacji związanej ze stanem – powiedzmy – wałów, sytuacji związanej z 
ewentualną – odpukać – powodzią i do wglądu w Biurze Rady tak jak już powiedziałam.  

 Proszę państwa, jeszcze chciałabym poinformować o stanowisku prawnym, które 
otrzymałam od Pana mecenasa, który w dniu dzisiejszym obsługuje naszą sesję, Pana 
Sławomira Borucha – Gruszeckiego. Ponieważ jest to krótkie stanowisko, to ja je w tej chwili 
odczytam i po odczytaniu tego stanowiska przekażę je, już po sesji, Przewodniczącemu 
Komisji Samorządu i Prawa, celem wprowadzenia tego albo do planu pracy już na przyszły 
rok, albo do pochylenia się Komisji nad tym tematem, wstępnego na pewno, jeszcze w tym 
roku.  – cytat – „W nawiązaniu do pisma z dnia 14 lipca …” to chodzi o moje pismo, które 
wystosowałam do Pana mecenasa,  „… wyjaśniam, co następuje: przepisy ustawy z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym nie regulują kwestii w zakresie limitu czasu 
wystąpienia radnych na sesji rady miejskiej, w związku z tym przyjąć wypada za dopuszczalne 
znowelizowanie Statutu Gminy Jelcz-Laskowice w taki sposób, że w znowelizowanym § 20.6 
Statutu Gminy Jelcz-Laskowice zostanie dokładnie określony (sprecyzowany czas wypowiedzi), 
np. w ten sposób, że podstawowy czas wypowiedzi dla radnego wynosi 5 minut, a następnie 
dodatkowy czas 2 minuty dla wygłoszenia repliki, niewątpliwie dla przewodniczących komisji 
oraz przewodniczących klubów radnych podstawowy czas wypowiedzi powinien być dłuższy, 
np. 10 minut oraz dodatkowy czas 5 minut dla wygłoszenia stosownej repliki, co skutkować 
będzie tym, że nie będzie konieczności odrębnego ustalania przez Radę Miejską limitów 
czasowych dla wystąpień radnych. Przepisy ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym nie przewidują możliwości rozszerzenia katalogu środków dyscyplinujących poza te, 
jakie są dotychczas zawarte w § 22 Statutu Gminy Jelcz-Laskowice.” 

 Proszę państwa, analizując nasz Statut ja również w takim piśmie, które … w którym zwrócę 
się do Pana Przewodniczącego radnego Jacka Hełki, zwrócę jakby uwagę Komisji, że pewne 
zapisy Statutu są już nieaktualne i trzeba by było się również do nich odnieść, np. są zupełnie 
nowe już zasady dostępu do informacji publicznej i należałoby to zaktualizować. I, np. 
załącznik  nr 4 do Statutu mówi o tym, że jakby mamy jeszcze gimnazja, których no już w tej 
chwili nie mamy, tak że też ta aktualizacja byłaby potrzebna. Również taka sprawa dotycząca 
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aktualizacji wymaga § 20 pkt 6 dotyczący głosowania imiennego, bo w tym zakresie się 
zmieniły wyroki – może tak – i to głosowanie imienne może się odbywać już tylko w innych 
sytuacjach. 

 Proszę jeszcze o chwilkę cierpliwości. 
 Mam tu przed sobą pismo Pani radnej Krystyny Dekret, która zwróciła się do Pana 

Burmistrza Szczęśniaka, ale również do Rady, z ogromną prośbą o częściowe 
dofinansowanie budowy ogrodzenia przy kościele św. Stanisława Biskupa i Męczennika  
w Jelczu-Laskowicach. Mieszkańcy nie są w stanie sfinansować tej budowy z własnej 
kieszeni. Zdaję sobie sprawę z tego, że nasz budżet jest ograniczony, ale bardzo proszę aby 
Szanowna Rada pochyliła się nad tym problemem, (pismo z dnia 18.08.2017 r. radnej 
Walentyny Krystyny Dekret stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 Informuję, że kościół św. Stanisława Biskupa i Męczennika nie jest wpisany do rejestru 
zabytków i nie może … nie można sfinansować tego zadania z budżetu Gminy. I myślę, że w 
momencie kiedy Pani to pismo składała to już chyba taka informacja była Pani znana. 

 Proszę państwa, to ja mam na tyle komunikatów i przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to są : Informacje Burmistrza o działaniach podejmowanych 

pomiędzy sesjami.  
 Bardzo proszę, oddaję głos Panu Burmistrzowi Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jako że sesja poprzednia 

zwyczajna była końcem lipca, sesji zwyczajnej nie było w sierpniu, stąd tych zarządzeń 
Burmistrza jest trochę i tu proszę państwa o cierpliwość. 

 I tak, Zarządzeniem Burmistrza z 02.08.2017 r. w sprawie … przepraszam, też z 02.08., ale po 
kolei, w sprawie odwołania członka Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie. Odwołuje się jedną osobę, powołuje się w to miejsce kolejną osobę. 

 Kolejne Zarządzenie, w sprawie zmian w Regulaminie Organizacyjnym Urzędu Miasta  
i Gminy. I w statucie organizacyjnym zmienia się dotychczasowy schemat Wydziału 
Komunalnego i Oświaty, zastępuje się nowym o treści jak w załączniku nr 1. 

 Kolejne Zarządzenie Burmistrza, proszę państwa, z dnia 07.08. w sprawie pierwokupu 
nieruchomości. Burmistrz nie skorzystał z prawa pierwokupu działki nr 665 AM-1,  
o powierzchni 1044 m2 w Dziuplinie. 

 Kolejne Zarządzenie z 08.08. w sprawie wprowadzenia Planu Operacyjnego ochrony przed 
powodzią dla Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. Zarządzenie to wprowadza do użytku Plan 
Operacyjny ochrony przed powodzią Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice stanowiący załącznik 
do niniejszego zarządzenia.  

 Kolejne Zarządzenie, również z 08.08., w sprawie przeznaczenia do sprzedaży komunalnego 
lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy. I taki lokal mieszkalny został przeznaczony do 
nabycia na rzecz najemcy zgodnie z ustawą. 

 Kolejne Zarządzenie, z dnia 08.08. tego roku, w sprawie nabycia nieruchomości. I tutaj jest: 
Wyraża się zgodę na nieodpłatne nabycie do gminnego zasobu nieruchomości wymienionych 
działek – to są działki, na których realizuje się inwestycje celu publicznego, 
ogólnodostępnego, parkingu dla samochodów osobowych. Są to działki przy ul. Partyzantów, 
które były własnością, już akt notarialny w tej sprawie jest podpisany w dniu wczorajszym, 
czyli Gmina … Zakład Gospodarki Komunalnej przekazał na rzecz Gminy te dwie działki po 
byłej hydroforni – jakby ktoś pytał o adres. 

 Kolejne Zarządzenie, z dnia 09.08., w sprawie prawa pierwokupu. I Gmina tutaj też nie 
skorzystała z prawa pierwokupu działki 284/7 AM-1, o powierzchni 1308 m2 w Dziuplinie. 

 Kolejne Zarządzenie, z 11.08., w sprawie wniosku o zwołanie sesji Rady Miejskiej poza 
planem pracy. Sesja była zwołana w dniu 18.08., podejmowaliście państwo uchwałę  
w sprawie zmian budżetu miasta i gminy. 

 Kolejne Zarządzenie, z 16.08., w sprawie zgody na wykorzystanie herbu Gminy. I tu 
Burmistrz Miasta i Gminy wyraził zgodę na korzystanie, na wykorzystanie herbu Miasta  
i Gminy na koszulkach sportowych, które będą wykorzystane podczas turnieju piłki plażowej 
rozgrywanego w dniu 19.08.2017 r. 
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 Kolejne Zarządzenie, w sprawie zmian budżecie na … to jest z 16.08., w sprawie zmian 
budżetu na 2017 r. To było też przedmiotem obrad sesji. 

 Kolejne Zarządzenie, z 23.08.2007 r., w sprawie pierwokupu nieruchomości. I tutaj też 
Gmina nie skorzystała  z prawa pierwokupu nieruchomości nr 13/386 AM-1, o powierzchni 
643 m2, położonego w obrębie Jelcz. 

 Kolejne Zarządzenie, z 25.08.2017 r., w sprawie prawa pierwokupu. Również Gmina nie 
skorzystała z prawa pierwokupu działki o nr 666 AM-1, o powierzchni 1044 m2, w 
Dziuplinie. 

 Kolejne Zarządzenie również dotyczy prawa pierwokupu, tym razem w Chwałowicach, 
działka nr 148/8 AM-2, o powierzchni 900 m2. 

 Kolejne Zarządzenie, z 31.08., w sprawie Informacji o przebiegu wykonania budżetu miasta  
i gminy Jelcz-Laskowice oraz realizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2017 
r. Przedmiotem … Ta informacja będzie przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

 Kolejne Zarządzenie, z 30.08., dotyczy zmian budżetu na 2017 r. 
 I kolejne Zarządzenie, z 05.09., w sprawie powołania składu do odbioru lekkiego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego z podstawowym wyposażeniem ratownictwa technicznego  
i ekologicznego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Minkowicach Oławskich. W skład tej 
Komisji powołano: Pana Wiesława Kawałko, Pana Piotra Stajszczyka i Pana Mariusza 
Rudnickiego – Naczelnika Ochotniczej Straży Pożarnej w Minkowicach. 

 Kolejne Zarządzenie, z 07.09., w sprawie przeznaczenia do dzierżawy gruntu komunalnego. 
Przeznacza się grunt do dzierżawy na targowisku miejskim o powierzchni 54 m2, to jest 
działka 24/7 AM … część działki 24/7 – chodzi tutaj o grunt pod istniejącym pawilonem. 

 Kolejne Zarządzenie, w sprawie ustalenia stawek czynszu za 1 m2 powierzchni użytkowej 
lokali mieszkalnych. Stawka została … stawka bazowa czynszu najmu za m2 powierzchni 
użytkowej lokalu stanowiącego mieszkaniowy zasób gminy, ustala się w wysokości 5,03 zł. 

 Kolejne Zarządzenie, z 11.09., w sprawie powołania i funkcjonowania Gminnego Zespołu 
Zarządzania Kryzysowego w Jelczu-Laskowicach. Powołuje się Gminny Zespół Zarządzania 
Kryzysowego w Jelczu-Laskowicach, w składzie: 
- Przewodniczącym Zespołu jest Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan Szczęśniak, 
- Zastępcą Przewodniczącego jest Pan Marek Szponar, 
- i Zastępcą jestem również ja. 
Członkowie: 
- Sekretarz, 
- Komendant Ochotniczej Straży Pożarnej, 
- Inspektor Nadzoru Budowlanego, 
- Pracownicy Urzędu wymienieni tutaj, 
- i również kierownicy jednostek organizacyjnych należących do Gminy, 
Kolejne Zarządzenie, z 11.09., w sprawie powołania koordynatora regionalnego programu 
„Odnowa wsi w Województwie Dolnośląskim”. I takim koordynatorem, na takiego 
koordynatora Burmistrz powołał Panią Iwonę Bajsarowicz – pracownika ds. rolnictwa 
Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 
Kolejne Zarządzenie, w sprawie ogłoszenia przeprowadzenia konsultacji projektu Programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 23 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
rok 2018. 
I kolejne Zarządzenie, w sprawie Informacji dotyczącej funkcjonowania i wyników 
finansowych Miejsko - Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 
I to przedmiotem, ta Informacja, to Zarządzenie będzie dzisiaj przedmiotem obrad dzisiejszej 
sesji. 
Kolejne zarządzenie, proszę państwa, w sprawie zmian w Regulaminie Organizacyjnym, to 
jest 22.09. i tu się wprowadza stanowisko ds. leśnictwa i utrzymania zieleni w wysokości 2/5 
etatu. Do tej pory takiego stanowiska nie było. Osoba była zatrudniona na umowę-zlecenie. 
Będzie to etat, 2/5 etatu, czyli 2 dni w tygodniu będzie osoba, która się tymi sprawami 
zajmuje, bo tych spraw jest naprawdę dużo. 
Kolejne Zarządzenie, z dnia 27.09., w sprawie powołania Pani Marii Duszak na Dyrektora 
Miejsko – Gminnego Centrum Kultury w Jelczu-Laskowicach. W związku z tym, że Pani 
Dyrektor Miś jest już na chorobowym związanym z ciążą, a za chwilę macierzyństwem, stąd 
Pani Maria Duszak będzie pełniła obowiązki Dyrektora do czasu powrotu Pani Dyrektor Miś. 
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Kolejne Zarządzenie, z 27.09., w sprawie powołania, odwołania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. I tutaj też następuje 
zamiana osób.  
Kolejne Zarządzenie, z dwudziestego siódmego, również dotyczy  powołania, odwołania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 
I kolejne Zarządzenie, z 27 września, w sprawie prawa pierwokupu. Również Gmina nie 
skorzystała z prawa pierwokupu działki nr 6/5 AM-27, o powierzchni 1733 m2, położonej  
w obrębie Laskowice.  
I kolejne Zarządzenie, w sprawie sprzedaży bezprzetargowej nieruchomości. Przeznacza się 
do sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomość oznaczoną jako działkę 415/6 AM-1, 
obręb ewidencyjny Nowy Dwór, o powierzchni 331 m2. 
I ostatnie Zarządzenie, z 28 września, w sprawie powołania i odwołania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 
Tyle zarządzeń Burmistrza w okresie między sesjami. 
Ja chciałbym również państwa poinformować, że w okresie między sesjami wydano 58 
zaświadczeń o przeznaczeniu działki w planie miejscowym lub studium i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego. 12 wypisów i wyrysów z planów miejscowych lub 
studium, a także 36 decyzji o warunkach zabudowy i 3 decyzje o ustaleniu lokalizacji 
inwestycji celu publicznego. 
Również chciałem państwa poinformować na temat przetargów. I tak, rozstrzygnięto 
przetarg na wymianę nawierzchni trawiastej boiska piłkarskiego wraz z utrzymaniem przy 
Szkole Podstawowej nr 2. Startowało dwie firmy. Wybrano firmę Handlowo – Usługową 
„Zielony Dom”. Umowa została podpisana. Termin realizacji do 24 października br. 
Kolejny przetarg: termomodernizacja budynku Zespołu Ekonomiczno–Administracyjnego  
w Jelczu-Laskowicach. Wpłynęły dwie oferty. Umowa została podpisana z firmą ETP S.A.  
ul. Siemianowicka 5a, Katowice, za kwotę 2.216.960,12 zł. 
Również kolejny przetarg: przebudowa drogi gminnej Piekary – Laskowice. W tym przetargu 
wystartowały cztery firmy. Wygrała firma Strabag za kwotę 777.091,79 zł. Termin 
wykonania … Umowa podpisana. Termin wykonania to 17 listopad br. 
Kolejny przetarg to budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami, 
pompowni ścieków dla Centrum Rekreacji przy ul. Stawowej w Jelczu-Laskowicach. Ten 
przetarg jest na etapie rozstrzygnięcia. Dzisiaj państwo w uchwale zmian w budżecie 
będziecie państwo głosować nad zwiększeniem środków żeby przetarg rozstrzygnąć. 
I, proszę państwa, jest w trakcie ogłoszenia, do trzeciego mają wpływać oferty, to już jest na 
drugi przetarg: budowa chodnika i drogi rowerowej od tutaj parkingu przy kościele do 
basenu przy skateparku. Tak że ten przetarg jest w trakcie, otwarcie ofert, to tak jak 
powiedziałem, 03 października br. 
Tyle jeżeli chodzi o informacje. 
Proszę państwa, jeżeli jestem już przy głosie, to chciałbym państwu powiedzieć o jednej 
rzeczy, a mianowicie takiej: tu są podpisy, petycje do Burmistrza w sprawie nocnej  
i świątecznej opieki zdrowotnej. Proszę państwa i tutaj żebyście państwo zrozumieli jedną 
rzecz, to nie o to chodzi czy można, czy nie można, tylko z dniem 01 października … Pani 
radna Dekret bardzo proszę słuchać, bo to Pani akurat jest inspiratorem tego i bardzo proszę 
słuchać. Z dniem 01 października tego roku wchodzi w życie ustawa z dnia 23 marca tego 
roku o zmianie ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków 
publicznych. I proszę państwa, ta ustawa, czy zmiana tejże ustawy o świadczeniach opieki 
zdrowotnej finansowanej ze środków publicznych mówi tak: w Rozdziale III – Zasady 
udzielania świadczeń opieki zdrowotnej, art. 55: Realizacja świadczeń z zakresu 
podstawowej opieki zdrowotnej to świadczenia nocnej, m.in. nocnej i świątecznej opieki 
zdrowotnej są udzielane przez świadczeniodawców zakwalifikowanych do poziomów 
systemu podstawowego szpitalnego zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej, o których 
mowa w art. 95l ust. 2 pkt 1-3 i 5, na podstawie umowy, o której mowa w art. 159a ust. 1. 
I proszę państwa dalej, w Dziale IV B System podstawowego szpitalnego zabezpieczenia 
świadczeń opieki zdrowotnej, artykuł właśnie ten 951: Zakres świadczeń w ramach systemu 
zabezpieczenia; poziomy … Zakres świadczeń w ramach systemu zabezpieczania poziomu 
systemu zabezpieczenia. I proszę państwa punkt, punkt – proszę państwa – drugi w tymże 
artykule 951 mówi tak: W ramach systemu zabezpieczania wyróżnia się następujące 
poziomy: 
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1) szpitale I stopnia; 
2) szpitale II stopnia; 
3) szpitale III stopnia; 
4) szpitale onkologiczne i pulmonologiczne; 
5) szpitale pediatryczne; 
6) szpitale ogólnopolskie. 
Proszę państwa i tylko, i wyłącznie pomoc nocna i świąteczna może być tam świadczona.  
I tutaj nie ma chciejstwa czy niechciejstwa, nie ma chciejstwa ani czy Burmi … Nie ma 
niechciejstwa Burmistrza, nie ma niechciejstwa Starosty, to wynika – proszę państwa –  
z przepisów ustawy. Póki co w tym kraju  przepisy ustawy obowiązują i proszę się tego 
trzymać, a nie stawać pod kościołem, zbierać podpisy i robić ludziom wodę z mózgu. Ja tyle. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czy Pan Burmistrz Szponar ma jakieś komunikaty? Pan radny 
Skrzydłowski się zgłaszał pierwszy. 

 (…) 
 Pani radna Dekret – proszę uprzejmie. 
 Pan radny Skrzydłowski rezygnuje, czy przepuszcza Panią radną? 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – Panie Burmistrzu, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu Piórko, 

zwracam się do Pana żeby Pan się do mnie grzecznie odnosił. Chciałam państwa 
poinformować, że byłam przedwczoraj, w środę, na sesji w Starostwie i przeczytam państwu 
z jakim wnioskiem poszłam do nich. 

 W imieniu mieszkańców miasta, gminy Jelcz-Laskowice zwracam się z prośbą do Pana 
Starosty i radnych o państwa działanie w celu przywrócenia weekendowych dyżurów 
lekarskich w naszej gminie. Ciężko ludziom zrozumieć, że ponad 23000 mieszkańców zostało 
pozbawionych opieki lekarskiej w soboty i niedziele, muszą jeździć do Oławy. A trzeba 
pamiętać, że wiele osób starszych nie stać na takie wydatki. Samo zrobienie zastrzyku to 
kwota 35 zł, a dwa zastrzyki dziennie to 70 zł. Płacimy na Narodowy Fundusz Zdrowia 
podatki, zbudowaliśmy przychodnię z naszych pieniędzy społecznych i nie mamy opieki 
lekarskiej. Wierzymy, że zrobi Pan wszystko co w pańskiej mocy aby nam pomóc w tej 
sprawie. Uwiarygodniamy naszą petycję podpisami ponad 2300 osób, mieszkańców gminy 
Jelcz-Laskowice. 

 Proszę państwa, zbierałam te podpisy i proszę, przekażę państwu co usłyszałam na, właśnie 
na tej sesji, co powiedział Starosta i co powiedział Przewodniczący Hołyński i co powiedzieli 
radni. Powiedzieli mi tyle, że przede wszystkim nie było z naszej strony, władz, nasze władze 
w ogóle tym tematem się nie interesowały, a oni nie będą nikomu wychodzić naprzeciw. 
Przekazuję słowo w  słowo  to, co jest powiedziane. Przede wszystkim powiedzieli też tak 
samo, czytałam i od razu rozwijałam temat. Powiedzieli nam, usłyszałam taką odpowiedź 
żebyśmy sobie wybudowali szpital. To ja im odpowiedziałam, że po prostu my mamy à la 
szpitalik ze społecznych pieniędzy wybudowany. Kiedy żeśmy rozbudowywali nasze miasto 
Jelcz-Laskowice to my, po prostu mój wiek, na tym dla was tutaj młodych radnych, co tutaj 
siedzą i żeśmy budowali właśnie przychodnię ze społecznych pieniędzy, budowaliśmy 
stanowiska, etaty pracy dla naszych lekarzy. W każdym bądź razie powiedzieli mi, bardzo 
nam współczuli, że mamy po prostu nieudolnych burmistrzów i radnych. Bardzo żałuję, że 
po prostu nikt nie jest tymi tematami zainteresowany tylko ja. A od, w każdym bądź razie ta 
uchwała ona wejdzie w życie, o tym ja doskonale wiem. Ale co żeście zrobili wy żeby po 
prostu nam pomóc? Taka jest prawda. Co do tej uchwały, że pieniądze oczywiście będą 
pompowane w te szpitale i ogromne pieniądze, które Pan wymienił, ale nie będą pompowane 
po prostu do takich małych miasteczek jak my. A moim celem, naszym celem, my oczekujemy 
mieszkańcy, że będziemy mieli weekendowe dyżury nie za pieniądze, tylko na Narodowy 
Fundusz Zdrowia. Panie Burmistrzu, gdyby Pan był tak łaskawy i miło ze mną od czasu do 
czasu porozmawiał to byśmy dużo więcej mieli dla naszego miasta, a nie tylko po prostu 
opluwanie po gazetach, wyśmiewanie i nawet teraz to, co Pan czytając skończył, jak się Pan 
po prostu grzecznie, elegancko o mnie wypowiedział z ironią. Ja sobie tego nie życzę. Mnie 
wybrało społeczeństwo, ja prezentuję tych ludzi. W tej sprawie tyle mam do powiedzenia. 

 Teraz chciałabym, jeżeli można, czy po prostu czekamy do piątego punktu Pani 
Przewodnicząca? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w każdym puncie oddzielnie. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – dobrze. To dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja już będę powtarzał jak 

manta, że w tym kraju obowiązują jeszcze przepisy – może nie wszystkich, ale generalną 
większość tego społeczeństwa obowiązują przepisy. I tu, ja nie wiem, bo ja nie byłem 
świadkiem na sesji - są pewnie nagrania sesji, jak się pokuszę to odsłucham tego – żeby Pan 
Hołyński i … Ba, Pana Hołyńskiego może, ale Pana Starosty o to nie podejrzewam, że jest 
wyraźnie: ustawa wchodzi za dwa dni i Pan Starosta mówi tak, będziecie mieli w Jelczu-
Laskowicach pomoc. Ba, gdybyśmy – abstrahując – mieli tę pomoc do dzisiaj to ona byłaby 
jeszcze tylko dwa dni, koniec, kropka. Starosta musi, musiałby przenieść i zlikwidować tu tę 
pomoc i tutaj – (…) jeszcze raz powiedziałem – nie ma chciejstwa proszę państwa. Ja tylko 
Pani radnej tłumaczę, że w tym kraju obowiązują przepisy i jeżeli ja, jako Piórko, obywatel, 
łamię przepisy to obowiązkiem obywatelskim innych jest donieść do odpowiednich 
organów. Ba, ja, jako Piórko, Zastępca Burmistrza, łamię przepisy to też należy donieść do 
funkcjonujących odpowiednich organów i tylko tyle. A Pani radna mnie zarzuca łamanie 
przepisów, opowiadanie innych rzeczy – proszę donieść, zawiadomić i tylko tyle. Dziękuję 
bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny Skrzydłowski – proszę. Potem Pan Przewodniczący 
Woźniak. Pani radna Bar – tak? 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie Pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, Panie 
Burmistrzu, na wstępie, w imieniu radnych opozycyjnych chciałbym Panu serdecznie 
podziękować za inwestycję przy Szkole nr 2 à propos boiska. Bardzo cieszę się, że przychylił 
się Pan do naszego wniosku, który przedkładaliśmy Radzie na sesji budżetowej. Ale mam 
kilka pytań à propos tej inwestycji. Szanowny Panie Burmistrzu, dotarły do mnie sygnały, że 
są jakieś komplikacje à propos tej inwestycji i dojdą koszty dodatkowe – chodzi o szlakę, 
która się pojawiła pod nawierzchnią, czy to prawda? Mógłbym uzyskać odpowiedź? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz prosi żeby Pan wszystkie – tak? 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – a, Panie radny, czy Pan może jeszcze w tym temacie, to ja odpowiem 

na wszystkie pytania. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – tak. Chciałbym się dowiedzieć w takim układzie, czy to prawda, jeżeli tak 

to czy dojdą koszty dodatkowe? Jeżeli dojdą koszty dodatkowe to jakie to będą kwoty? 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – już odpowiadam. Tak, to prawda. Są, już są dzisiaj … Na dzień 

dzisiejszy wykonane są odwierty na całej powierzchni, w dużej części są przewarstwienia 
żużla od 15 do 20, do 25 cm. Wykonawca ma to oszacować ile tego jest, spróbować to 
wycenić i wtedy przystąpimy. Nie ma jeszcze dzisiaj, nie wiem, nie mam dzisiaj rozeznania 
kwotowego, ale prawdopodobnie trzeba będzie coś dopłacić. Ile? – nie powiem. Ba, chcemy 
to zrobić, że wykonawca wywożąc, przywożąc ziemię urodzajną – co widać – ma tak to 
skalkulować, że przywożąc ziemię nie wyjeżdża na pusto tylko w ramach wyjazdu zabiera tę 
szlakę. Tak to chcę skalkulować i tak rozmawiałem z wykonawcą, ma to oszacować. Jaka to 
jest kwota – nie umiem dzisiaj odpowiedzieć. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – jeszcze jedna kwestia. Szanowni państwo, jeżeli jesteśmy przy tym 
temacie, chciałbym wrócić kilka lat do tyłu. Ja nie mówię, że to był wtedy Burmistrz Piórko, 
czy Burmistrz Szponar, ale jak sami dobrze wiecie wszyscy tutaj, na tej sali, posądzali Pana 
Krzysztofa Kauckiego o zniszczenie murawy, stał się kozłem ofiarnym tego boiska. A dzisiaj, 
jak sami widzimy, okazuje się, że jest szlaka i niestety tam żadna murawa by nie wyrosła ile 
byśmy pieniędzy w to boisko nie włożyli i jakiej trawy byśmy nie posiali, niestety ta trawka 
nie pojawiłaby się. I taka moja propozycja. Szanowni państwo, ja wiem, tak jak mówię to nie 
był Burmistrz Szponar, to nie był Burmistrz Piórko. Ale Panowie, wy dzisiaj jesteście 
przedstawicielami Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice, warto byłoby po tych kilku latach zrobić 
ukłon w stronę Pana Krzysztofa Kauckiego, może zaprosić go tutaj na sesję tak, jak wtedy go 
zapraszano i posądzano i przeprosić za tę sytuację. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – po kolei. Pan Przewodniczący Woźniak, za chwilkę Pani radna Bar. Ja 
przypominam, że jesteśmy w punkcie: Informacje Burmistrza o działaniach pomiędzy 
sesjami. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, Panie 
Burmistrzu, chciałem poruszyć temat, który Pan Burmistrz wcześniej poruszał odnośnie 
interpelacji Pani radnej, ponieważ mam swój udział w tej interpelacji, ale chciałbym się 
pokrótce odnieść do wypowiedzi i tematu, który Pan Burmistrz przed sekundą poruszył, 
boiska przy Szkole Podstawowej nr 2, które to boisko powstało, m.in. dzięki zaangażowaniu 
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trochę szerszej grupy ludzi niż Pan radny Skrzydłowski. Szanowny Panie, nie wiem czy Pan 
wie, a właśnie przed chwilą Pan pokazał, że Pan nie wie jak mocno zaangażowany był Pan 
Krzysztof Kaucki w powstanie to boiska. Bo powiem Panu szczerze, że odbyło się w miesiącu 
lutym spotkanie u Pana Burmistrza w gronie trzech czy czterech osób, bo już nie pamiętam 
czy Pan Zastępca, Burmistrz Szponar był przy tej rozmowie – bardzo możliwe, że był, 
ponieważ tymi sprawami się zajmuje – byłem ja i był Pan Krzysztof Kaucki, który na moją 
prośbę i na prośbę mieszkańców, jako ta osoba, która była zawsze w tym miejscu obecna 
podczas szkolenia młodzieży, zaangażował się w rozmowy w trakcie poparcia inicjatywy 
grupy mieszkańców. I wszystkie kwestie, które były poruszane wówczas odnośnie 
pojawienia się tego zadania w trakcie roku budżetowego, Pan Krzysztof Kaucki w tym 
uczestniczył. I powiem Panu szczerze, że bardzo bym Pana prosił żeby Pan, jeżeli o kimś 
mówi, to przynajmniej z tym kimś porozmawiał, bo nie wiem czy Pan Kaucki chce żeby Pan 
reprezentował jego osobę i coś żądał w jego imieniu. Bardzo Pana proszę. To jest pierwsza 
sprawa. 

 Natomiast, Szanowni państwo, co do drugiej sprawy, chciałbym poruszyć temat poruszany  
w ramach interpelacji przez Panią radną Krystynę Dekret. A mianowicie, Szanowni państwo, 
tak, zostałem, że tak powiem, zahaczony, czy poproszony – nie wiem jak to nazwać – będąc 
na targowisku miejskim kilka tygodni temu przez Panią Krystynę Dekret, która wraz ze 
swoim mężem zachęcała, czy zaczepiała mieszkańców do tego żeby popierali taką inicjatywę. 
I, Szanowni państwo, krótka rozmowa z Panią Krystyną skłoniła mnie do tego żeby się 
wpisać i podpisać pod tą interpelacją, a mianowicie tylko i wyłącznie dlatego, że Pani 
Krystyna uprzedziła mnie, że: tak, będę deptała w Starostwie, będę deptała w ministerstwie, 
pojadę do Warszawy i będę rozmawiała z Prezesem Rady Ministrów z Panią Szydło żeby 
załatwić tę sprawę. I, Szanowni państwo, ja w to uwierzyłem, ja w to uwierzyłem … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo uprzejmie proszę państwa o spokój. Jesteśmy 
w punkcie: Informacje Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady 
Miejskiej. Pani radna Dekret - proszę państwa, proszę o spokój - odniosła się do …  
(…) 
Ale proszę nie krzyczeć Pani radna Dekret. To proszę bardzo uprzejmie zachować spokój. 
Pan Burmistrz Piórko odczytał, że zmieniły się przepisy prawne. Pan radny Woźniak odnosi 
się też do tej całej sprawy, natomiast no nie bardzo to jest punkt odpowiedni. Jeżeli już 
zaczęliśmy to proszę uprzejmie skończyć, natomiast proszę skracać swoje wypowiedzi. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję Pani Przewodnicząca. Zdążam do meritum. 
Szanowni państwo, ja czuję się dziś oszukany i czuję się oszukany, m.in. dlatego, że te słowa, 
które Pani Krystyna Dekret przed chwilą powiedziała, że nie jestem zainteresowany, że to 
dzięki takim radnym i takiemu Burmistrzowi dzisiaj nie mamy tego zadania, które – 
przypominam – jest zadaniem własnym Powiatu. Dlatego to, co było napisane, petycja do 
Burmistrza Szczęśniaka bardzo mnie zdziwiło, że to nie jest petycja do Zarządu Powiatu 
Oławskiego - organu, który odpowiada za realizację tego zadania. Ja jestem zszokowany 
brakiem kompetencji i używanie mieszkańców Jelcza-Laskowic, jako wytrychu politycznego, 
przeciwko radnym i Burmistrzowi Jelcza-Laskowic. Na to nie ma zgody pani radna. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę o spokój. Proszę państwa o spokój. Ja 
widzę, Pan radny Skrzydłowski się zgłosił, Pani radna Dekret się zgłosiła po raz … Panie 
radny Stachnio, bardzo Pana proszę, dobrze? Bo mi przeszkadza to. Pani Marzena Bar, Pani 
radna Marzena Bar – proszę. 

Radna Marzena Bar – Panie Burmistrzu, Szanowna Rado, ja tutaj ma pytanie konkretnie do Pana 
Burmistrza Piórki. Chciałam się dowiedzieć, o której drodze Pan mówił. Droga Jelcz-
Laskowice – Piekary, czy to chodzi o drogę główną, czy chodzi Panu o ten łącznik 
prowadzący na cmentarz? Bo Pan tak to przeczytał i do końca nie zrozumiałam. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – mówimy o przetargu Piekary – Chwałowice, bo ja mam … W temacie, 
w informacjach o przetargu? 

Radna Marzena Bar – tak. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – to przepraszam, ja się przejęzyczyłem. To mówimy o drodze Piekary – 

Chwałowice przy cmentarzu. 
Radna Marzena Bar – tak. I teraz, Panie Burmistrzu, chciałam zadać następne pytanie. Czy dla Pana 

odpowiednią porą na tę inwestycję jest wykonanie prac do końca, do 17 listopada ? Mamy 
Dzień Wszystkich Świętych. To jest druga droga, która prowadzi do cmentarza. Rozkopiemy 
tę drogę. Czy Pan będzie, czy Pan chciałby słuchać tego, co tam się będzie działo przez ten 
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tydzień przed Wszystkimi Świętymi i tydzień po? Bo ja nie bardzo. I bym prosiła bardzo żeby 
ta inwestycja została przesunięta powiedzmy na, po dziesiątym listopada. Tyle czekamy na tę 
drogę i poczekamy jeszcze trochę, ale zróbmy to dla wszystkich mieszkańców. Tu nie chodzi 
tylko o mieszkańców Piekar, tylko chodzi o mieszkańców całej gminy i o ludzi, którzy będą 
dojeżdżać od strony innych miejscowości tutaj, które biegną od strony – powiedzmy – 
Minkowice, Wójcice, Kopalina. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę uprzejmie. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, termin umowny jest 17 

listopad, nie ma możliwości przesunięcia. Natomiast z informacji, które mam, wykonawca 
chce skończyć w granicach 20 października. A na pewno będzie tak, jeżeli by nie skończył 
tego zakresu prac, to droga, dojazd do cmentarza nie będzie w stanie gorszym niż jest 
obecnie. Dziękuję. 

 Radna Marzena Bar – czyli Pan Burmistrz tutaj bierze na siebie odpowiedzialność jak ta droga będzie 
rozkopana 01 listopada – tak?  

 (…) 
 No to o to mi tylko chodziło. Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Skrzydłowski. Pan radny Skrzydłowski 

zabiera głos po raz drugi w tym punkcie. Proszę państwa, proszę o spokój.  
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie Pani Przewodnicząca. Tutaj chciałbym odpowiedzieć 

Szanownemu radnemu Woźniakowi. Panie radny Woźniak, Pan tu powiedział, że Pan nie wie 
czy Pan Kaucki się zgadza, czy nie. To chciałbym Panu tylko odpowiedzieć, że jeżeli Pan 
czegoś nie wie, to niech Pan po prostu nie mówi, tak będzie lepiej – to tak po pierwsze.  
Z kwestią pana Kauckiego, Panie radny Woźniak, chodziło o to co się działo kilka lat do tyłu,  
a nie to, co się dzieje dzisiaj. I, Panie radny Woźniak, Pan w tym okresie również był radnym  
i wtedy jakoś nie stawiał się Pan za Panem Krzysztofem Kauckim. Jedynym radnym, który 
bronił Pana Krzysztofa Kauckiego i tłumaczył całą sytuację, i mówił o tym już wtedy, że tam 
jest szlaka, był radny Ireneusz Stachnio. Proszę zasięgnąć do protokołów Panie radny, to 
wszystko jest zapisane, ja czytałem. Radnego Woźniaka tam nie było – to tak po pierwsze. 

 I, Szanowny Panie radny, tutaj jeszcze zwrócił Pan uwagę Pani Krystynie Dekret, która 
rzekomo oszukuje mieszkańców Jelcza-Laskowic. Panie radny Woźniak, to Pan oszukuje 
mieszkańców Jelcza-Laskowic, bo w grudniu, kiedy zgłaszaliśmy ten wniosek budżetowy  
à propos boiska, Pan wtedy podniósł rękę przeciwko. Tylko Pan jedno robi tutaj, a wychodzi 
Pan na ulice Jelcza-Laskowic i mówi Pan całkiem coś innego. I to Pan chodzi, i oszukuje 
mieszkańców. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę o spokój. Jest wpisana Pani radna 
Dekret, ale zgłasza się Pan Burmistrz Piórko. Proszę uprzejmie. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja nie w swoich 
informacjach o działaniach między sesjami nie używałem nazwisk, o żadnych nazwiskach nie 
mówiłem, a państwo dyskutujecie. Jesteśmy w punkcie informacje i komunikaty Burmistrza. 
Ja rozumiem pytanie Pana radnego Skrzydłowskiego o szlace – okay. Pani radnej Bar o 
terminach – okay. Bo ja o tym mówiłem. Natomiast kto wychodził na ulice, po co i na co, ba, 
ja udzieliłem takiej informacji o przepisach, które lada moment, za 48 godzin wejdą w życie  
i temat … ani nie mówiłem czy ktoś dobrze zbierał, niedobrze zbierał, więc proszę się 
trzymać tematu. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Dekret po raz drugi, po Pani radnej 
Dekret Pan Przewodniczący Woźniak po raz drugi. I Pan radny Stachnio? Czy rezygnuje Pan  
z tego głosu? Bo zgłaszał się Pan. 

 (…) 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – ja się zwracam do Pana radnego Woźniaka Krzysztofa. Panie 

Krzysiu, dość Pan już namieszał w tej Radzie. I takie podrywanie mi autorytetu, że ja, że Pan 
się czuje oszukany, to ja informuję państwa, że zostało, właśnie te podpisy i po prostu 
oryginały wysłane zostały … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – ja chcę się wytłumaczyć … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … czy (…) moglibyście te sprawy wyjaśnić na przerwie, na korytarzu? 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – Pani Przewodnicząca, jeżeli mnie się szkaluje tu publicznie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – informacje Burmistrza dotyczyły … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – … to proszę mi się dać wypowiedzieć. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … czegoś innego. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – proszę mi dać skończyć temat. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja Pani pozwolę skończyć. Natomiast bardzo uprzejmie proszę 

wszystkich państwa żebyście się trzymali punktu i tematu. Burmistrz Piórko przed 
chwileczką dokładnie to powiedział. I jeżeli państwo macie wzajemnie coś do siebie, są 
przerwy, można po sesji sobie wyjaśnić pewne rzeczy. I bardzo proszę, bo mamy dużo 
punktów do zrealizowania, żebyście się państwo trzymali meritum sprawy. 

 Proszę bardzo o dokończenie swojej wypowiedzi. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – proszę państwa, chciałam państwa poinformować, że po prostu 

założyłam partię Kornela Morawieckiego, Marszałka Kornela Morawieckiego „Wolni  
i Solidarni” … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna Dekret … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – nasze biuro … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna Dekret … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – przepraszam … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … Pan Burmistrz Piórko nie mówił o partii naprawdę … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – przepraszam, chcę poinformować … 
 
Dalsza część wystąpienia Przewodniczącej Rady Miejskiej Beaty Bejdy, jak również wystąpienie radnej 
Walentyny Krystyny Dekret nie jest możliwe do odtworzenia w niniejszym protokole, z uwagi na to, że ww. 
wypowiadały się jednocześnie. 
 
… 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja bardzo proszę, mamy dużo trudnych dzisiaj 

uchwał, żebyście się państwo skoncentrowali na tym co jest najważniejsze. Pani radna 
Dekret chce nam przekazać pewną informację – ale Pani radna nie w tym punkcie. Ja Pani 
potem oddam głos. Chce Pani przekazać informację o partii – no naprawdę, Burmistrz Piórko 
w informacjach o działaniach pomiędzy sesjami nie wspominał. Trzymajmy się punktu. 
Dobrze? Ja za chwilę mogę oddać Pani głos. Pani, jako Przewodnicząca Rady Osiedla, ma 
możliwość zabrania głosu w punkcie Sprawy samorządowe, albo na koniec w Komunikatach 
organów Gminy może Pani też się wypowiedzieć. No nie w tym punkcie.  

 (…) 
 Ja Pani nie zmarnowałam żadnego czasu. Bardzo proszę po prostu się trzymać porządku 

obrad, dobrze? 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – dobrze. Ja wrócę do tego tematu. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zgłaszał się Pan Burmistrz Piórko. Już nie. 
 Proszę państwa, zgłaszał się Pan … Panie Krzysztofie proszę zaczekać. Dobrze. Proszę 

państwa, nie róbmy zamieszania. Zgłaszał się Pan Michał Pakosz pierwszy, bo zgłaszał mi to 
Pan Przewodniczący Łukasik. I jeżeli Pan chce zabrać głos to bardzo proszę. Również o głos 
prosi Przewodniczący Woźniak. 

 (…) 
 To Pan prowadzi sesję? 
 (…) 
 To ja bardzo bym prosiła na drugi raz po prostu nie robić takich gestów, tylko według 

kolejności zgłoszeń. 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję Pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, mam 

do Pana taką prośbę w sprawie budżetu Jelcza-Laskowic, który żeśmy uchwalili w grudniu 
2016 r. A mianowicie, to, co Pan Skrzydłowski powiedział, że głosowałem przeciwko. Panie 
Skrzydłowski, jeżeli Pan Burmistrz konstruuje budżet i ma do dyspozycji prośby 21 radnych 
oraz wielu mieszkańców i organizacji, musi coś wybrać, musi wybrać zadania, które są 
priorytetowe. I, Szanowny Panie, była rozmowa z Panem Burmistrzem na temat, m.in. też  
i tego zadania, które wówczas Pan Burmistrz nie zaplanował w projekcie budżetu na 2017 
rok. A mianowicie, rozmowa wyglądała w ten sposób, że jeżeli tylko dochody Gminy 
pozwolą, czyli realizacja budżetu po stronie dochodów pozwoli i będą wolne środki, takie 
zadanie będzie mogło pojawić się w budżecie. I, Szanowny Panie, były rozmowy … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie Przewodniczący, bardzo Pana proszę żebyśmy się trzymali 
punktu. Pan w tej chwili się zwraca do Pana radnego Skrzydłowskiego. Wyjaśnijcie to 
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panowie sobie na przerwie. Pan Burmistrz Piórko twierdzi, że nic nie mówił o budżecie. 
Proszę państwa, trzymajmy się porządku i realizujmy punkty według jak najlepszej naszej 
wiedzy i woli. I tym bardziej proszę Pana o to.  

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję Pani Przewodnicząca. W każdym bądź razie 
chciałem tylko poprosić Pana Burmistrza żeby o pewnych sprawach, jeśli chodzi  
o konstruowanie budżetu, wyjaśnił, że takie wrzutki do projektu budżetu, który już ma być 
uchwalany, są tylko destrukcyjne i nie pozwalają w realizacji tego zadania. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan radny Pakosz – proszę uprzejmie. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, pozwolę 

sobie zacząć od tego, że akurat ta sytuacja, która ma miejsce w tej chwili, to bardzo umiejętne 
manipulowanie faktami ze strony Pana Krzysztofa Woźniaka, ponieważ akurat oskarżenia, 
które Pan kieruje w stronę Pana Skrzydłowskiego … 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, bardzo Pana proszę. Informacje Burmistrza  
o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. Czy chciałby się Pan odnieść do 
wypowiedzi Burmistrza Piórko? Jeżeli Pan ma coś do Pana radnego Woźniaka, chcecie 
panowie podyskutować, proszę bardzo przerwa, po sesji, kiedy panowie sobie życzycie. 
Proszę się odnieść do punktu i trzymać się porządku obrad. 

Radny Michał Pakosz – dobrze Pani Przewodnicząca, w takim razie przepraszam najmocniej i obiecuję, że 
już więcej nie będę reagował na prymitywne ataki ze strony Pana Woźniaka. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, czy w punkcie: Informacje  
o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami, ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie 
widzę. 

 Celem ostudzenia emocji ogłaszam 10 minut przerwy. 
 
Przewodnicząca ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach XXXVIII Sesji Rady Miejskiej  
w Jelczu-Laskowicach. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – po przerwie. Ponieważ w punkcie czwartym: Informacje Burmistrza 

ostatnim mówcą był Pan Pakosz, Pan radny Pakosz, nikt więcej się nie zgłaszał, czy mogę 
uznać, że zakończyliśmy ten punkt, czy jeszcze ktoś z państwa chciałby zabrać głos? 

 Przechodzimy do punktu piątego. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt: Sprawy samorządowe.  
 Pani radna, Pani radna Krystyna Dekret. 
 Szanowni państwo, tam z ostatniego rzędu zgłasza się Pan. Ja Pana nie znam z imienia  

i nazwiska. Domyślam się, że jest Pan pracownikiem Centrum Sportu i Rekreacji i wiem, że w 
dniu wczorajszym zostało złożone pismo przez pracowników. Ja powiem szczerze, że ja nie 
zdążyłam jeszcze tego pisma przeczytać. Wiem, że państwo chcielibyście to pismo odczytać, 
ale my mamy dzisiaj taki punkt nr 15: Informacja dotycząca funkcjonowania i wyników 
finansowych Miejsko - Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji. W rozmowie z Burmistrzem 
ustaliliśmy, że państwu oddam głos w tym punkcie. Może tak być? Dobrze. Dziękuję bardzo. 
Pani radna Dekret. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – Panie Burmistrzu, Szanowna Rado, proszę państwa, ja bym chciała 
się odnieść do tych głosów, które ja zbierałam i do wypowiedzi Pana radnego Krzysztofa 
Woźniaka. Panie Woźniak, oczywiście, podszedł Pan do mnie, poprosiłam Pana grzecznie 
żeby Pan podpisał. Był Pan bardzo zachłyśnięty, że to jest szlachetny cel. Siedzimy, jako 
radni, przy okrągłym stole, że rozumiemy potrzeby naszego społeczeństwa, naszych ludzi.  
A dzisiaj Pan takie rzeczy mi tutaj opowiada? Jak w ogóle z Panem rozmawiać? Pan … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna Dekret, to są sprawy pomiędzy radnymi. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – dobrze. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę uprzejmie … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – tutaj w tym temacie dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. 
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Radna Walentyna Krystyna Dekret – i chciałam jeszcze jedną sprawę powiedzieć, że założyłam, 
założyliśmy z mieszkańcami naszego miasta lokalne struktury partii Marszałka Kornela 
Morawieckiego „Wolni i Solidarni”. Wysłałam oryginały tych podpisów przez biuro 
Marszałka do Ministra Zdrowia Radziwiłła. Tak że nikogo nie okłamałam i nikomu krzywdy 
nie zrobiłam i proszę więcej nie podrywać mi autorytetu. Taka jest prawda, że są te potrzeby 
i przestańmy nareszcie skakać sobie do oczu, naprawdę rozmawiajmy, bo ludzie od nas wiele 
oczekują, bardzo dużo oczekują. W tym temacie tyle chciałam powiedzieć. I chciałam po 
prostu, proszę państwa, następny temat, który bardzo chciałam poruszyć mocno, mam takie 
pytanie do przewodniczących, do Pana Burmistrza i do radnych, czy ktoś był na przejeździe 
kolejowym może z państwa?   

 (…) 
 Teraz, po prostu teraz. Przejazd kolejowy w jakimś stopniu tam został, zostały wymienione 

płyty. Zostały te płyty wymienione, są te płyty rozłożone z odpowiednim zabezpieczeniem, te 
płyty są po prostu zewnętrznej stronie z wielkimi okuciami. Ale, proszę państwa, jedna, 
środkowa płyta nie jest zamontowana, ona tańczy, po prostu się huśta. I znowu będziecie się 
ze mnie wyśmiewać, że znowu Dekret Krystyna ten temat rusza? I Pana po prostu z gazety, 
Pana dziennikarza chcę właśnie, jak szłam na schodach, poprosiłam żebyśmy we dwoje, czy 
nawet z państwem radnym, pojechali w to miejsce naprawdę i zobaczyli jak to wygląda. Bo to 
jest to, co trwa dla nas, po prostu jest gehenna, to jest jakaś farsa nieskończona. Tyle w tym 
temacie chciałam powiedzieć. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna, bardzo dziękuje. Czy jeszcze ma Pani jakieś komunik … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – tak. Jeszcze … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to proszę. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – jeszcze następny temat. Kiedy zbierałam podpisy, proszę państwa, 

byłam po prostu w różnych miejscach, w różnych miejscowościach tak jak mnie mieszkańcy 
prosili, byłam przede wszystkim na Osiedlu Fabrycznym. Chodziłam od drzwi do drzwi  
i pukałam. Proszę państwa, pomagamy wszystkim w jakimś stopniu, pomagamy ludziom  
z zagranicy – chodzi konkretnie o Ukraińców. Proszę zobaczyć jakie problemy mają nasi 
mieszkańcy na Osiedlu Fabrycznym. Dostali mieszkania – ja nikomu nie zaglądam do środka, 
nie będę się wypowiadać, bo byłam zapraszana do mieszkań, nie wtargnęłam na chama do 
nikogo – ale, proszę państwa, komunalne mieszkanie to są klatki schodowe, sanitariaty, 
łazienki itd., to woła o pomstę do nieba. Zorganizujmy się i zróbmy coś dla tych ludzi. Ludzie 
niesamowicie po prostu ubolewają. Część ludzi płaci, jakaś część ludzi nie płaci. Niech ci, co 
nie płacą, to są karani we własnych mieszkaniach. Ale ci, co płacą solidnie te po prostu 
czynsze, wywiązują się zobowiązań wobec Komunalki, to na litość boską wymalujmy im te 
klatki schodowe i te sanitariaty doprowadźmy do używalności. Komu trzeba pomóc. Są tam 
różni ludzie z różnymi schorzeniami – dlaczego tego nie widzimy? Dlaczego koło takich 
spraw, naszych polskich spraw, naszego polskiego narodu przechodzimy obojętnie? Tyle 
chciałam powiedzieć. Nawet tutaj przyszła Pani, Pani Krystyna razem ze mną, prosiła żebym 
po prostu ją wsparła w tym temacie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja sobie już temat zapisałem. 

Dowiedziałem się o tej płycie. Na pewno wystąpimy do PLK, bo przejazd kolejowy  
w granicach administracyjnych działki kolejowej należy do PLK. Na pewno wystąpimy  
o naprawę i dopilnujemy żeby temat był załatwiony. Bo dostaliśmy też z PLK o brakujących 
znakach, które uzupełniliśmy, natomiast o płycie oczywiście nie. Tak że wniosek przyjmuję  
i do realizacji. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, kto z państwa w sprawach samorządowych chciałby 
zabrać głos? Pan Marek Starczewski Sołtys Biskupic Oławskich – proszę uprzejmie. 

Sołtys wsi Biskupice Oławskie Marek Starczewski – dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Wysoka 
Rado, ja chciałbym się odnieść w kilku zdaniach do bardzo cennej inicjatywy, która w naszej 
gminie się pojawiła, wczoraj też ukazał się odpowiedni anons prasowy w tej sprawie, 
mianowicie do funduszu obywatelskiego na rok 2018. Dwa zdania chciałem powiedzieć 
zanim powiem w czym tkwi jakby mój problem, a właściwie problem – myślę – nasz, 
sołtysów sołectw w tej gminie. Nawet myślę, że część tutaj wie o tym, otrzymaliśmy taki mail 
od jednego z sołtysów miejscowości Chwałowice, Pana Michała Wolskiego, który namawiał 
do tego aby stworzyć taką grupę z możliwością napisania jednego projektu obywatelskiego,  
a w tym kilku czy kilkunastu projektów sołeckich. Myślę, że w tym roku się to nie udało. Ja 
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złożyłem taki projekt obywatelski w imieniu Stowarzyszenia. Jak on będzie procedowany to 
myślę, że wynika z harmonogramu, który tam został przyjęty, aczkolwiek nadzieje na to, że 
zyska on poparcie są niewielkie, ponieważ powiem dlaczego. Uważam i to jest moja jakby 
prośba na przyszły rok do budżetu, aby wydzielając ten fundusz obywatelski, bo mam 
nadzieję, że również w przyszłorocznym budżecie, w budżecie roku dwa tysiące – 
przepraszam – osiemnastego na dziewiętnasty znajdzie się taka pozycja jak budżet 
obywatelski może w większej kwocie, żeby  go wydzielić na miasto i na gminę, czyli jakby 
środki finansowe podzielić. Nie wiem czy równo, czy przyjąć tu jakiś klucz 2/3, 1/3, ale żeby 
wydzielić te pieniądze, bo jestem przekonany, że szesnasto czy siedemnastotysięczne miasto 
zawsze w starciu z projektami złożonymi przez miasto w starcie projektów złożonych przez 
miejscowości wiejskie jest mało prawdopodobne żebyśmy mogli je zwyciężyć w tym 
głosowaniu, które będzie prowadzone dwoma z resztą kanałami. Więc myślę, że jest to mało 
prawdopodobne. Wydzielenie tego funduszu na jakby fundusz obywatelski gminy Jelcz-
Laskowice, który dotyczyłby sołectw i organizacji działających na terenie gminy, i funduszu 
w mieście byłby bardziej taki – to jest moje zdanie oczywiście, nie musicie się państwo z nim 
zgadzać. Ale z konsultacji z kilkoma sołtysami, z którymi rozmawiałem na ten temat, wynika, 
że byłoby to dobre pociągnięcie gdyby wydzielić ten fundusz na fundusz gminny i fundusz 
miejski. Wtedy jakby byśmy mieli do czynienia ze składaniem dwóch rodzajów wniosków: 
wniosków obywatelskich właśnie z gminy, czyli przez sołectwa i stowarzyszenia działające 
na terenie, na terenach, na obszarach wiejskich gminy i z częścią miejską, gdzie jakby ta ilość 
jednak mieszkańców jest zdecydowanie większa i myślę, że każde głosowanie, czy mailowe, 
czy nawet urnowe – jak tutaj będzie to proponowane – z góry jakby skazuje te projekty 
gminne na niepowodzenie przy tego typu jakby wybieraniu tych projektów do realizacji. Stąd 
moja prośba i do Pana Burmistrza, czy jest możliwe - i prosiłbym ewentualnie o odpowiedź – 
rozdzielenie tego funduszu obywatelskiego na fundusz gminny obywatelski, gdzie byłoby, 
dotyczyłaby ta część właśnie sołectw i na tę część funduszu obywatelskiego w mieście. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja poproszę tutaj Pana 

Sekretarza o udzielenie odpowiedzi, bo pomysłodawcą, czy jakieś części autorem, nie wiem 
kto, ale na pewno udział w tworzeniu budżetu obywatelskiego ma. Tak że bardzo proszę  
o udzielenie odpowiedzi. 

Sekretarz M i G Dariusz Koprowski – Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Szanowni państwo 
radni, zgromadzeni goście, dziękuję za udzielenie głosu, ponieważ rzeczywiście z tym 
budżetem obywatelskim miałem dużo wspólnego. I tworząc ten fundusz obywatelski, budżet 
obywatelski z Burmistrzem Szczęśniakiem i tutaj z panami zastępcami, myśleliśmy nad tym 
podziałem na sołectwa i również na miasto. Natomiast, ponieważ … proszę traktować ten 
budżet jako taki budżet pilotażowy. Proszę zauważyć, że to jest pierwszy budżet w tym 
powiecie i jeden z nielicznych w ogóle jeśli chodzi o województwo dolnośląskie. Tak że 
dlatego nie było podziału na sołectwa i miasta, ponieważ chcieliśmy zobaczyć najpierw ile 
będzie wniosków i na jaką kwotę z sołectwa, ile z miast i w tym momencie bardzo ciężko 
określić czy dzielimy pół na pół, a może ten podział będzie inny, może będzie sześćdziesiąt 
do czterdziestu procent. Tak że to jak państwo teraz byliście zaangażowani w ten budżet, ja 
mówię tutaj o sołectwach i o mieszkańcach miast, pokaże nam w przyszłym roku jak ten 
budżet podzielić, bo to nie znaczy, że my będziemy dzielić ten budżet pół na pół. I też pokaże 
nam jakie jest zapotrzebowanie z państwa strony. Decyzja Burmistrza była taka żeby tutaj 
był ten podział pięćdziesiąt do pięćdziesięciu … przepraszam, żeby to było 400.000 i z taką 
maksymalną kwotą na dany projekt 200.000 no właśnie po to żeby na pewno był to więcej 
niż jeden projekt. Ja też miałem z państwem, sołtysami spotkanie, ze wszystkimi sołtysami 
spotkanie, gdzie przedstawiałem ten budżet obywatelski. Padła taka propozycja, też państwu 
podpowiedziałem, że można rzeczywiście zrobić coś wspólnego jako sołectwa, jakiś jeden 
wspólny projekt, który będzie konkurował z projektem, gdzie będzie projekt z miasta, gdzie 
tych mieszkańców jest więcej. Ale, ponieważ to jest pilotażowy projekt, on dopiero pokaże 
nam rzeczywiście, w którym kierunku iść z tym  budżetem obywatelskim. Ten regulamin, 
który w tej chwili państwo na sesji bodajże – ja nie pamiętam teraz, która to była sesja – 
przed wakacjami państwo zatwierdziliście regulamin. Ten regulamin jest tym pierwszym 
regulaminem, to nie oznacza, że ten regulamin nie ulegnie zmianie właśnie na podstawie 
tego i państwo się uczycie tego budżetu obywatelskiego, i również ja, i pracownicy Urzędu, 
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tak że to będzie taki troszeczkę doświadczalny budżet obywatelski. I dopiero na podstawie 
tego, tych weryfikacji, tego, co dzięki temu budżetowi obywatelskiemu osiągniemy – tak? -   
a docelowo ma tutaj  za zadanie budżetu obywatelskiego jest to aby to mieszkaniec właśnie, 
nie tylko państwo, nie tylko burmistrz, ale mieszkańcy również współdecydowali o tym co 
ma powstać na terenie naszej gminy i to nam pokaże myślę, że taki budżet nam pokaże. To 
jest 400.000. Jest to ani nie najmniej, ani nie najwięcej. Jeśli rzeczywiście za te projekty, które 
będą ze strony mieszkańców, będą projektami wartymi zainteresowania i ten budżet, i tych 
środków będzie potrzeba więcej, no myślę, że jeśli oczywiście kolejny budżet na rok 2019 na 
to pozwoli no to będziemy ten budżet zwiększać. Ale to wszystko zależy przede wszystkim 
od zaangażowania również mieszkańców i od tego jakie jest ze strony mieszkańców 
zapotrzebowanie i na co. Bo, proszę państwa, analizując kilkadziesiąt budżetów 
obywatelskich na terenie Polski mogę stwierdzić tutaj, że budżety poszły w bardzo różną 
stronę. Były budżety obywatelskie, które już są czwartymi, piątymi, szóstymi z kolei 
budżetami i to naprawdę działa bardzo sprawnie, i projekty są przemyślane przez 
mieszkańców. Ale też były budżety, gdzie te projekty nie do końca były przemyślane  
i mieliśmy, nie mieliśmy tylko na terenie gmin gdzie było, mieszkańcy wybrali projekt, no ten 
projekt był rzeczywiście nie do końca przemyślany, potem z tym projektem był kłopot.  
Bo tworząc, dając propozycje do budżetu obywatelskiego proszę sobie również zdawać 
sprawę, że to nie jest tak, że państwo złożycie propozycje, wygrają tutaj, mieszkańcy na to 
zagłosują, no najlepszy projekt wygra, trzeba wziąć pod uwagę również, że ta infrastruktura, 
która ma powstać, musi być utrzymywana. I planując budżet obywatelski również to 
należało wziąć pod uwagę, że potem infrastruktura, która powstanie, będzie utrzymywana ze 
środków budżetu. Tak że ja oczywiście zapraszam do zadawania pytań jak najbardziej, jeżeli 
chodzi o budżet obywatelski. Myślę, że pokrótce wyjaśniłem na czym polegało i jak to było 
tworzone, natomiast jeśli jeszcze jakieś dodatkowe pytania się pojawią, oczywiście służę 
tutaj pomocą. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Marek Starczewski Sołtys Biskupic Oławskich,  
a przed Panem Sołtysem jeszcze Burmistrz Piórko. Przepraszam Panie Marku, proszę jeszcze 
chwileczkę zaczekać. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, trzymajmy się porządku. 
Budżet obywatelski nie jest tematem dzisiejszej sesji. Było pytanie Sołtysa Starczewskiego 
czy jest taka możliwość, Sekretarz odpowiedział: budżet pilotażowy, na rok 2018 nie 
przewidzieliśmy tego. Nie wykluczone, że na 2018 taka propozycja będzie i tylko tyle w 
sprawie budżetu obywatelskiego. Dzisiaj go nie tworzymy, nie uchwalamy, to chciałbym się 
trzymać porządku sesji. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Marek Starczewski Sołtys Biskupic Oławskich – 
proszę. 

Sołtys wsi Biskupice Oławskie Marek Starczewski – znaczy, ja przepraszam Panie Burmistrzu, ale ja się 
trzymam sesji, bo to są Sprawy samorządowe, więc zadałem pytanie i myślę, że nie … Pan 
poprosił Pana Sekretarza o odpowiedź. Pan Sekretarz udzielił bardzo wyczerpującej. 
Wystarczyło żeby Pan powiedział to, co przed chwilą Pan powiedział czyli, że jest to możliwe 
do rozważenia i nie byłoby tematu, nie. Ale jeżeli już jestem tutaj to chcę zwrócić tylko uwagę 
na to, o czym powiedział tutaj Pan Sekretarz, że mówimy o budżecie obywatelskim, który jest 
poddawany weryfikacji w postaci głosowania. I ja tylko mówię o tym, że w starciu dwóch 
projektów złożonych – nie wiem, np. mojego projektu, który złożyłem, w starciu z projektem 
z Jelcza-Laskowic, mam żadne, można … powiem zerowe szanse żeby mój projekt został 
uznany, czy zaakceptowany, bo w starciu giganta szesnastotysięcznego z dwustu, z trzystu 
dwudziestu miejscowością liczącą mieszkańców, to nie ma szans żeby taki projekt mógł 
zaistnieć. Natomiast jeżeli byłoby to wydzielenie tych środków to wydaje mi się, że wtedy 
jest … Dziękuję Panu Burmistrzowi, zapewnił mnie, że taka rzecz może być wzięta pod 
uwagę i tyle. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja rozmawiałam z Burmistrzem Szczęśniakiem  
i Burmistrz, przy rozmowie właśnie o tym budżecie, mówił, że projekty będą wybierane albo 
z miasta jeden, albo z sołectw. Zmieniło się, nie zauważyłam tego, dobrze. Dziękuję bardzo. 
Czy ktoś w tym punkcie chciałby zabrać jeszcze głos? Sprawy samorządowe. Nie widzę. 
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Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt szósty: Interpelacje i zapytania. 
 Czy w tym punkcie ktoś chciałby zabrać głos? Pan radny Woźniak, Pan radny Stachnio, Pan 

radny Markowski. Zaraz zapiszę – dobrze? – żebym się nie pomyliła. 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, Szanowni 

państwo, panowie burmistrzowie, Panie Burmistrzu, mam dwa pytania. Pierwsze pytanie 
dotyczy budowy zaplecza sportowego przy ul. Świętochowskiego. A mianowicie, środowisko 
Klubu Sportowego „Czarnych” Jelcz-Laskowice jest zniecierpliwione oczekiwaniem na tę 
inwestycję, dlatego chciałem się spytać na jakim etapie jest obecnie ta inwestycja i kiedy Pan 
Burmistrz planuje rozpoczęcie prac budowlanych już na terenie budowy? Dziękuję. To jest 
pierwsze pytanie. 

 Drugie pytanie, natomiast to może nie jest pytanie, ale prośba. Mianowicie, coraz krótszy 
dzień mamy, mieszkańcy coraz częściej zwracają radnym, nie tylko mnie, uwagi na temat 
oświetlenia miejskiego, dlatego bardzo bym prosił jeszcze przed zimą, jeszcze przed 
skróceniem czasu, sprawdzić po prostu oświetlenie miejskie, zrobić przegląd na terenie 
miasta, na terenie gminy, gdzie szczególnie chodzi o te drogi ze strefy przemysłowej do 
domu tutaj, te odcinki są newralgiczne, tam jest najczęstszy ruch. Zakłady pracują na trzy 
zmiany, tak że trzeba mieć na uwadze to, ten aspekt, który poprawia bezpieczeństwo, czyli 
oświetlenie. Bardzo proszę o wykonanie takiego przeglądu możliwie jak najszybciej. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, pierwszy punkt: zaplecze 

„Czarnych”. Jest projekt praktycznie na ukończeniu, zostanie złożony w Starostwie 
Powiatowym z wnioskiem o wydanie pozwolenia na budowę. Po uzyskaniu pozwolenia na 
budowę w budżecie 2018 mam nadzieję znajdą się środki i rozpoczniemy inwestycję w roku 
2018. 

 Jeżeli chodzi o pytanie drugie, czy interpelację drugą, oświetlenie drogowe, na pewno będzie 
sprawdzane. Jak są takie informacje, gdzie tam jedna lampa, czy dwie nie świeci, to 
przyjmujemy, zgłaszamy czy to Tauronowi, który w części swojej zajmuje się konserwacją 
urządzenia, czy to firmie, która się zajmuje konserwacją oświetlenia będącego własnością 
Gminy. Tu jedna taka informacja jeszcze, co Pan radny Woźniak poruszał, jest w tej chwili 
robiona modernizacja, czy przywracanie wartości technicznej oświetlenia pozostałej części 
po byłych Jelczańskich Zakładach Samochodowych, dalsza część ul. Inżynierskiej, czyli do 
skrzyżowania, do litery „T” i również w prawo i w lewo. Tak że to zadanie ma być 
zakończone do końca października i mam nadzieję, że już od 01 listopada, może wcześniej, 
będzie praktycznie cały, cała ta główna ulica, po byłych Zakładach Samochodowych, 
oświetlona. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, w kolejności: Pan radny Stachnio, 
potem Pan radny Markowski, Pan radny Skrzydłowski. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby 
zabrać głos? Pan radny Pakosz, Pani radna Dekret, Pani radna Czernik. Czy ktoś jeszcze się 
chciałby ? To ja wpisuję się jako ósma osoba do punktu po Pani Czernik. 

 Proszę uprzejmie, Pan radny Stachnio. 
Radny Ireneusz Stachnio – Pani Przewodnicząca, Pani zwyczajowo na każdej sesji, w punkcie Interpelacje  

i zapytania pytała się radnych, którzy w okresie między sesjami składali pytania  
i interpelacje, czy jesteśmy zadowoleni z pytań. Dzisiaj Pani tego nie uczyniła, więc … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, przypomniał mi Pan. Tak, rzeczywiście mam w teczce. 
Jeżeli Pan w tej sprawie, to ja … W tej sprawie? 

Radny Ireneusz Stachnio – tak, w tej sprawie między innymi, bo … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to może, jeżeli Pan ma inne rzeczy, to proszę przedstawić, a ja to za 

chwilę przedstawię, tak? Czy Pan tylko w tej sprawie? 
Radny Ireneusz Stachnio – to znaczy tak, nie, w innej też mam. Ale chciałbym od razu wyjaśnić żeby już nie 

przeciągać dzisiejszej sesji, ponieważ na Pani pytanie czy jestem zadowolony z tych pytań, na 
które, które złożyłem do Pana Burmistrza … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jeszcze nie zadałam, ale dobrze … 
Radny Ireneusz Stachnio – … to ja już odpowiem, nie jestem zadowolony – od razu mówię. Więc, więc tak, 

zadałem pytania na sesji w miesiącu lipcu, później po sesji – jakieś tam dwa czy trzy dni – 
złożyłem te same pytania w formie pisemnej, nie uzyskałem na nie odpowiedzi. I w terminie, 
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zgodnie ze Statutem naszej Gminy, ponowiłem jeszcze raz pytania - w połowie sierpnia 
gdzieś, mniej więcej, to było i uzyskałem pytania, z których nie jestem zadowolony, bo w 
zasadzie tylko … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – odpowiedzi. 
Radny Ireneusz Stachnio – to znaczy, przepraszam, na odpowiedzi, ponieważ tylko na jedną uzyskałem 

odpowiedź, była to kserokopia pisma – dokumentu z Kuratorium dotycząca wykazu kadry 
pedagogicznej. Natomiast na pozostałe pytania, które skierowałem do Burmistrza, albo  
w ogóle nie uzyskałem odpowiedzi, albo to tylko były atrapy odpowiedzi, czyli pismo, które 
miało sugerować, że odpowiedź jest mi udzielana. Nie jestem zadowolony z tych pytań,  
z tych odpowiedzi, dlatego ponownie zwracam się do Pana  Burmistrza o to aby pytania, 
które złożyłem w formie pisemnej na, po sesji lipcowej, później ponowiłem je w połowie 
sierpnia, aby odpowiednim osobom, do których były te pisma skierowane, jeszcze raz Pan 
Burmistrz wykazał odrobinę dobrej woli i te pisma przekazał, i będę czekał na odpowiedź. 
Aby dzisiaj nie czytać tego wszystkiego, ponieważ jest tego naprawdę bardzo dużo, to jest 
kilkanaście pytań, w poniedziałek złożę pisemnie jeszcze raz interpelację do Pana 
Burmistrza za pośrednictwem Biura Rady Miejskiej, no i zgodnie z zapisami Statutu będę 
czekał na odpowiedź. To już jakby ta sprawa dotycząca interpelacji, które składałem w lipcu  
i w sierpniu. 

 Następna interpelacja moja dotyczy decyzji Burmistrza w sprawie obowiązkowych dwóch 
godzin dla nauczycieli, obowiązkowych godzin bez wynagrodzenia. I nauczyciele zostali 
poinformowani o decyzji Burmistrza, o podtrzymaniu dwóch godzin dodatkowych bez 
wynagrodzenia. Dlatego mam pytanie do Pana Burmistrza: proszę o podanie podstawy 
prawnej Pana decyzji, w oparciu o którą nauczyciele Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2  
w Jelczu-Laskowicach mają obowiązkowo prowadzić zajęcia wychowawczo – opiekuńcze lub 
dydaktyczne w wymiarze dwóch godzin w tygodniu, prowadzić dziennik zajęć w postaci 
zapisu tematów zajęć, frekwencji uczniów oraz prowadzić ww. zajęcia bez wynagrodzenia 
dla nauczyciela za przepracowane dwie godziny w wymiarze tygodniowym. Panie 
Burmistrzu, proszę o odpowiedź pisemną, bo zapewne Pan w tej chwili nie jest w stanie tego 
zrobić. Chyba, że ma Pan taką wiedzę, że Pan swoją decyzję dzisiaj w formie prawnej nam 
jakby podtrzyma. 

 I następna … Aha, bardzo proszę – to do Pani Przewodniczącej mam taką no prośbę – aby 
wszystkie pisma, które są kierowane do Burmistrza, bądź poprzez Burmistrza do 
kierowników jednostek organizacyjnych naszej Gminy, odpowiedzi na te pytania, które są 
zawarte w tych pismach do radnego – przynajmniej do mnie, mam taką prośbę – były 
kierowane za pośrednictwem, czyli poprzez Biuro Rady Miejskiej, tak aby ślad po tych 
odpowiedziach pozostał w dokumentacji Rady Miejskiej i Biura Rady Miejskiej, bo później 
gdzieś to w pewnym momencie się gubi, jest interpelacja, nie ma odpowiedzi. Myślę, że jest 
to … debatujemy publicznie, nasze pytania są otwarte, każdy z ulicy ma prawo wejść  
i zobaczyć jak pracujemy i jakie są odpowiedzi czy Pana Burmistrza, czy kierowników 
jednostek organizacyjnych. 

 I ostatnia interpelacja. Panie Burmistrzu, oświetlenie – do Pana Burmistrza Piórko się 
zwracam w tej chwili – oświetlenie w naszym mieście, dokładnie Osiedle Laskowice, jest no 
powiedzmy naganne, żeby delikatnie mówiąc. Ulice na długich swoich odcinkach nie mają 
żadnej lampy, nawet słupa nie ma. Nawet główna ulica Witosa to jest co druga lampa,  
w sumie ma punkt … znaczy, co drugi słup ma punkt świetlny. Czyli wjeżdżając czy od strony 
Piekar, czy od strony Miłoszyc, no wieczorem to naprawdę czujemy się jak na takiej zapadłej 
wiosce gdzieś na peryferiach, gdzie Bóg zapomniał o wszystkich, a to jest miasto w końcu. 
Osiedle Laskowice nie jest oświetlone. Zgłaszałem wielokrotnie ten temat, wnioski 
budżetowe. Pan nawet stwierdził, że lampy są, a tam nie ma tych lamp. Panie Burmistrzu, 
jeżeli są jakieś punkty świetlne w rezerwie, pochodzące z demontażu, o którym Pan mówił 
na komisjach, proszę o to aby zostały w pierwszej kolejności zainstalowane na Osiedlu 
Laskowice. Jeśli Pan Burmistrz Szponar chce odpowiedzieć na moje pytanie w tej chwili,  
w sprawie decyzji swoich o obowiązkowych dwóch godzinach nieodpłatnych dla nauczycieli 
to proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Panie radny, tak się składa, że nie uczę się przepisów na pamięć, więc 
otrzyma Pan odpowiedź na piśmie. I to nie są moje decyzje tylko ministerialne. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
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Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, Panie radny Stachnio, 
odpowiadam Panu na interpelację, bo później Pan powie, że nie napisałem, odpowiadam na 
sesji. Jeżeli chodzi o oświetlenie Osiedla Laskowice to będziemy mieli to, co już 
powiedziałem, lampy po IUNiG-u i w niedalekiej, czy bliskiej przyszłości – nie pamiętam czy 
to jest 11, czy 14 lamp – te lampy będą na Osiedlu Laskowice. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności, Pan radny Karol Markowski. 
Radny Karol Markowski – dziękuję Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, panowie burmistrzowie, ja mam 

takie trzy interpelacje. Dwie odnośnie inwestycji, o których już tutaj jakby była mowa  
i, których chyba wszyscy wiedzą, i może od tych zacznę. Pierwsza to jest budowa tego 
parkingu przy ulicy, przy placu Partyzantów. Tam już bodajże wcześniej radny Tadeusz 
Babski  też tą sprawą przyinteresował. Tam już były jakieś zapewnienia i tak chyba trochę 
stanęło, więc chciałbym się zorientować na jakim to teraz jest etapie. 

 Druga inwestycja, która była już tutaj podejmowana uchwała, to jest budowa sauny przy 
Pływalni Miejskiej. Też, również, no niektórzy ludzie są żywo zainteresowani na jakim to jest 
etapie i co się w sprawie tej sauny dzieje. 

 A trzecia to jest jakby takie moje pytanie, bo chyba wszyscy z państwa zauważyli, przy 
kościele leżą takie długie jakieś rury, tak nie wiem, duża ilość takich długich rur, które tam na 
coś czekają. I też pytanie czy to jest jakaś gminna inwestycja? Jeżeli tak, to co to za 
inwestycja, kiedy będzie realizowana i do czego te rury po prostu tam będą przydatne. To 
wszystko, dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, parking przy Partyzantów 

jest na etapie projektowania, tak że myślę, że może się uda rozpocząć w tym roku. Jest dzisiaj 
w Prognozie, Wieloletniej Prognozie Finansowej również przepisany na drugi rok, gdybyśmy 
w tym roku nie skończyli mamy możliwość kontynuacji w roku przyszłym. To jest jedna 
sprawa. 

 Druga sprawa -  Sauna. Jest podpisana umowa, są realizowane … jest zrobiony projekt, 
złożony na pozwolenie na budowę, są przywożone materiały na wyposażenie sauny. Myślę, 
że w listopadzie, najpóźniej początkiem grudnia sauna będzie czynna. 

 Rury przy kościele. Proszę państwa, jest ot inwestycja, czy remont Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o.o.. Są to rury, które będą włożone w istniejącą magistralę wodną 2 x 350. 
Te rury PEHD wkładamy do środka z uwagi na to, że ta magistrala ma już swoje lata, ona była 
budowana jeszcze kiedyś przez Jelczańskie Zakłady Samochodowe w latach – jak ja to 
nazywam – radosnej twórczości. Ta stal ma, w niektórych … była po prostu – no nie znam się 
na … ja nie jestem hutnikiem i na tym się nie znam, ale ma takie miejsca, które korodują, czyli 
jakieś tam zgorzeliny, coś takiego i generalnie ścianka o średnicy 10 mm na generalnej 
długości jest dobra, ale to strzela co jakiś … I te awarie wody, które mamy, żeby uniknąć  
i przez całe miasto praktycznie – tak rozmawiałem z Prezesem Czubakiem – będziemy 
wymieniać przez całe miasto, ZGK po prostu po jednej nitce, jako że no nie można wyłączyć 
dwóch nitek. Ale to są te rury właśnie, przeciągamy metodą tzw. bezwykopową, robimy 
nową jakość dostawy wody. Dziękuję. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności, Pan radny Krzysztof Skrzydłowski – 
proszę. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie Pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, mam trzy 
interpelacje, aczkolwiek dwie są takie dość króciutkie, więc może od nich zacznę. Ta trzecia 
jest taka dużo bardziej rozległa, więc pozwolę sobie ją na koniec – dobrze? Pani 
Przewodnicząca, dzisiaj Pani w informacjach powiedziała o zaproszeniu Burmistrza 
Szczęśniaka na imprezę z okazji 65-lecia „Jelcza”. Powiedziała Pani, że my niestety nie 
zostaliśmy zaproszeni – to czułem jakby była jakaś taka złośliwość. Więc chciałbym tylko 
powiedzieć, że jeżeli chodzi o zaproszenie to lepiej nie zaprosić niż zaprosić i się nie pojawić. 
Do czego zmierzam? Szanowni państwo, 31 sierpnia tego roku pod Krzyżem „Solidarności”  
w Jelczu odbyły się uroczystości porozumień sierpniowych. Dzień wcześniej otrzymaliśmy, 
no wszyscy radni, telefon z Biura Rady, że wraz z władzami miasta będziemy składać 
uroczyście kwiaty pod Krzyżem „Solidarności”. Szanowni państwo, oczywiście pojawiliśmy 
się jako opozycja tam jak najbardziej, przyjeżdżamy na miejsce – co się dzieje? – naszej 
władzy nie ma, Pani Przewodniczącej nie ma. Pytamy radnych – nie ma. Pytamy 
pracowników, którzy czekali na godzinę 12.00 … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to jest interpelacja do Pana Burmistrza – tak? 



 20 

 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – tak. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pytamy pracowników, którzy już zgromadzili się pod Krzyżem 

„Solidarności”, mówią no jak, wszyscy byli, ale godzinę wcześniej. Więc, Szanowni państwo, 
oczekujemy jakiś wyjaśnień w tej sprawie, bo inni radni się pojawili, burmistrzowie 
wiedzieli. Szanowni państwo, dzień wcześniej potraficie do nas zadzwonić, a w bardzo 
niegrzeczny sposób dzień później się zachowujecie. Chciałbym zapytać o co chodzi? 

 A druga interpelacja moja brzmi, jeżeli chodzi o obwodnicę ul. Hirszfelda, kiedy rozpocznie 
się inwestycja? Obwodnica Hirszfelda – kiedy rozpocznie się inwestycja? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan ma jeszcze trzecią sprawę, tak? Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, odpowiedź na interpelację – 

trudno to nazwać interpelacją – jest taka. To, co się dzieje na uroczystościach, nie tylko u nas, 
ale w naszym kraju, to jest – delikatnie mówiąc – hucpa polityczna. Przewodniczący związku 
wygaduje co chce, inni wygadują co chcą, a nie ma intencji: złożenie kwiatów, oddanie 
szacunku tym, którzy dzisiaj jeszcze żyją, walczyli, tym, którzy oddali życie za 1989 rok. Tego 
szacunku nie ma, jest hucpa polityczna i dlatego my w cichości i w skrytości żeśmy tam 
poszli, złożyli kwiaty żeby szacunek oddać w powadze. Natomiast na hucpę polityczną się nie 
piszemy. Dziękuję za pierwsze pytanie,. 

 Drugie pytanie: obwodnica. Już mówiłem, że jest, mamy, przystąpiliśmy do budowy czy 
realizacji programu „parkuj i jedź” i ścieżki Miłoszyce, Laskowice – Miłoszyce, Miłoszyce – 
Jelcz – Wrocławska, są pierwszym etapem. Drugi etap to jest etap przy stacji kolejowej na 
Osiedlu Laskowice, no na Osiedlu Laskowice i Osiedlu Hirszfelda. I tam w przyszłym … nie 
wiem, może nam się uda jeszcze w tym roku ogłosić przetarg na tę inwestycję. I obwodnica, 
część obwodnicy już jest. Pozostała część przy parkingu Brico Marche, to już jest kawałek tej 
obwodnicy Hirszfelda – jak ktoś nie wie to już teraz wie. Pozostała część do przejścia 
podziemnego będzie realizowana w tym programie „parkuj i jedź” z parkingami. Zostanie 
nam malutki fragmencik łączący istniejący stan ze stanem, który się wpisuje w tę formułę 
„parkuj i jedź”. I dotyczy to od strony Hirszfelda, i od strony starych Laskowic. Mam nadzieję, 
że lada moment dostaniemy, zostaną przekazane przez PKP działki od strony Laskowic już 
na własność Gminy, tak że ta inwestycja będzie realizowana, czyli ten fragmencik, będzie 
realizowany właśnie łącznie z tą inwestycją „parkuj i jedź”. Mam nadzieję, że w 2018 r. tę 
inwestycję skończymy i ta słynna obwodnica – w cudzysłowie – Hirszfelda będzie 
zrealizowana. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Proszę bardzo, trzeci punkt. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję bardzo. Tak tylko jeszcze króciutko à propos tego, to rozumiem, 

że w przyszłym roku dopiero – kolokwialnie mówiąc – koparki wjadą na plac budowy?  
W tym roku nie mamy na to szans jeszcze, tak? Dobrze. Dziękuję. 

 I odnosząc się jeszcze do pierwszej interpelacji. No, Panie Burmistrzu, ja wszystko 
rozumiem: w ciszy. Tylko jeżeli Pan wie jakie to święto 31 sierpnia, to powinien Pan sobie to 
przemyśleć – porozumień sierpniowych, a wy zwyczajnie nas oszukaliście i wprowadziliście 
w błąd Panie Burmistrzu. Nie oczekuję odpowiedzi. Chyba, że Pan chce. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, to jest kpina i paranoja, to 

jest kpina i paranoja. Ja żyłem w tamtym czasie, ba, służyłem w wojsku w stanie wojennym  
i wiem co to jest 31 sierpnia, i proszę mi tu nie opowiadać bzdur Panie radny. Pan jest za 
młody żeby mnie pouczać i żeby Pan po prostu, żeby się zachować uczciwie to, co 
powiedziałem. W spokoju i w godności oddać cześć – na to was nie stać. Przewodniczący 
dzisiaj, tu Związków Zawodowych „Solidarność”, o czym mówi? A był w ZOMO, był z tej 
drugiej strony. Ba, Przewodniczący „Solidarności” ogólnopolskiej był w tym czasie w ZOMO, 
po drugiej stronie, a wy chcecie … Ja czczę na swój sposób, a nie tak jak napisane w piśmie, co 
powiedział Chrystus: obłudnicy, obłudnicy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja bardzo proszę. Pan radny Skrzydłowski punkt 
trzeci – proszę uprzejmie. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – chciałbym tylko, Pani Przewodnicząca, o zwrócenie uwagi Burmistrzowi, 
troszeczkę ostudzenie emocji, bardzo bym prosił, bo niestety … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja wszystkich o to proszę. Proszę … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – no ja rozumiem, ale myślę, że mnie Pani o to nie musi prosić.  
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Dobrze. Szanowni państwo, przechodzę do trzeciej sprawy. A mianowicie, chciałbym 
powrócić do sprawy z maja, chodzi o ograniczenie etatu Ireneuszowi Stachnio do 10/18. 
Oczywiście po swojej wypowiedzi skieruję interpelację do Pana Burmistrza Szponara. Mam 
nadzieję, że Pan Burmistrz Szponar będzie tak uprzejmy i poprosi Panią Dyrektor Skierską  
o odpowiedź na to pytanie. A więc, Szanowni państwo, najpierw przedstawię państwu 
chronologię zdarzeń.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Skrzydłowski, sprawy pracownicze, personalne nie będą 
na tej sesji omawiane. Państwo szukacie sposobu żeby na każdej sesji się tym tematem 
zajmować. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – nie. Ale ja Pani zaraz pokażę o co chodzi, Pani przyzna mi rację. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja bardzo proszę … No Pan chce w tej chwili kolejność zdarzeń nam 

przypominać. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – tak, bo to jest istotne. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę Pana, interpelacja lub zapytanie z samej nazwy jest dość … Czy 

możemy prosić o spokój? Panie radny Stachnio, proszę mi dać się wypowiedzieć. Panie radny 
Skrzydłowski, interpelacja lub zapytanie z samej nazwy jest dość krótkim wystąpieniem, 
więc jeżeli Pan chce nam przypominać chronologię zdarzeń, no to, no jakby nie bardzo czas  
i miejsce. Po raz kolejny wraca sprawa prywatna, personalna, dotycząca radnego Stachnio. 
Nie pierwszy raz mówię o tym, że Rada Miejska wypowiedziała się pod … Panie radny 
Stachnio, wie Pan co? Ja nie wiem jak to nazwać co Pan robi. Proszę państwa, Pan radny 
Stachnio zakłóca mnie wypowiedź i cały czas, nieustająco mówi do Burmistrza Szponara. Nie 
wiem czy to Pan Burmistrz odpowiada, czy nie, bo ja patrzę tutaj, na wprost. No naprawdę to 
przeszkadza i w prowadzeniu sesji, i żeby się wsłuchać w to, co państwo radni mówicie. 

 Panie radny Skrzydłowski, ja Panu udzielam głosu w punkcie trzecim, tylko ja proszę żeby 
Pan to po prostu umieścił w ramach interpelacji lub zapytania, a nie wystąpienia 
półgodzinnego w obronie Pana Stachnio, bo pewnie do tego to zmierza. Proszę uprzejmie. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowna Pani Przewodnicząca, ja prosiłbym sześć – siedem minut na 
moje wystąpienie. W chwili obecnej Pani jeszcze nie uregulowała czasu wystąpień, więc 
chciałbym skorzystać z tej możliwości, która mi przysługuje i bardzo Panią proszę o nie 
wchodzenie mi w zdanie, i dokończenie sprawy z racji tego, że na sesji, o której mówiliśmy  
o tym, Pani niestety nie dopuściła mnie do głosu … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Skrzydłowski, jeszcze raz proszę Pana żeby Pan 
wypowiedział swoją interpelację lub zapytanie. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję. Tak więc, Szanowni państwo, chronologia zdarzeń: 16 maja 
2017 r. wpłynął wniosek do Biura Rady z prośbą o wyrażenie zgody na ograniczenie etatu 
Panu radnemu Ireneuszowi Stachnio … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Skrzydłowski, my chronologię zdarzeń pamiętamy, no 
wszyscy tu siedzący wiemy co się działo na sesjach i pamiętamy to … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale dlaczego mi Pani przerywa co chwilę? No … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dlatego Panu przerywam, że Pan nie dostosowuje się do … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale to jest moja wypowiedź. Do czego ja się nie wystosowuję? Czy ja mam 

mówić to, co Pani chce powiedzieć ? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – do interpelacji i zapytania. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – to ja bym się nie odpowiadał, wtedy by Pani za mnie mówiła. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie. Proszę sformułować interpelację lub zapytanie do Burmistrza. 

Krótko. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale sformułuję Pani Przewodnicząca, tylko proszę mi dać. Dostaliśmy do 

tego krótkie uzasadnienie, w którym było napisane na samym dole – pozwoliłem sobie 
wytłuścić – z dniem 01 września wejdzie w życie nowe rozporządzenie dotyczące wymagań 
kwalifikacyjnych, będzie można dokonać ponownej oceny kwalifikacji. 

 Szanowni państwo, przedłożyliśmy wam na komisji pismo kuratora oświatowego, które 
mówiło o tym, na samym dole było napisane w tym piśmie: biorąc pod uwagę projekt 
nowego rozporządzenia oraz załączone kopie dokumentów można przyjąć, iż będzie pan 
posiadał kwalifikacje do zajmowanego stanowiska. Szanowni państwo, tym dokumentem 
posługiwaliśmy się na komisji. Zapytałem wtedy … Pani Dyrektor to mówiła o tym, że jeżeli 
wejdzie nowe rozporządzenie, więc wtedy Panu Ireneuszowi przywróci 18/18 etatu, czyli 
cały etat. Pan Burmistrz Piórko powiedział również to samo. Szanowni państwo, na sesji 
przedstawiliśmy wam pismo, w którym kurator tłumaczy co przez to rozumiał. Użyte  



 22 

w piśmie z 08 maja sformułowanie: można przyjąć, iż będzie pan posiadał kwalifikacje 
oznacza jedynie, iż wymagania do nauczania biologii w szkole podstawowej będzie pan 
spełniał również po wejściu w życie rozporządzenia w jego projektowanej wersji. Szanowni 
państwo, chciałbym teraz … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Skrzydłowski, proszę mi tylko odpowiedzieć na jedno 
pytanie, czy ta sprawa poszła do sądu pracy?  

Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale mogę skończyć? Ja nie wiem, bo ja … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale pytam się tylko. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja jej nie podałem, ja nie podałem. 
 
… 
Część wystąpienia Przewodniczącej Rady Miejskiej Beaty Bejdy nie jest możliwa do odtworzenia w niniejszym 
protokole z uwagi na to, że ww. oraz radny Krzysztof Skrzydłowski mówili  jednocześnie. 
 
… 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bo jeżeli tak, to nie wiem nad czym my tutaj debatujemy. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – znaczy, ja nie podałem, ja nie podałem Pani Przewodnicząca. Szanowni 

państwo, chciałbym dalej kontynuować i prosiłbym bardzo Pani Przewodnicząca, bo ja 
mówię bardzo spokojnie, a Pani mi ciągle przerywa. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio, czy Pan by mógł odpowiedzieć na to pytanie? 
Sprawa trafiła do sądu? 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – nie, bo teraz ja mówię. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale ja udzielam Panu głosu … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – po mnie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … poza kolejnością. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale ja proszę po mnie. No jak Pani … 
 
(…) 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie. Proszę państwa, jeżeli tak chcecie tutaj postępować, to ja po 

prostu za chwilę odbiorę Panu głos. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale ja już kończę. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę interpelację albo zapytanie. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale ja już kończę. Szanowni państwo, Pani Agata Skierska, wyciąg z 

protokołu z sesji z 26 maja, powiedziała tak: ciągle zostaje sprawa otwarta pozostałych 
godzin w szkole podstawowej i będzie nowe rozporządzenie, nad którym prace trwają, jeżeli 
ono da możliwość przydzielenia tych godzin Panu Ireneuszowi, to ja je, ja się zgodzę. 
Szanowni państwo, co się dzieje? Szanowni państwo, co się dzieje w międzyczasie. W maju 
wystąpienie Pani Agaty Stachnio na tej sali. Pani Agata Stachnio … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę Pana, ja Pana trzy razy naprowadzałam na to żeby Pan 
złożył interpelację lub zapytanie. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale ja zaraz złożę. Pani Przewodnicząca, proszę mi dać dokończyć moją 
wypowiedź. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, albo się będziemy w ten sposób bawić i zachowywać, 
albo nie. I ja bardzo uprzejmie Pana proszę … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dobrze. Moja interpelacja w tym momencie. Szanowni państwo, dziennik 
ustaw, Pani Dyrektor, proszę popatrzeć, bo Pani telefonem się bawi teraz, teraz już Panią to 
nie interesuje. Szanowni państwo, co, jak mają się te słowa do tego rozporządzenia Pani 
Dyrektor? W tym momencie rozporządzenie już mamy, Pani żadnych rozmów nie podjęła. 
Obiecała Pani nas wszystkich tutaj. Oszukała Pani Radę Miejską. Proszę mi odpowiedzieć, 
moje pytanie … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Skrzydłowski … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – (…) pytanie do Pana Burmistrza. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Skrzydłowski, § 21: Interpelacje składa radny pisemnie 

w okresach między sesjami lub ustnie na sesji. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja już zgłosiłem do Pana … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – adresatem interpelacji jest burmistrz. Interpelacja winna zawierać 

krótkie przedstawienie stanu faktycznego, który rodzi pytania skierowane do adresata. 
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Radny Krzysztof Skrzydłowski – to w takim układzie do szefa Pani Dyrektor. Panie Burmistrzu, Pan 
słyszał słowa Pani Agaty Skierskiej. Jeżeli Pan nie pamiętał, ja dziś zacytowałem z protokołu. 
Mamy, mamy dziennik ustaw. Jak się Pan odniesie do tego? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój obie strony. Bardzo proszę. Panie 
radny Stachnio, czy Pan ma jakieś problemy z dyscypliną? 

 (…) 
 Ale Burmistrz mówił do Pana? 
 (…) 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ja mam wrażenie jakbym był na dwóch różnych salach. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Skrzydłowski, proszę uprzejmie o zakończenie swojej 

wypowiedzi. 
(…) 
 To proszę opuścić mównicę. Pan Burmistrz Panu odpowie. Miał pan trzy pytania, zadał Pan 

je. Na dwa uzyskał Pan odpowiedź. Chyba, że Pan chce stać przy mównicy. Proszę uprzejmie, 
proszę zgasić, wyłączyć mikrofon. Pan Burmistrz Szponar. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tylko, Pani Przewodnicząca, ja dalej nie za bardzo wiem na co mam 
odpowiedzieć, jaka była interpelacja. Prosiłbym … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – powtórzę w takim układzie. Mógłbym Pani Przewodnicząca?  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak, proszę uprzejmie. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu, cytat Pani Agaty Skierskiej z sesji 

Rady Miejskiej, która, która … No ale to jest interpelacja. Proszę się odnieść do tego, bo Pan 
jest szefem Pani Dyrektor i wpieraliście nam, że nie jest to ustawka polityczna. Tak więc 
proszę powiedzieć, mamy rozporządzenie, Pani Dyrektor powiedziała, że przywróci etat 
Panu radnemu Stachnio, więc proszę się odnieść. A jeżeli nie, Pani Dyrektor jest na sali, 
proszę przekierować, Pan ma taką moc. Poproszę. Chyba, że chcecie coś ukryć, no to w takim 
(…) proszę nie udzielać … 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, cały czas się próbuje faktycznie 
manipulować całą sytuacją. Tak prawdę mówiąc bardzo się, dziwię się, że Rada się zajmuje 
sprawą prywatną radnego. Cały czas, tak prawdę mówiąc, próbuje się przypisywać pewne 
kompetencje burmistrzowi, który burmistrz tych kompetencji nie ma, ponieważ, tak prawdę 
mówiąc, kwestia i wykształcenia, i zatrudnienia to są kompetencje Pani Dyrektor. Proszę 
złożyć na piśmie – jeszcze raz mówię – interpelację i ja na nią odpowiem też pisemnie. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – a czy może Pan skierować pytanie do Pani Dyrektor? Bo Pani Dyrektor 
zna sprawę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ja chyba się wyraźnie wypowiedziałem. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – boicie się państwo. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan radny Michał Pakosz – proszę uprzejmie. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, cztery 

tematy, cztery interpelacje skierowane do panów burmistrzów, tak że zacznę od pierwszej. 
Sprawa pierwsza. Mianowicie, sprawa dotycząca zbiorowej komunikacji miejskiej w Jelczu-
Laskowicach – tak? Szanowni państwo, kilka pytań. Pierwsze pytanie z mojej strony jest 
następujące, jaka była różnica między pierwszą a drugą ofertą w przetargu dotyczącym, 
rozstrzygniętym na rzecz właśnie organizowania zbiorowej komunikacji miejskiej w Jelczu-
Laskowicach? Jaka była różnica kwot pomiędzy właśnie pierwszą a drugą ofertą? I teraz też 
kilka spraw Panie Burmistrzu, i pytań do Pana. Może zaraz Pan udzieli tu odpowiedzi. Jak ma 
Pan zamiar wpłynąć ewentualnie, jeżeli ma Pan takie możliwości, a mam nadzieję, że ma Pan 
takie możliwości, na niepokojące sytuacje związane właśnie z tą zbiorową komunikacją  
w naszej gminie? Mianowicie, chodzi o sytuację tego typu, tutaj, bodajże na poprzedniej sesji  
Pan radny Babski wspominał kwestię tego, że nie ma możliwości i miejsc na rowery w tych 
autobusach. Ale momencik, mi nie chodzi o rowery, mi chodzi o coś – nie ujmując oczywiście 
sprawie Pana Babskiego – o coś bardziej poważnego. Temat świeży, bodajże z wczoraj, 
kobieta z dzieckiem czteromiesięcznym podjeżdża sobie na przystanku w Jelczu wózeczkiem 
do autobusu, próbuje wejść. Oczywiście odpowiedź kierowcy jest taka, że nie ma miejsca na 
wózki, do widzenia, proszę się przespacerować i ona sobie te cztery i pół kilometra  
z Laskowic do Jelcza pięknie spaceruje z tym oto wózeczkiem, z czteromiesięcznym 
dzieckiem. Akurat, Bogu dziękować, że wczoraj była dobra pogoda. Załóżmy, że sytuacja nie 
będzie wyglądała w taki sposób, tylko będzie jakiś, jakieś dużo gorsze warunki 
atmosferyczne i co wtedy? Tak są traktowane – rozumiem – przez tych organizatorów 
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zbiorowej komunikacji miejskiej, kobiety z dziećmi w tym mieście, więc myślę, że to chyba 
coś nie tak. 

 Druga sprawa. Temat dzieci, które dojeżdżają przy pomocy tej komunikacji miejskiej do 
szkoły. Temat dzieci jeżdżących do Miłoszyc. Dziwne jest to, że kiedyś ta trasa trwała do 20 
minut, to zgłaszali mi rodzice, a dziś ta trasa trwa dokładnie 52 minuty, bo ten autobus jedzie 
przez Chwałowice i te dzieci przyjeżdżają do domu bardzo późno. Rodzice z tego tytułu są 
zaniepokojeni, nic się nie robi w tej kwestii, więc chciałbym żeby Pan Burmistrz się do tego 
ustosunkował i odpowiedział. Ale najistotniejszą kwestią jest kwota też tego przetargu 
przede wszystkim, bo wydaje mi się mogło dojść tam do pewnych nieprawidłowości w tym 
przetargu. Ale to zaraz do tego dojdziemy. Tak że może tutaj w kolejności na tę pierwszą 
interpelację proszę o odpowiedź i zaraz przejdę do dalszych tematów. Dziękuję. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, jeśli chodzi o kwotę przetargu, ja 
już nie pamiętam jaka była kwota, natomiast pamiętam jaka była różnica, różnica była 
zaledwie jednego grosza na kilometrze. Natomiast, jeżeli Pan sugeruje, że były jakieś 
nieprawidłowości, proszę donieść naprawdę o tym do prokuratury i prokuratura to zbada. 

 Jeśli chodzi o sytuacje, które Pan zgłasza i mam nadzieję, że one nie są wymyślone tylko 
niestety tak się zdarzyło, oczywiście ja podejmę bardzo szybko reakcję żeby przeciwdziałać, 
bo nie wyobrażam sobie żeby kierowca nie wpuszczał do autobusu matki z wózkiem, bo to 
jest po prostu niemożliwe. Jednym z warunków przetargu było to, że autobusy muszą być 
dostoswane do przewożenia i wózków, i osób niepełnosprawnych, i te autobusy są 
dostosowane, więc jestem zaskoczony tą informacją. Będę oczywiście u przewoźnika 
reagował, postaram się żeby do takiej sytuacji, jeżeli ona była prawdziwa, już więcej 
oczywiście nie dochodziło. Natomiast, jeśli chodzi o sytuację związaną z dowozami dzieci, 
tutaj zasadniczo czasowo nie zostało to mocno wydłużone. Natomiast faktycznie jest pewien 
problem, że dzisiaj dojeżdżając na niektórych kierunkach, nie wszystkie dzieci mogą siedzieć, 
ponieważ autobusy są miejskie, więc mają część miejsc stojących i część miejsc siedzących  
i tutaj powstają pewne problemy. Nad tym myślimy jak temu przeciwdziałać. Natomiast no 
jeśli chodzi o umowę i wywiązywanie się akurat w tej części przewoźnika z tej umowy jest to 
zgodne z umową i nie możemy tego negować. Natomiast wszystkie sygnały, które do nas 
docierają, na bieżąco staramy się z przewoźnikiem ustalać i egzekwować jeżeli popełnia 
gdzieś błąd żeby to szybciutko naprawiał i nie, żeby to się więcej już nie powtarzało. 
Dziękuję. 

Radny Michał Pakosz – dobrze. Dziękuję Panie Burmistrzu za odpowiedź w tej sprawie i ewentualną 
interwencję. Kwestia druga. Kilka miesięcy temu, bodajże około sześciu miesięcy temu był 
poruszany tutaj, na sesji, temat, interpelacja była do Pana Burmistrza Piórko i do Pana 
Prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej Pana Czudaka – nie, przepraszam, Czubaka, tak do 
Pana Czubaka. Mianowicie, chodziło o drogę Fabryczną, dokładnie na wysokości nr 5,  
w którym to zgłaszaliśmy tutaj, że dochodzi do podtopień tego budynku i dlatego chciałem 
się dowiedzieć jak wygląda sytuacja. I ja za sekundę od razu Panu Burmistrzowi przytoczę 
generalnie jak wygląda w chwili obecnej, bo z tego co słyszałem podjęte zostały jakieś roboty 
w tej sprawie, tak? Bo Pan Burmistrz deklarował to chyba na sesji którejś, że sprawą już się 
zajęli, że Pan Prezes wysłał tam ludzi, więc może pozwolę sobie aż Pan Burmistrz odpowie  
i zaraz krótką ripostę do tej odpowiedzi, bo jednak domniemam, że ta odpowiedź będzie 
jednak niezgodna ze stanem faktycznym. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, no jestem trochę zdziwiony, 
że temat jest niezałatwiony. Tak że to na pewno została postawiona diagnoza, coś tam było 
gdzieś niedrożne, załamane i to miało być naprawione. Dziękuję, że Pan radny mi tutaj 
informacje przekazuje, więc ja to sprawdzę i w najbliższych kilku dniach temat musi być 
załatwiony. Tak że ja nie powiem, że załatwiony skoro Pan radny twierdzi, że nie. I dlatego … 

Radny Michał Pakosz – no to, Panie Burmistrzu, ja pozwolę sobie wejść w słowo. Mianowicie, sytuacja na 
chwilę obecną wygląda tak, że owa osiemdziesięcioczteroletnia kobieta, która zamieszkuje 
adres: Fabryczna 5, ma w swojej piwnicy wodę, bo po ostatnich opadach deszczu to wszystko 
wlewało się jej na podwórko. Tam został zalany węgiel. Grzyby pojawiły się w piwnicy. 
Trzeba tej Pani dowozić wodę pitną, to tym zajmuje się jej rodzina, bo tam, no sprawa jest 
poważna. O tym było mówione już ponad pół roku temu, no niestety żadnej interwencji nie 
było chociaż Pan Prezes deklarował, że sprawą się zajmie. Więc myślę, że wypadałoby 
naprawdę podjąć jakieś kroki w tym celu, no bo ta kobieta nie ma dwudziestu pięciu lat  
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i sama sobie z tym raczej nie poradzi, a deklaracje z Pana Prezesa strony, no były wyraźne, 
no niestety słowa rzucone na wiatr. Tak że proszę o interwencję w tej sprawie. 

 Kolejna sprawa. Szanowni państwo, mianowicie interpelacja dotyczy pism, które trafiły do 
Biura Rady Miejskiej i Pani Przewodnicząca siedząca tutaj, jak i Pan Przewodniczący 
Krzysztof Woźniak z tymi pismami się zapoznali. Niestety jednak Pan chyba, bodajże był też 
w tym gabinecie w tym momencie kiedy siedząca tutaj pani składała te dokumenty. Niestety 
te dokumenty nie trafiły na ręce państwa radnych, więc dziwię się czemu dokumenty, które 
trafiają do Biura Rady, nie są … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz … 
Radny Michał Pakosz – Pani pozwoli, że dokończę, dobrze? Momencik. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … interpelacja jest do burmistrza. Przypominam Panu, że jesteśmy  

w punkcie Interpelacje i zapytania. 
Radny Michał Pakosz – dobrze. To, Pani Przewodnicząca, ja widzę, że Pani będzie chciała umiejętnie 

odbiegać od tego tematu. Więc ja jednak poproszę tylko o to abyście może państwo, może za 
pośrednictwem pana burmistrza niech mi to państwo wyjaśnią, jeżeli państwo nie są w 
stanie, dlaczego taka sytuacja ma miejsce, że dokumenty dotyczące tak poważnej sprawy, 
jaka ma miejsce, składane tutaj bezpośrednio do Biura Rady … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, Pan się z tymi dokumentami zapoznawał dzisiaj 
na przerwie. 

Radny Michał Pakosz – tak. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – co Pan na ten temat może powiedzieć? Zna Pan całą sprawę? 
Radny Michał Pakosz – proszę Panią, znam sprawę i po to jest tutaj ta pani żeby tę sprawę … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, interpelacja jest do burmistrza, proszę, proszę 

uprzejmie. 
Radny Michał Pakosz – czyli rozumiem, że Pani po raz kolejny zamiata sprawę pod dywan i udaje Pani, że 

tej sprawy nie było, tak? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, przywołuję Pana do porządku. 
Radny Michał Pakosz – i sugeruje mi Pani, że jestem na tyle nieinteligentnym człowiekiem, że (…), że w 

trakcie dziesięciu minut nie mogłem zapoznać się z dokumentacją, tak? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja nic nie sugeruję, tylko widziałam, tylko widziałam … 
 (…) 
 Nie. Ja Pani nie oddaję głosu. 
 (…) 
 Proszę państwa, dziesięć minut przerwy. 
 
Przewodnicząca ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach XXXVIII Sesji Rady Miejskiej  
w Jelczu-Laskowicach. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę już zajmować miejsca. Jesteśmy  

w punkcie Interpelacje, zapytania. Głos miał Pan radny Michał Pakosz. Po Panu radnym Pani 
Krystyna Dekret zabiera głos. Czy już Pani zrezygnowała? Pani Krystyna Dekret. Pani 
Aleksandra Czernik zrezygnowała z głosu. Po Pani  Aleksandrze zapisałam się ja i zapisuje się 
Pani Teresa Kotowicz, Pani radna Teresa Kotowicz, i zapisuje się Pani radna Janina Sypek. 
Proszę bardzo, Pan radny … Proszę uprzejmie, Pan radny Pakosz. 

Radny Michał Pakosz – dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Tak, stanęliśmy na punkcie 
trzecim, w sensie na mojej trzeciej interpelacji o, nie otrzymałem odpowiedzi, więc pozwolę 
sobie tutaj kontynuować. To do Pana Burmistrza pytanie w takim razie. Jeśli dokumenty 
spływają tutaj do nas, do Biura Rady – prawda – to czy istnieje możliwość chociażby aby 
zgodnie z kpa były odpowiedzi, bo z tego, co pani tutaj przed chwilą informowała, no nie 
otrzymywała odpowiedzi zgodnie z terminem, który jest przewidziany w kpa. Druga sprawa 
jest tego typu, że prośba taka do tego – no nie wiem -  wiem, że pan burmistrz nie może 
zobowiązać Przewodniczącej Rady Miejskiej do tego aby te dokumenty, które wpływają tutaj, 
to może nie będzie interpelacja tylko moja prośba i ukłon w stronę Pani Przewodniczącej z 
prośbą właśnie o to aby dokumenty, które wpływają, żeby były przedkładane radnym, bo 
akurat tego zabrakło w tej sytuacji. I zarzuca mi się to, że nie, zarzuca mi się nieznajomość 
tych dokumentów, a niestety nie miałem takiej możliwości żeby się z nimi zapoznać z tego 
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względu, że no zostały one po prostu ukryte, tudzież – można nazwać – zamiecione pod 
dywan. Idąc dalej, czwarty … czwarty punkt mojej wypowiedzi to … Widzę, że już tutaj 
przedstawiciela, funkcjonariuszy policji, Komisariatu z Jelcza-Laskowic nie ma, ale chciałem, 
w nawiązaniu do tego, co działo się na ostatniej sesji, bo ze strony tutaj Prezydium Rady były 
jakieś tam ataki i uwagi względem pracy policjantów, ja chciałem tylko bardzo serdecznie 
podziękować za wzorową pracę funkcjonariuszy Jelcza-Laskowic, tutaj z Komisariatu za to, 
że ostatnio udało im się – jak może państwo niektórzy już na łamach „Gazety Powiatowej” 
mogli przeczytać – udaremnić kradzież samochodu przez dwóch obywateli Ukrainy. Było to 
dokładnie w poprzedni … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to jest interpelacja do burmistrza, tak? 
Radny Michał Pakosz – nie. To jest tylko, to jest tylko … Momencik. Pani pozwoli, że skończę, bo (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale ja pozwolę, tylko ja weszłam panu w słowo i skomentowałam, że 

to jest interpelacja do burmistrza. 
Radny Michał Pakosz – i rozumiem, że to zachowanie z Pani strony jest zachowaniem jak najbardziej w 

porządku, jest grzecznym żeby przerywać komuś wypowiedź i komentować. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przerywam Panu wypowiedź, ponieważ Pan mówi nie na temat. 
Radny Michał Pakosz – rozumiem. No przed chwilą poruszałem też, według Pani, temat … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale ja się zaraz odniosę do pana wypowiedzi. 
Radny Michał Pakosz – … temat też nieistotny, dlatego zrobiła Pani dziesięć minut przerwy. Dobrze, to w 

takim razie czekam na odpowiedź z Pani strony i może o to aby pan burmistrz jakoś 
zareagował, tudzież może przeprowadził jakąś rozmowę z Panią Przewodniczącą żeby na 
przyszłość, kiedy trafiają do niej jakieś dokumenty, informowała o tych … o tym w 
dokumentach państwa radnych dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę sobie usiąść. 
 (…) 
 Nie. Pan się zapytał, jest interpelacja, proszę bardzo no. 
Radny Michał Pakosz – Pani pozwoli, że postoję. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to Pan pozwoli, że ja Panu później odpowiem. I udzielam głosu Pani 

radnej Krystynie Dekret. 
Radny Michał Pakosz – to ja poproszę Panią aby pan burmistrz odpowiedział na moje pytanie. Dziękuję.  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę uprzejmie. 
Radny Michał Pakosz – w związku z interpelacją, którą przed chwilą złożyłem. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – musi Pan chyba jeszcze raz zadać pytanie, bo pan burmistrz nie wie 

na co ma odpowiadać. 
 Burmistrz Szponar – proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ja, proszę państwa, Pani Przewodnicząca, powiem króciutko, 

odpowiedź jest prosta, Przewodnicząca Rady, Rada jest organem, więc burmistrz nic 
Przewodniczącej nie może nakazać i dobrze. Nie idziemy tą drogą co PiS, nie zawłaszczamy. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pani radna Krystyna Dekret – proszę uprzejmie. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję Panie Burmistrzu za udzielenie mi odpowiedzi i proszę nie mieszać w to 

polityki. Dziękuję. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie burmistrzu, Szanowna Rado, składałam do burmistrza 

odwołanie. Odwołanie. Odwołuję się od decyzji na wydanie pozwolenia na budowę nr 
101/2015 o warunkach zabudowy z dnia 19.06.2015 r. Uzasadniam to tym, że w Kodeksie 
postępowania administracyjnego, art. 145 przesłanki wznowienia postępowania, w § 1 
mówi: w sprawie zakończenia decyzji, zakończenia decyzją ostateczną wznawia się 
postępowanie jeżeli: pkt 4: strona bez własnej winy nie brała udziału w postępowaniu.  
W tym przypadku nie zostaliśmy powiadomieni o zamierzonej inwestycji i cały czas 
odwołujemy się od tej decyzji. Dodam tylko, że warunki techniczne nie pozwalają na tę 
budowę, ponieważ zabrakłoby miejsca na ulicę dojazdową i chodniki do posesji właścicieli 
działek położonych wzdłuż drogi gminnej nr 4. Ponadto głosowaliśmy na, nad obwodnicą 
Miłoszyce, arkuszu mapy 37, a dziwnym trafem inwestycja jest przełożona na arkusz mapy 
36, działka nr 3. Dalszy ciąg … Proszę państwa, ten temat wałkuje się od roku 2015, tyle 
czasu walczymy z Panem Burmistrzem Piórko. Właściciele działek położonych wzdłuż drogi 
gminnej nr 4, arkusz mapy, łamane przez 36, odwołują się od decyzji pańskiej związanej  
z wyrażeniem zgody na budowę ośmiu szeregówek i dwudziestu pięciu garaży wraz z 
infrastrukturą usytuowaną na pasie byłego torowiska symbolem 2kk. Właściciele motywują 
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to tym, że takie sąsiedztwo obniża wartość tych działek przez emisję spalin, wibracji, hałasu, 
zanieczyszczeń powietrza oraz substancji złowonnych. Nasuwa się pytanie, jak można 
zmieścić tyle szeregówek na tak wąskim pasie ziemi nie naruszając prawa budowlanego. 
Gdzie chodniki, ulice, droga przeciwpożarowa? A to jest droga pożarowa na wypadek 
katastrofy kolejowej. Niech Pan „B” nie wymusza na właścicielach, że ktoś da mu ziemię dla 
jego dyspozycji na ulicę. Plan przestrzennego zagospodarowania tego terenu został 
unieważniony przez Wojewodę Dolnośląskiego. Mowa jest o uchwale Rady Miejskiej w Jelczu 
… 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna, Pani radna, przed chwileczką czytaliśmy ze Statutu jak ma 
wyglądać interpelacja lub zapytanie, a Pani nam odczytuje długie pismo. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – Pani Przewodnicząca, żeby to miało sens to trzeba po prostu mi 
skończyć. Jeszcze trzy zdania. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę uprzejmie. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – dziękuję. Dodajemy, że nie wszyscy właściciele sąsiednich działek 

zostali powiadomieni o inwestycji Pana „B”, w związku z czym zostało naruszone prawo 
administracyjne w stosunku do właścicieli, gdzie właściciele nie wyrażają zgody na żadną 
inwestycję Pana „ZB”. Nadmieniam, że plan obwodnicy został obalony. Pismo to 
uwiarygodniamy podpisami właścicieli. Są podpisy kilku właścicieli. Tyle na ten temat. Panie 
Burmistrzu, ja uważam, że ten temat powinno się zakończyć. Przede wszystkim Pan 
powiedział na komisji takie zdanie, że ja, właściciel może, ja wydam zgodę, właściciel może 
sobie załatwiać formalności, projekty, media itd., całe formalności co do budowy, a po 
dziewięciu miesiącach może Pan po prostu nie wyrazić zgody. Ja się nigdy z tym nie … Pan 
może, tylko taka będzie procedura, że  właściciel może Pana oddać do sądu o odszkodowanie 
na narażenie jego na koszty. Dziękuję, w tej sprawie tyle. 

 Panie Burmistrzu, jeszcze mam takie pytanie. Pan, Pan „ZB” … mam takie pytanie, czy już 
zwrócił do Gminy 620.000 za posprzątanie tych działek? Sprawa trwa już trzy lata. Proszę 
nam tutaj wszystkim wytłumaczyć co za te pieniądze moglibyśmy wyremontować, zrobić, ile 
planów wykonać, na drogi, na place zabaw itd. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – przepraszam. Machać to pan sobie może do żony. Dziękuję (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna, proszę wyłączyć mikrofon. Proszę wszystkich o spokój, 

wszystkie strony. Pan Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani radna, kto ma odpowiadać to decyduje Przewodnicząca. 

Burmistrzowi przysługuje głos poza kolejnością to wynika ze Statutu.  
 Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, pierwsza interpelacja: decyzja o warunkach 

zabudowy i odwołanie Pani radnej Dekret. Mam tylko pytanie, kiedy Pani złożyła do 
burmistrza? 26 wrzesień 2017? Wtedy pani złożyła to odwołanie?  

 (…) 
 Ale ja tylko pytam. Dlatego sprawa jest w toku proszę Panią, o postepowaniu będzie Pani 

zawiadamiana i … 
 (…) 
 Sekundę proszę Panią, ja jeszcze nie skończyłem. 
 (…) 
 Ja udzielę odpowiedzi na piśmie. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani ma nie włączony mikrofon to po pierwsze. Za chwilę odpadnie w 

ogóle. Bardzo proszę, Panie Marcinie, jakby Pan zechciał go usytuować tak jak należy. 
 Pani radna Dekret – proszę uprzejmie. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – Panie Burmistrzu, niech Pan tutaj nie czaruje. Liczył Pan, że będę z 

waszej strony i słodził Pan, że nigdy ten Pan „B” nie wybuduje tam żadnych domów i garaży. 
Po prostu Pan zyskał na czasie. Wprowadził Pan mnie osobiście, bo ta sprawa, m.in., dotyczy 
mnie, wprowadził nas Pan, wyprowadził nas Pan w pole i zyskał Pan na czasie. Czekał Pan po 
prostu na zmianę projektów co dotyczy zasad budowlanych. W 2015 r., w czerwcu, zmienił 
się, zasady zmieniły się budowlane i Pan tutaj zyskał na czasie. Bo ja uważałam, że Pan jest 
człowiekiem honoru, Pan honoru nie ma, tylko (…) 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna Dekret, odbieram Pani głos jeżeli Pani ma zamiar 
wszystkich obrażać. Proszę państwa, Pan Burmistrz Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, miałem nie odpowiadać  
i udzielić odpowiedzi na piśmie, a pozwolę sobie jednak odpowiedzieć. Pani radna, my się 
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naprawdę różnimy między sobą, bo ja czytam prawo ze zrozumieniem, a jak nie rozumiem 
pytam mądrzejszych od siebie. Pani niestety tej zdolności nie ma. To jest moja taka dygresja. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę państwa … 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – ja, proszę Panią, Pani nie przerywałem. Kolejna sprawa … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo państwa proszę wszystkich o spokój. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę państwa, pierwsza interpelacja: decyzja o warunkach 

zabudowy. Odwołanie Pani Dekret zostało złożone 26 września tego roku. Sprawa jest w 
rozpatrywaniu i Pani Dekret będzie na bieżąco informowana jakie jest postępowanie w 
sprawie. To jest jedna sprawa. 

 Druga sprawa. Proszę … Odpowiedź na drugą interpelację. Decyzja o warunkach zabudowy 
wzdłuż drogi nr 4 itd., odwołanie mieszkańców. To odwołanie trafiło, co niektórych 
odwołanie, bo proszę państwa, podpisali się pod odwołaniem ci, którzy dostali decyzje jako 
strony i nie złożyli indywidualnie odwołania do Samorządowego Kolegium Odwoławczego, 
gdzie zawsze są w decyzjach pouczeni. Natomiast w odwołaniu takim ogólnym zostali, że tak 
powiem, podpisali to, bo też może nieświadomie. Natomiast Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze nie uchyliło decyzji o warunkach zabudowy i decyzja jest prawomocna. Co się, 
co będzie … Ba, kolejna sprawa, to co mówi Pani radna Dekret, w tej pierwszej decyzji  
o warunkach zabudowy, gdzie się odwołuje chociaż też nie jest stroną, Wojewoda uchylił, 
znaczy stwierdził brak możliwości wniesienia odwołania od pozwolenia na budowę, bo Pani 
Dekret nie jest stroną. I jeszcze kolejna sprawa: 600.000 … Pani radna, jak Pani nie będzie 
słuchać co ja mówię, to Pani nie będzie wiedziała o czym ja mówię. Niech Pani usiądzie, niech 
się Pani uspokoi. Proszę Panią, proszę Państwa, sprawa 600.000, czy sprawa odszkodowania 
jest w sądzie. Proszę państwa, odbyło się - jak się nie mylę - już dwie bądź trzy rozprawy, 
kolejna jest wyznaczona chyba na 08 listopada. Tak że sprawa jest w sądzie i tu nie ma na 
zasadzie takiej, że jutro burmistrz pójdzie i zabierze B…mu ile zechce. Nie. Ten kraj jeszcze 
jest krajem praworządnym. To jest jedna sprawa. A wróżenie co by było za 600.000, co Rada 
uchwali to będzie, jak będziemy te 600.000 mieli. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani Dekret zabierała już głos dwa razy. Dziękuję 
uprzejmie. W dalszej kolejności … 
(…) 
Ja … Pani radna Dekret, niech Pani panuje nad słowami i niech Pani tu nie krzyczy. 
Proszę państwa, w dalszej kolejności … 
(…) 
Pani radna Dekret, proszę nie krzyczeć.  
Proszę państwa, teraz we punkcie Interpelacje i zapytania zabieram głos ja, następnie Pani 
radna Kotowicz, Pani radna Sypek i Pan Srokowski, tak. 
Panie Burmistrzu, ja mam trzy interpelacje. Jedna jest bardzo krótka, druga – to zobaczymy 
jak się potoczy, a trzecią chciałabym, przenieść na punkt, na punkt dotyczący, na punkt nr 15: 
Informacja dotycząca funkcjonowania i wyników finansowych Miejsko - Gminnego Centrum 
Sportu i Rekreacji sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – i w ten sposób chciałabym sobie 
zarezerwować czas. 

 Pierwsza interpelacja moja dotyczy: w „Gazecie Powiatowej” z 14 września ukazał się 
artykuł pt. „Dudkowski odpowiada Szczęśniakowi”. I tutaj jest taki fragment, który teraz 
zacytuję: „Bezprawnie i bezczelnie wykorzystał Pan znak firmowy „Jelcza” podczas 
obchodów 30-lecia.” Panie Burmistrzu, chciałabym się zapytać, to jest logo Spółki „Jelcz”, a to 
jest użyty baner na naszej sesji uroczystej w dniu 03 maja. Ja dostałam od Pani Dyrektor 
Doroty Miś cztery wersje tego banneru i jedna z nich to była taka, że autobus był w kolorze 
czerwonym, a pozostałe różniły się tłem, albo było białe, albo było czarne, bardziej 
widoczne, gorzej widoczne. Jeżeli zrobiliśmy coś niepoprawnie to ja bym chciała o tym 
wiedzieć. Proszę uprzejmie Pana Burmistrza żeby zlecił taką opinię prawną, ponieważ to, co 
ja widzę na banerze to nie jest zdjęcie, to jest wizja artystyczna, to jest namalowany autobus  
i on nie jest logiem Spółki „Jelcz”. Natomiast tutaj jest mowa w artykule o znaku firmowym, 
czyli jeszcze inna jakaś odmiana. Pozwoliłam sobie zadzwonić do Pana byłego Prezesa 
Czubaka i dowiedziałam się, że nie jest taki znak zastrzeżony. Z tym, że Pan Prezes Czubak 
powiedział to tak na osiemdziesiąt – dziewięćdziesiąt procent, nie był tego pewien. Ja po 
prostu proszę o wyjaśnienie. 

 (…) 
 Co to jest? 
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 (…) 
 Nie. To jest nasze wykorzystanie logo. 
 Druga sprawa. Proszę państwa, była u mnie na dyżurze Pani Krystyna Janczyk, zamieszkała 

Techników 5 – pozwoliła żebym wymieniła to. Była wcześniej u Pana Prezesa ZGM-u i była 
wcześniej u Pana Burmistrza. Ja po prostu bardzo uprzejmie proszę żeby ta Pani, Pani 
Krystyna Janczak, mogła w ramach mojej interpelacji zabrać głos, ponieważ nie jestem w 
stanie tak dokładnie przekazać tego, o czym Pani chciała powiedzieć. I w tym momencie 
oddaję Pani głos. Proszę o zwięzłą wypowiedź, tak żeby wszyscy wiedzieli o co chodzi. I no 
jest to na pewno skierowane do Burmistrza. Proszę uprzejmie. 

Pani Krystyna Janczyk – dziękuję bardzo za głos. Witam państwa serdecznie. Chciałam przedstawić 
sprawę mojego bloku. Mieszkam na Techników 5. Proszę państwa, mam wrażenie, że ten 
blok jest w ogóle zapomniany przez wszystkich, ponieważ Pani Basia Kowalenko, jeśli 
państwo poz … - przepraszam, że wymieniam tak - i Pan Prezes Wesołowski nie radzą sobie 
w ogóle z problemem. Szukałam pomocy i szukam nadal pomocy gdziekolwiek jest to 
możliwe. W tym bloku mieszkają ludzie, którzy nie płacą czynszu, którzy urzędują na 
korytarzach, zakłócają ciszę, mają po kilka psów, kotów itd. w mieszkaniu. Ja, żeby czuć się 
bezpiecznie w tym bloku, zamontowałam kamerę w judaszu, zakupiłam broń gazową  
i paralizator, ponieważ wracam z pracy o godzinie, nawet po nocce, czy po drugiej zmianie. 
Na Osiedlu Techników jest ciemność, taka ciemność, że nic nie widać. Jadąc autem, dobrze, że 
jeżdżę autem, rozświetlam sobie drogę. Na bloku jest niesamowity bałagan, dewastowane 
jest wszystko. Ja mam takie pytanie właściwie i prośbę, dlaczego ludzie, którzy mają 
poodcinane liczniki na światło, mają kolosalne zadłużenia na mieszkanie, czynszu nie płacą, 
czują się panami tego bloku? Oni się czują bezpiecznie i nikt im nic nie jest w stanie zrobić. 
Moje pytanie, prośba jest taka żeby Gmina w miarę możliwości, mieliśmy obiecane, że ten 
blok po remoncie, po kanalizacji i po elewacji tak, jak Pani mówiła, że będzie wspólnotą – do 
dzisiejszego dnia wspólnoty nie ma i prawdopodobnie w ogóle nie będzie. Osiemdziesiąt pięć 
procent mieszkańców – z tego, co wiem – nie płaci czynszu. Dlaczego ja, która płacę czynsz, 
wywiązuję się ze wszystkich opłat, mam się czuć zagrożona, dlaczego? Ja chcę normalnie żyć. 
Przecież tam wstyd do bloku jest wejść. Bardzo proszę żeby państwo zajęli się tą sprawą  
i naprawdę coś z tym zrobili, bo tam się nie da żyć. Poradzono mi żeby uciekać z tego bloku, 
bo tam będzie tylko gorzej. Dlaczego ja mam wykładać pieniądze nie wiadomo jakie na TBS-
y, bo to nie są tanie mieszkania i przenosić się, dlaczego? Ja tam, już naprawdę 
zainwestowaliśmy bardzo dużo pieniędzy w to mieszkanie. Państwo, którzy zarządzają, są 
zarządcami budynków, są bezradni, nie są w stanie nic zrobić, w żaden sposób poprawić 
jakości naszego życia, dlaczego? Bardzo proszę żeby naprawdę … Dlaczego ludzie, którzy nie 
płacą czynszu, piją alkohol, nawet ćpają na korytarzu mają większe prawa niż my? 

 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja pani nie udzieliłam głosu. Bardzo proszę, żeby pani zmierzała … 
 (…) 
 Proszę nie krzyczeć. Proszę nie krzyczeć. 
 Proszę. 
Pani Krystyna Janczyk – bardzo proszę żeby, nawet jeżeli nie jesteście państwo w stanie zrobić porządku 

na tym bloku żeby tam mieszkały normalne rodziny, normalni ludzie, to bardzo proszę  
o przeniesienie mnie tam gdzie można spokojnie żyć i spokojnie spędzać wolny czas  
i odpoczywać po pracy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo Pani dziękuję za wypowiedź,  a Pana Burmistrza proszę żeby 
się przyjrzał tej sprawie i żeby po prostu polepszyć tam warunki życia – to jest jednocześnie, 
oczywiście do Pana Prezesa ZGM. 

 Pani radna Teresa Kotowicz – proszę uprzejmie. 
Radna Teresa Kotowicz – Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Wysoka Rado, goście szanowni, 

Pani tutaj miała rację, że nie było światła przez trzy dni, bo była awaria na ulicy i były takie 
ciemności, że … Była jakaś poważna awaria, wczoraj to usunięto. Względem budynku na 
pewno Pani ma rację, ale ten budynek był kilkakrotnie malowany, był remontowany, są 
faktury na to. Tam poszło dużo pieniędzy. Pani lokatorka też ma rację, bo ludzie sobie 
lekceważą czyjąś pracę, standard. Chociaż tam standardów nie ma, bo to osiedle, które jest 
bez standardów. Ale z drugiej strony się nie dziwię, bo chce mieszkać godnie. Nikt na to nie 
ma wpływu jeżeli mieszkaniec zachowuje się tak, nie inaczej. Jeżeli się pomaluje lamperie, 
zrobi się posadzki, cokolwiek by się nie zrobiło, a idzie drugi i niszczy, i na to wpływu nie ma 
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rodzina czy obca osoba, która przychodzi i też to dewastuje, no to nie wiem w jaki sposób 
sprawę rozwiązać. W czym zawinił Pan Prezes, bądź Pani Kierownik Kowalenko lub 
burmistrzowie? Tam nawet wycieraczki żeśmy próbowali położyć żeby jakoś ludzie godnie 
żyli, ale no są tacy, jacy są. To w tym temacie odpowiadam. 

 A teraz mam takie pytanie do Pana Burmistrza Piórki. Ja już kilkakrotnie tutaj, na sesji, 
prosiłam, zwracałam się z pytaniami na temat ul. Techników i ten łącznik jak Straż i ul. 
Fabryczna – tam jest bardzo ciemno, dziury w jezdni. Idzie zima i to będzie problem, bo 
mnóstwo ludzi jeździ na rowerze i chodzą na pieszo, jeżdżą samochodami, w pobliżu jest ul. 
Belgijska i jest to takie zagrożenie bezpieczeństwa. Może tu, jak z Panią radną Czernik 
rozmawiałam, Pani radna Czernik myśli o jakimś takiej ścieżce rowerowej. Być może to nam 
się w przyszłości uda żeby ci rowerzyści mieli oddzielne jakieś miejsce do przemieszczania 
się. Teraz jeszcze mam pytanie takie. Wybudowaliśmy, wybudowano sklep „Biedronka” przy 
ul. Oławskiej. Nie wiem na, ja nie jestem kierowcą, ale to, co kierowcy mówią i tak zwracam 
uwagę kilkakrotnie tam przejeżdżając, wjazd do tego sklepu jest taki uciążliwy, wyjazd to 
samo. W pobliżu jest ul. Belgijska, nie ma tam żadnego oznakowania. Tylko liczyć na to, że nic 
się  nie wydarzy. Prosiłabym żeby przyjrzeć się tej sprawie, być może coś się uda rozwiązać z 
tymi wjazdami i wyjazdami, i ruchem pieszych. 

 Jeszcze jedno pytanie mam, to mam od mieszkańców nie tylko Osiedla Fabrycznego, ale 
również naszej, z naszej gminy. Ludzie się dopytują czy jest możliwość aby tam gdzieś w 
pobliżu usytuować przystanek autobusowy miejski, bądź inne autobusy, które jeżdżą, bo 
część ludzi idzie na pieszo, ma zakupy, wraca z tymi ciężarami, bo tak to się odbywa. Jeżeli by 
była taka możliwość to by było dobre rozwiązanie. Tu ja widzę ten przystanek tak między, 
przed „Biedronką”, bądź gdzieś tam w pobliżu Belgijskiej, a „Biedronki”. I to by było na tyle. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jeżeli chodzi o dziury na tym 

odcinku to na pewno je lada moment naprawimy, połatamy. Jeżeli chodzi o większą, czy 
głębszą przebudowę, to już państwu mówiłem, mamy złożony wniosek, który wstępnie 
pozytywnie jest zaopiniowany. Mam nadzieję, że jeszcze w tym roku będziemy mieli 
informacje czy podpiszemy umowę, w budżecie wstępnie już, do którego się przymierzam, 
jest zarezerwowana kwota 1.000.900 zł na rewitalizację czy odbudowę dwóch odcinków, bo 
to nie będzie cała ul. Techników tylko w dwóch odcinkach. Jedna – tu, o której Pani radna 
mówiła – jedna tu przy szkole średniej. Mam nadzieję, że będzie ten wniosek pozytywnie  
i najpóźniej do końca przyszłego roku – mówię, pod warunkiem, że dostaniemy pieniądze – 
ta inwestycja musi być zakończona. To jest taka no w miarę dobra informacja. 

 Jeżeli chodzi o dojazd czy wyjazd z „Biedronki”, ja rzeczywiście, no przyznam się, nie 
pomyślałem o tym, a jest to prawda, że ruch się tam samochodów zwiększył itd. Wystąpię do 
Kierownika Powiatowego Zarządu Drogowego aby, znaczy nie tymczasowo, aby na dzisiaj, 
bo to jest najłatwiej zrobić projekt organizacji ruchu i coś tam oznakować. Natomiast 
wstępnie już rozmawiałem z Panem Kierownikiem Drożdżalem żeby w przyszłym, na 
przyszły rok w budżecie – może my się trochę dołożymy, może Powiat, a Powiat powinien – 
zrobić projekt przebudowy ul. Oławskiej, bo temat zatok autobusowych czy przystanków 
autobusowych, jak i zjazdów, prawo, lewoskrętów jest sprawą istotną. Ale to mówię, to na 
pewno nie będzie zrobione tak ad hoc, nie mówiąc już o przystankach komunikacji na ul. 
Oławskiej, gdzie jest taki ruch, to dopiero byśmy sobie narobili. Natomiast zrobić projekt w 
przyszłym roku i w kolejnym roku to wspólnie, jako te wspólne przedsięwzięcia – myślę, że 
dalej ten fundusz drogowy będzie funkcjonował jak funkcjonuje – to może nam się to uda 
zrobić. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak. Bardzo proszę Pani radna Kotowicz. 
Radna Teresa Kotowicz – dziękuję bardzo. Ja rozumiem to wszystko. Ale teraz mam jeszcze takie jedno 

pytanie, tak mi umknęło, odnośnie tutaj Pani skargi. Z resztą to może nie tylko Pani, ale wielu 
mieszkańców mojego osiedla. Odważę się zapytać. Jaka jest możliwość żebyśmy mogli mieć 
od czasu do czasu takie patrole prewencyjne służby policji? Jest to konieczne z tego względu, 
że no każdy z państwa wie jak się mówi na to osiedle, a ja nie życzyłabym sobie i wiele osób 
mieszkających tam, że traktuje nas się tak różnie, bo jesteśmy mieszkańcami. Kto płaci ten 
płaci i płaci te podatki, kto nie to nie, ale na to warto zwrócić uwagę, bo chcemy spokojnie 
tam mieszkać, spokojnie wyjść na klatkę schodową i spokojnie wyjść na ulicę i przespać 
noce, a zwłaszcza z piątku na sobotę, z soboty na niedzielę. Do godziny czwartej od godziny 
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jedenastej mamy integrację w jednym miejscu – państwo się domyślacie – i to bardzo nam 
przeszkadza. Ludzie pracują na trzy zmiany, nawet się nie wysypiają, bo obecnie nawet 
pracuje się w niedziele. Dziękuję bardzo. Bez odpowiedzi. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Szponar – proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ja jednak odpowiem. Jeśli chodzi o zwiększenie patroli to oczywiście 

jest do zrobienia. Zwrócę się po sesji, w następnym tygodniu, do Komendanta Policji o to 
żeby ta ilość patroli na Osiedlu Fabrycznym była zwiększona. Natomiast, jeszcze 
uzupełniając wcześniejszą odpowiedź Burmistrza Piórki, jeśli chodzi o przystanek na 
Oławskiej, to taka inicjatywa została już podjęta. Wystąpiłem do Powiatowego Zarządu 
Drogowego o możliwość zlokalizowania takiego przystanku właśnie na ul. Oławskiej. Na 
dzisiaj niestety mamy odpowiedź negatywną, Powiat nie wyraża zgody na organizację tam 
przystanku chociażby ze względu właśnie na to, że to w dużym stopniu by korkowało 
przejazd ul. Oławską i byłoby naprawdę wiele innych problemów komunikacyjnych. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, jest lista i jest w tej chwili Pani 
radna Sypek. Pana zapisałam. 

Radna Janina Sypek – Wysoka Rado, panie Burmistrzu, mam takie trzy pytania do pana. Pierwsze pytanie, 
chodzi o lampy na ul. Szkolnej. Tu czytał pan przetargi, tam nic nie słyszałam o tych lampach. 
Obiecał pan, że w tym roku będą te lampy zrobione. 

 Drugie pytanie – postaram się szybko - chodzi o ul. Szkolną również. Czy już Gmina przejęła 
tę drogę od Powiatu, czy jest już nasza droga? Bo dwa lata nie możemy przejąć tej drogi po 
prostu żeby ludziom zrobić drogę dojazdową do pól asfaltową, żeby po prostu godnie tam 
przeszli, przejechali. Nie dość, że lamp nie mają, drogi nie mają, naprawdę ciężko to jest. 
I trzecia sprawa, chodzi właśnie o te autobusy. Są te autobusy oczywiście, ale w 
Chwałowicach nie wiem czy dać drugi autobus. Jest ten internat. U nas jest tam dwadzieścia 
sześć młodzieży. Oni jak wsiądą do tego autobusu, jest mało miejsc siedzących, później te 
dzieciaczki naprawdę małe wsiadają, one stoją w tych autobusach, przewracają się. Może 
prośba do pani wychowawczyni żeby ci starsi jednak ustąpili te miejsca, żeby te dzieciaczki 
usiadły, bo naprawdę jest … Dali większy autobus – to jest wszystko za mało. Po prostu oni 
się nie mieszczą, bo jest naprawdę dużo młodzieży i dzieci. Proszę o odpowiedź. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – ja na pierwsze dwa … na pierwsze dwie interpelacje. Lampy na pewno 

przy ul. Szkolnej będą – myślę, że w październiku, a może na początku listopada, ale będą, bo 
już wykonawca gdzieś tam znaleziony.  

 Kolejna sprawa, droga od Powiatu. Nie ma jeszcze aktu notarialnego podpisanego. No idzie 
to tak, jak idzie. No powiem państwu, że kawałeczek działeczki, prawoskręt z Oławskiej w 
stronę właśnie Piekar – Chwałowic od 2015 jakoś Powiat nie chce od nas wziąć, czy my nie 
chcemy Powiatowi dać, no nie bardzo to jakoś tam idzie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. W kolejności, Pan radny … Przepraszam panie 
burmistrzu. Pan burmistrz chciał jeszcze? Pan radny Leszek Srokowski- proszę. 

Radny Leszek Srokowski – Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni radni, zaproszeni 
goście, ja mam pytanie do Pana Burmistrza Piórki. Panie Burmistrzu, mieszkańcy ulicy, 
Osiedla Jelcz-Laskowice, ul. Tymienieckiego zwracają się do Pana z prośbą, z takim 
zapytaniem, kiedy zostaną podjęte rozmowy w sprawie przekazania przez nich, ewentualnie 
wykupu przez Gminę terenu pod drogę? Nadmienię, że ta droga w części jest szerokości 
około 4,5 m, nie ma możliwości mijania się samochodów. Teraz ul. Świętochowskiego jest w 
remoncie, cały ruch idzie tą drogą. Ta droga była utwardzona, na chwilę obecną no jest w 
bardzo złym stanie. Czy Pan Burmistrz jakoś przewiduje po prostu te rozmowy z 
mieszkańcami żeby jakoś tę drogę poszerzyć żeby ułatwiało to mieszkańcom przejazd? 
Proszę o odpowiedź. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, do 15 października wszyscy 

mieszkańcy, właściciele posesji przy Tymienieckiego, w tej części, zostaną, że tak powiem, 
pisemnie no nie zawiadomieni, ale poproszeni właśnie o wyrażenie woli - będziemy już mieli 
wtedy mniej więcej pomierzone jakie to są części działek – o przekazanie, no za 
odszkodowaniem, na rzecz Gminy i wtedy ta realizacja może być kiedyś tam, ulica może być 
realizowana. Natomiast, jeżeli chodzi o nawierzchnię na dzisiaj, to po zakończonej inwestycji 
na pewno ta nawierzchnia będzie poprawiona żeby była w miarę, w miarę. Dziękuję. 
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Radny Leszek Srokowski – rozumiem. Dziękuję. Panie Burmistrzu, tylko bym prosił żeby ta nawierzchnia 
była no inaczej zrobiona troszeczkę jak dotychczas, bo dotychczas mieszkańcy – powiem tak 
– każdy chwalił pana kto po niej jechał. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności, Pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja tak, dziękuję bardzo. Ja tak bardzo króciutko. À propos ul. Oławskiej, 

sklepu „Biedronka” wnioskowaliśmy tutaj, wraz z radnym Pakoszem i radnym Stachnio do 
budżetu na 2018 r., do Pana Starosty Powiatowego o lewoskręt – nie wiem czy tam jest taka 
fizyczna możliwość na tym pasie ruchu zrobić lewoskręt od strony osiedla, ale myślę, że to by 
rozwiązało problem. Druga sprawa, właśnie à propos tego. Panie Burmistrzu, 
niejednokrotnie prosiłem o przejście dla pieszych w kierunku Autolivu, o doświetlenie tego 
przejścia dla pieszych na komisjach. Pan mówił, że zajmie się tą sprawą. Robi Pan taką minę. 
A trzecia sprawa. Panie Burmistrzu, wielokrotnie prosiłem o skrzyżowanie ul. Oławska – 
Wrocławska. Mówicie, że nie ma tam takiej potrzeby. I co? I mamy wypadek. Niestety może 
być kolejny. Czekamy aż naprawdę stanie się tragedia? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja bym się tu, nawiążę tylko 

do tego lewoskrętu czy prawoskrętu. Ja nie jestem inżynierem w zakresie dróg, więc nie 
chciałbym dyskutować da się, nie da się. Będą fachowcy to, to ocenią. Jeżeli chodzi o 
oświetlenie, proszę państwa, już państwu mówiłem, że to oświetlenie wzdłuż Oławskiej jest 
własnością Tauronu i my dzisiaj to, co możemy to, co pytał któryś z radnych, że ... o, radny 
Stachnio, że mamy lampy po IUNiG-u i one zostaną przeniesione na słupy linii niskiego 
napięcia, bo takie lampy tam były. Tam trzeba wymienić wysięgnik na podwójny czy 
potrójny i to tylko, no mówię, próbujemy rozmawiać z Energetyką, może się uda. Rozmowy – 
jak widać – ciężko idą. To jest druga sprawa. A trzecia sprawa, skrzyżowanie ul. Oławskiej z 
ul. Wrocławską w Osiedlu Jelcz. Proszę państwa, ul. Oławska do skrzyżowania jest drogą 
powiatową, natomiast ul. Wrocławska i Oławska – w prawo jadąc z Wrocławia – jest drogą 
wojewódzką czterysta, nr 455. Myśmy, jako Gmina – nie chcę kłamać – co najmniej dwa razy 
występowaliśmy do Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei żeby coś z tym fantem zrobić. 
Odpowiedź jest taka, że oni nie widzą przeszkód. To nie ja nie widzę przeszkód, to oni nie 
widzą, znaczy nie widzą potrzeby – przepraszam – nie widzą potrzeby robienia tam 
czegokolwiek. 

 (…) 
 No i to będziemy powielać. Ja wniosek przyjmuję i wystąpię kolejny raz, tak że może, może. 

Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna Dekret – proszę uprzejmie. Drugi raz w tym punkcie Pani 

Dekret. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie burmistrzu, Szanowna Rado, ja w sprawie Osiedla Fabrycznej. 

Chodzi po prostu o załatwienie tej sprawy. Dzieci dojeżdżają do szkół do Wrocławia, do szkół 
średnich, do Oławy i taka prawda, że z „Hotelu” dzieci biegną albo na przystanek autobusowy 
na Oławską, albo na koniec Jelcza. To jest, są dalekie, takie długie odcinki drogi. Taka jest 
prawda. Przychodzi zima, teraz jesień i po prostu czy nie można by było tam, jeżeli od nas już 
autobus wyjeżdża z przystanku autobusu z Oławskiej, żeby nie mógł skręcić przez „Hotel” i te 
dzieci pozbierać do tej szkoły? Bo to się mija z celem. I czy jedzie drogą tutaj Oławską do 
Jelcza, czy przejedzie przez „Hotel”, to niewiele na tym tracimy. I to jest taka prośba 
mieszkańców tych dzieci, które tam dojeżdżają. Te dzieci no nie mają innego wyjścia. To jest 
no około kilometra, to nie jest krótki odcinek, taka jest prawda. I to jest prośba rodziców tych 
dzieci dojeżdżających do szkół do Wrocławia i do Oławy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Szponar.  
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, ja nie za bardzo rozumiem wniosku, czego on tak 

prawdę mówiąc dotyczy, w jakich szczegółach. Natomiast jest połączenie jednego osiedla z 
drugim, dlatego nie za bardzo rozumiem. A z drugiej strony, dzisiaj, na sesji, jeden z radnych 
apelował à propos wydłużania podróży dzieci do szkoły. Jeżeli byśmy puścili dzieci, np.  
z Hirszfelda na Prusa przez Fabryczne Osiedle, wydłużamy przez to dojazd do szkoły po 
prostu. Tak że jeżeli jest Pani mi w stanie, tak prawdę mówiąc, na piśmie zapisać o co Pani 
chodzi, to oczywiście ja to przeanalizuję i jeżeli będzie taka możliwość, zostanie zmiana w 
komunikacji wprowadzona. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz Babski – proszę. 
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Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, na sesji w lipcu 
informował nas Pan, że do końca września zostaną usunięte budki na pl. Jana Pawła II. Dziś 
mamy dwudziestego dziewiątego, czy ta data jest realna nadal? Nie wie Pan? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, czy jest realna – nie wiem. 

Natomiast dostałem pismo  ze Starostwa Powiatowego, że na trzeciego czy na czwartego 
października jest wyznaczona data kontroli w tym zakresie, tak że zobaczymy co tam jest. 
Budki stoją, część zniknęła, część stoi. Dziękuję. 

Radny Tadeusz Babski – kolejna sprawa. Mam prośbę do Pana Burmistrza odnośnie wypowiedzi Pani 
radnej Dekret w pierwszej części naszej sesji, a mianowicie mam prośbę aby Pan zwrócił się 
do Rady Powiatu o wypis z ostatniej rady w sprawie wypowiedzi, ewentualnej wypowiedzi 
Pana Przewodniczącego Rady i Pana Starosty w sprawie braku działań dotyczących 
przychodni naszej gminnej w sprawie pomocy świąteczno-nocnej. Chciałbym znać prawdę 
jaka faktyczna była wypowiedź. Ja tylko przypomnę państwu, że uczestniczyłem w spotkaniu 
z Panem z Burmistrzem, gdzie był zaproszony Pan Starosta i Pan Przewodniczący tutaj, u nas 
w Urzędzie Miasta, gdzie Starosta poinformował nas, że z dniem 01 czerwca 2016 r. – to było 
w zeszłym roku – tego typu świadczenia muszą być zlikwidowane ze względu nie nawet na 
brak środków finansowych, ale ze względu na brak lekarzy. Taka była wypowiedź Pana 
Starosty i Pana Przewodniczącego. Z tego, co wiem, to Pan Burmistrz pisemnie zadeklarował 
pomoc finansową celem utrzymania tej pomocy świąteczno-nocnej i nie otrzymał 
odpowiedzi. To ja mówię o takich działaniach. Ale myślę, że Pan Burmistrz w punkcie 
komunikaty Pana Burmistrza, na najbliższej sesji październikowej poinformuje nas jaka była 
rzeczywistość. 

 I mam jeszcze jedną sprawę, tylko przypomnienie, że Komisja Samorządu i Prawa na 
ostatnim posiedzeniu złożyła wniosek do Starostwa w sprawie – myśmy nie określali 
szczegółów – rozszerzenia ul. Oławskiej przy, w okolicach „Biedronki”, celem usprawnienia 
komunikacji. Myśmy zwrócili się do Powiatu. I też pamiętam, na wniosek Pani Dekret też 
złożyliśmy wniosek do Starostwa o wybudowanie wysepek na przystanki komunikacji 
miejskiej. Komisja to także przegłosowała i także zwróciliśmy się z tymi wnioskami do, 
chyba do burmistrza i do Pana Starosty. 

 A do Pani Dekret mam taką prośbę i do wszystkich radnych, nie ma osiedla „Hotel”. Oni się 
oburzają. Jest Osiedle Fabryczne, proszę używać … No przed chwileczką Pani użyła takiego 
sformułowania. Bardzo proszę, mamy Osiedle Fabryczne nie „Hotel”. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, czy w tym punkcie ktoś jeszcze z 
państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt siódmy: Przedstawienie przez Burmistrza Informacji o 

przebiegu wykonania budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice oraz realizacji Wieloletniej 
Prognozy Finansowej za I półrocze 2017 roku, oraz: 
a) przedstawienie Uchwały Nr IV/177/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 07 września 2017 r. w sprawie opinii o 
przedłożonej przez Burmistrza Jelcza-Laskowic informacji o przebiegu wykonania 
budżetu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice za I półrocze 2017 roku, 

b) dyskusja nad przedstawioną Informacją. 
Czy Pan Burmistrz lub Pani Skarbnik chcecie, czy nie ma potrzeby? 
(…) 
Tak, tak. Ja wiem. 
Proszę państwa, to jest przedstawienie przez Burmistrza Informacji o przebiegu. Ja w tej 
chwili przedstawię państwu uchwałę Składu Orzekającego. No Burmistrz nie chce w tej 
chwili omawiać. 
Pan Burmistrz Piórko – proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, radni otrzymali w 
materiałach na sesję Informację o realizacji budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice za I 
półrocze 2017 r. Każdy z państwa mógł się zapoznać, mam nadzieję, że się zapoznał. Teraz 
poproszę Panią Przewodniczącą o odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej 
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dotyczącej tego sprawozdania i w punkcie „b” mamy dyskusję nad przedłożonym 
sprawozdaniem i tak bym to widział proszę państwa. Nie od drugiej strony. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak jest Panie Burmistrzu, tylko zawsze kurtuazyjnie oddawaliśmy 
głos Burmistrzowi i takie różne tam ważne rzeczy Pan Burmistrz omawiał. Pan Burmistrz 
rezygnuje z tego. 

 (...) 
 Dobrze. Proszę państwa, otrzymaliśmy pismo 12 września, pismo datowane 07 września, do 

Burmistrza Szczęśniaka, Burmistrza Jelcza-Laskowic napisała Prezes Regionalnej Izby 
Obrachunkowej we Wrocławiu Pani Justyna … Pani Lucyna – przepraszam – Hanus – 
przepraszam. – cytat – „W załączeniu przesyłam uchwałę nr IV/177/2017 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 07 września 2017 r.  
w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Jelcza-Laskowic informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice za I półrocze 2017 roku.” 

 Dobrze. Proszę państwa, ponieważ jest taki wymóg aby przeczytać w całości tę uchwałę 
Składu Orzekającego, to ja poproszę Pana Przewodniczącego Woźniaka o odczytanie tej 
uchwały. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał treść uchwały nr IV/177/2017 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 07 września 2017 r.  
w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Jelcza-Laskowic informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice za I półrocze 2017 roku. (przedmiotowa 
uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję Panu Przewodniczącemu za odczytanie uchwały. 
 Podpunkt „b”, który realizujemy w punkcie siódmym, to jest dyskusja nad przedstawioną 

informacją. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W takim razie 
przechodzimy do punktu nr 8. I proszę państwa, zanim zaczniemy realizację tego punktu … 

 Tak, najpierw postawię wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 8 do 
punktu nr 14. W tej chwili mamy … Sekundkę, tylko przegłosujemy. Bo jest autopoprawka.  

 (…) 
 Aha, do poprzedniego punktu. Proszę bardzo, Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, dziękuję za, w imieniu 

Burmistrza, za akceptację przez aklamację wykonanie budżetu za I półrocze. Dziękuję 
bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
Salę obrad opuściła radna Iwona Płaczek, w związku z tym w obradach XXXVIII Sesji uczestniczy 20 
radnych. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, w tej chwili mamy na sali dwa, cztery, sześć, osiem, 

dziesięć, dwanaście, czternaście, szesnaście, osiemnaście, na razie mamy jeszcze dwudziestu 
radnych, ale chyba za chwilę będziemy mieć dziewiętnastu. Proszę państwa, stawiam 
wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 8 do punktu nr 14. Kto z 
państwa radnych jest za tym proszę o podniesienie ręki: 

 
  za   -           19 
  przeciw  - 1 
  wstrzymało się - 0 
  - wniosek został przyjęty – 
 

Proszę państwa, przechodzimy w takim razie do punktu nr osiem: Podjęcie uchwały  
w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 r. 
Pan Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, do projektu uchwały w 
sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 r., który żeście państwo otrzymali  
z materiałami na dzisiejszą sesję, Burmistrz wnosi autopoprawkę, o którą proszę, żeby tę 
autopoprawkę przedstawiła Pani Skarbnik. 
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Skarbnik Gminy Elżbieta Harań – Klimek – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, pozwolę sobie 
przedstawić autopoprawkę Burmistrza do projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian 
budżetu miasta i gminy na 2017 r. 

 Pan Burmistrz proponuje taką autopoprawkę: 
 W § 3, po zapisie: Zwiększyć wydatki budżetowe: 
 Dodać zapis: 
 w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo 

rozdziale 01008 Melioracje wodne  
paragrafie 6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 100.000 zł. 
 Po zapisie: 
w dziale 801 Oświata i wychowanie  
rozdziale 80101 Szkoły podstawowe  
paragrafie 4210 Zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 9,37 zł. 
paragrafie 4240 Zakup pomocy dydaktycznych o kwotę 935,56  zł. 
Dodać zapis: 
paragrafie 6060 Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 45.000 zł. 
      - zakup zestawów multimedialnych dla Szkoły Podstawowej nr 2. 
W § 4, Zmniejszyć wydatki budżetowe: 
Po zapisie: 
w dziale 801 Oświata i wychowanie  
rozdziale 80101 Szkoły podstawowe 
Dodać zapis: 
paragrafie 4240 Zakup pomocy dydaktycznych o kwotę 30.000 zł. 
Po zapisie: 
rozdziale 80102 Szkoły podstawowe specjalne 
paragrafie  6300  Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami 

samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań 
inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych o kwotę 245.444 zł. 

Dodać zapis: 
rozdziale 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych 
paragrafie 4240 Zakup pomocy dydaktycznych o kwotę 5.000 zł. 
Po zapisie: 
rozdziale 80110 Gimnazja  
paragrafie 4210 Zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 12,88 zł. 
paragrafie 4240 Zakup pomocy dydaktycznych o kwotę 1.287,10  zł. 
Dodać zapis: 
paragrafie 4240  Zakup pomocy dydaktycznych o kwotę 10.000 zł. 
Dodaje się § 5 w brzmieniu: Zwiększyć przychody budżetowe w § 950 z tytułu wolnych 
środków finansowych o kwotę 100.000  zł. z przeznaczeniem na sfinansowanie deficytu 
budżetowego. 
W konsekwencji wprowadzonych zmian dotychczasowy § 5 staje się § 6, dotychczasowy § 6, 
staje się § 7. 
Dochody ogółem po zaproponowanych zmianach będą wynosiły: 92.653.308,10 zł. w tym:  
Dochody bieżące  83.607.994,08 zł.     
Dochody majątkowe    9.045.314,02 zł.   
Wydatki ogółem ukształtują się na poziomie 103.313.422,10 zł, w tym:   
Wydatki bieżące  76.795.574,10 zł.     
Wydatki majątkowe  26.417.848,00 zł.  
Przychody będą wynosiły 2.908.114,00zł.  
Rozchody  2.248.000,00 zł.  
Deficyt budżetowy ukształtuje się na poziomie 10.660.114,00 zł.  
Pokrycie deficytu budżetowego: 
- z wolnych środków, o których mowa w art.217 ust.2, pkt 6 ustawy o finansach  
    publicznych 7.108.114,00 zł.  
- kredyt 3.552.000,00 zł.  
Rozchody budżetu będą wynosiły 2.248.000 zł.  
I źródłami finansowania rozchodów będzie kredyt w wysokości 2.248.000 zł. 



 36 

Ja spróbuję państwu szybko powiedzieć skąd oczywiście, skąd takie zmiany. Zwiększenie 
wydatków w dziale 010 związane jest z tym, iż mamy wstępną decyzję Wojewody 
Dolnośląskiego o dofinansowaniu zadania pn. „Rekultywacja trzech zbiorników wodnych na 
terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice”. W celu zapewnienia możliwości kontynuowania 
tegoż zadania musimy zabezpieczyć w budżecie środki finansowe żebyśmy chociażby nawet 
mogli rozpocząć projektowanie tegoż, tego zadania. Natomiast kwota 45.000, którą państwo 
widzicie i która została zabezpieczona w § 6060, jest to kwota przeznaczona na zakup 
zestawów multimedialnych, które pojawią się w Szkole Podstawowej nr 2, które Szkoła 
Podstawowa nr 2 chce, chciałaby zakupić. Natomiast zmniejszenia wydatków budżetowych 
są konsekwencją tych naszych zwiększeń, które tutaj państwu zaproponowaliśmy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy państwo radni macie jakieś pytania jeżeli chodzi 
o uchwałę? Pan radny Stachnio – proszę. 

Radny Ireneusz Stachnio – moje pytanie dotyczy terminu: rekultywacja trzech zbiorników wodnych na 
terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. Proszę nam przybliżyć o jaką inwestycję chodzi,  
o jakie zbiorniki wodne chodzi? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, chodzi o zbiornik  

w Miłoszycach, zbiornik w Jelczu-Laskowicach na Osiedlu Laskowice i zbiornik  
w Chwałowicach. Te trzy zbiorniki będą jako małą retencją i te kwoty, o której, 100.000,  
o której mówiła Pani Skarbnik, to jest na projekty. Natomiast, żebyśmy mogli mieć środki 
jeżeli dostaniemy, bo decyzji jeszcze na sto procent nie mamy, ale bardzo dużym 
prawdopodobieństwem, że jeżeli dostaniemy decyzję na tak żebyśmy mogli rozpocząć 
projektowanie i w przyszłym roku rozpocząć realizację. To zadanie jest przewidziane na dwa 
lata 2018 – 2019. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czy państwo radni macie jeszcze jakieś pytania odnośnie zmian  
w budżecie i autopoprawki? Pan radny Babski. 

Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, 200.000 na modernizację 
ośrodka nad stawem – mógłby nam Pan przybliżyć co dokładnie, jakie prace będą 
wykonywane za tę kwotę? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja państwa informowałem, 

że jest, był ogłoszony przetarg i środki w budżecie były w pierwszej wersji zarezerwowane 
mniej niż kosztorys inwestorski. No dzisiaj jest rynek akurat wykonawcy a nie inwestora, 
stąd oferta do wykonania, podpisania umowy brakuje nam tej kwoty 200.000, tam niecałe 
200.000. Przy czym jest to doprowadzenie wody z sieci miejskiej, czyli tam z okolic  
ul. Świerkowej na teren ośrodka nad stawem z podłączeniem trzech czy czterech 
budyneczków i wykonanie kanalizacji sanitarnej z przepompownią ścieków do kanalizacji 
miejskiej. Tak że jeżeli ta inwestycja nam, państwo podejmą uchwałę w tym zwiększającą, 
podpiszemy umowę i ta inwestycja, że w przyszłym roku powinniśmy już od wiosny mieć  
i wodę z sieci miejskiej, i kanalizację bez wywozu szamba, bez niczego, odprowadzaną do 
sieci miejskiej. Tak że to już no będziemy wchodzić powoli w dwudziesty wiek nie  
w dwudziesty pierwszy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy państwo radni macie jakieś pytania jeszcze co do 
tego projektu uchwały? 

 W tej chwili na sali mamy 19 radnych. Proszę państwa, przystępujemy do głosowania. Kto z 
państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 
2017 r., wraz z autopoprawką do projektu budżetu, projektu uchwały – przepraszam – 
przedstawioną przez Panią Skarbnik, proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 19 (jednogłośnie) 
 (w głosowaniu nie brał udziału radny Michał Pakosz chwilowo nieobecny na sali obrad) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVIII.276.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 29 września 2017 r. 
 

w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2017 r. 
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Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punkt nr 9: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2017-2022. 

 Czy ktoś z państwa radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy 
w takim razie do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o 
podniesienie ręki: 

 
  za   -           17 
  przeciw  - 0 
  wstrzymało się - 1 
 (w głosowaniu nie brali udziału radni: Michał Pakosz chwilowo nieobecny na sali obrad oraz 

Krzysztof Skrzydłowski obecny na sali obrad) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVIII.277.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 29 września 2017 r. 
 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice 
na lata 2017-2022. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
Salę obrad opuścił radny Robert Jadczak, w związku z tym w obradach XXXVIII Sesji uczestniczy 19 
radnych. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 10: Podjęcie uchwały w sprawie 

wprowadzenia na terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice Programu „Jelcz-Laskowice  
przyjazny Seniorom". 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Babski 
– proszę uprzejmie. 

Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ponieważ jestem wnioskodawcą tej 
uchwały, projektu uchwały, chciałbym w tym temacie zabrać głos. A mianowicie, proszę 
państwa, przedstawić chciałbym króciutko uzasadnienie co kierowało utworzeniem takiego 
programu. Ze względu na zmiany społeczne, ekonomiczne oraz starzenie się społeczeństwa 
zachodzi potrzeba stworzenia programu, którego głównym celem jest poprawa jakości życia 
osób starszych. Program ten ma wpłynąć na zwiększenie aktywności społecznej, 
edukacyjnej, kulturalnej i sportowo rekreacyjnej w tej grupie wiekowej mieszkańców naszej 
Gminy. Ma pomóc w zbudowaniu pozytywnego obrazu życia osób starszych. Proszę państwa, 
to jest drugi program, który wychodzi naprzeciw naszym mieszkańcom. Pierwszy program 
to dotyczył: „Karta Dużej Rodziny”, teraz mamy program: „Jelcz-Laskowice przyjazny 
Seniorom". Tylko odnośnie tego pierwszego programu to mam takie uwagi, że on jest za 
bardzo mało reklamowany w naszym środowisku tutaj i poprzez media, i poprzez 
pracowników Urzędu Miasta. I mam pytanie do pana burmistrza. W załączniku do uchwały, 
w punkcie trzecim są cztery podpunkty, ale ja bym chciał się odnieść do drugiego, trzeciego, 
czwartego punktu. Punkt drugi: pozyskiwanie nowych Partnerów do realizacji Programu, 
prowadzenie akcji promocyjnych i medialnych na rzecz popularyzacji Programu i czwarte: 
inicjowanie i organizowanie przedsięwzięć z udziałem Seniorów. Kto w Gminie za to 
konkretnie będzie odpowiadał? Bo wydaje mi się, że musi. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak. Odpowiadając wprost – burmistrz. Natomiast już tak operacyjnie, 
niewątpliwie na pierwszym etapie włączy się tutaj pracownik Wydziału Promocji  
i pracownik Wydziału Oświaty – w pierwszej kolejności. Niewątpliwie, tak samo będziemy  
w tym programie, podobnie jak w pierwszym, współpracować z Miejsko – Gminnym 
Ośrodkiem Pomocy Społecznej oraz Centrum Kultury, Centrum Sportu, także te, te nasze 
instytucje, jednostki gminne. 
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Radny Tadeusz Babski – ja bym miał taką prośbę do Pana Burmistrza myślę, że w imieniu tych radnych, 
radnych tutaj siedzących, żeby wyznaczyć konkretną osobę w Urzędzie Miasta 
odpowiedzialną za realizację tych dwóch programów, bo nie chodzi mi tylko o program,  
o którym teraz mówimy, ale program „Karta Dużej Rodziny”, żeby to mocno uaktywnić.  
I mam pytanie do Pana Burmistrza w tej sprawie. Czy program: Jelcz przyjazny Seniorom  
i program „Karta Dużej Rodziny” mógłby raz w miesiącu być reklamowany na stronach 
„Gazety Powiatowej”, na naszej stronie? Przynajmniej raz w miesiącu. O co mi chodzi, że jest 
taki program i jacy partnerzy uczestniczą, jacy co miesiąc dołączają do tego programu. Myślę, 
że jak gdybyśmy przy tym programie wymieniali partnerów czyli miejscowych 
przedsiębiorców, którzy chcieliby uczestniczyć w tym programie, bo to od ich udziału będzie 
w dużej mierze sukces tych naszych przedsięwzięć to myślę, że byłby taki dodatkowy 
zastrzyk motywacyjny, że oni są reklamowani, wymieniani jako ci co wspomagają 
mieszkańców naszej gminy i dodatkowo raz w miesiącu ewentualnie tych nowych 
partnerów. Czy to jest, Panie Burmistrzu, możliwe?  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Panie Przewodniczący, nie wiem czy raz w miesiącu, natomiast 
faktycznie możemy pomyśleć o tym żeby zwiększyć tę częstotliwość propagowania jednego  
i drugiego programu. Natomiast ja przypomnę, że każdy partner, który podpisuje chociażby 
porozumienie z Gminą, z Burmistrzem à propos „Karty Dużej Rodziny” ten, tę informację 
zawsze umieszczamy na stronie właśnie „Gazety Powiatowej”, na naszej stronie urzędowej 
oraz w internecie, tak że ta informacja jest. Oprócz tego ja powiem na przykładzie programu, 
który już funkcjonuje, czyli na przykładzie „Karty Dużej Rodziny”, każdy partner nasz 
otrzymuje od nas naklejki, tablice po to żeby też u siebie mógł tę ideę i ten program 
promować, tak że to się odbywa. Natomiast rozumiem, że Pan Przewodniczący wnioskuje  
o to żeby pewne działania jeszcze przemyśleć i zintensyfikować.  

Radny Tadeusz Babski – Panie Burmistrzu, ja jednak będę się upierał, bo jeżeli nie to złożę wniosek, mamy 
w punkcie takie wnioski i myślę, że Rada poprze, jak często informacje na temat tych dwóch 
programów mogą być, znajdować się na łamach „Gazety Powiatowej” i na stronie 
internetowej polskie. Wolałbym żeby Pan Burmistrz się zadeklarował jak często. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Panie radny, złoży Pan wniosek, Rada przegłosuje, ja nie widzę 
problemu. 

Radny Tadeusz Babski – dobrze. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Proszę państwa, w związku z tym projektem uchwały 

pragnę jeszcze państwa poinformować, że tak jak, zgodnie z naszym Statutem, ta cała 
procedura wymagała opinii Skarbnika Gminy i ja taką opinię Pani Skarbnik Elżbiety Harań-
Klimek otrzymałam. 

 Przewodnicząca odczytała opinię Skarbnika Gminy do projektu uchwały w sprawie 
wprowadzenia na terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice Programu „Jelcz-Laskowice  
przyjazny Seniorom" wraz z uzasadnieniem , (przedmiotowa opinia wraz z uzasadnieniem 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 Projekt uchwały parafowany został przez Pana mecenasa Andrzeja Woźniaka, który w ten 
sposób również zaaprobował projekt uchwały. 

 I, proszę państwa, czy macie jakieś pytania jeszcze w związku z tym projektem uchwały? Nie 
widzę. Na sali nie ma  dwoje radnych, jest 19 radnych. Dziękuję. Czy ktoś z państwa jeszcze 
chciałby głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 
projektem uchwały, jest za przyjęciem uchwały dotyczącej programu: „Jelcz-Laskowice 
przyjazny Seniorom”, proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 19 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVIII.278.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 29 września 2017 r. 
 

w sprawie wprowadzenia na terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice Programu "Jelcz-
Laskowice  przyjazny Seniorom". 
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Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu nr 11: Podjęcie uchwały  

w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych 
za osiągnięcia wysokich wyników sportowych. 

 Pan radny Tadeusz Babski, Pan radny Michał Pakosz, proszę. 
Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, na ostatniej, posiedzeniu komisji 

połączonych padł wniosek dotyczący projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 
przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięcia wysokich wyników 
sportowych, wypracowany przez stałe komisje Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 
wspólnym posiedzeniu w dniu 26 września 2017 r. 

 Komisje wnioskują o zwiększenie do 30.000 zł maksymalnej wysokości jednorazowej 
nagrody, o której mowa w § 3 ust. 1 projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 
przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięcia wysokich wyników 
sportowych. 

 Za ww. wnioskiem głosowano w sposób następujący: 
 za było 8 głosów 
 przeciw-6 głosów 
 wstrzymało się-6 głosów. 
 Ja chciałbym, proszę państwa, jeszcze dodać, że nagrody, które będą znakomici sportowcy 

otrzymywali, jest to no piękną reklamą naszej Gminy, ale ja bym też uspokoił tych, którzy 
głosowali przeciw, bo może też nie wiedzieli do końca o co w tym chodzi. Ja powiem tak, tu 
głównie dyskutowaliśmy na temat Michała Mikulewicza, który uzyskał, zdobył Mistrza 
Świata w Kulturystyce. Ja powiem tak, kulturystyka nie jest konkurencją olimpijską. 
Ministerstwo Sportu nie przyznaje dotacji do Polskiego Związku Kulturystycznego i nie 
przyznaje także stypendium – podkreślam – nie przyznaje stypendium sportowcom za 
dobre, bardzo dobre wyniki sportowe. Nie dotyczy to, jest całkiem inna sytuacja jeżeli chodzi 
o dyscypliny olimpijskie, tam każdy, od pierwszego chyba do piątego miejsca, otrzymuje 
stypendium sportowe. Piąte miejsce mistrzostw świata, czy mistrzostwa Europy, czy 
mistrzostwa Polski, reprezentant Polski. Natomiast kulturystyka, no nie jest hołubioną tą 
dyscypliną przez Ministerstwo Sportu i będzie to myślę, że znakomitym takim bodźcem do 
popularyzacji tej dyscypliny chociażby na tej naszej, na terenie naszej gminy tak, jak to się 
dzieje w gminie Oława, gdzie Polwica rozpowszechniła ciężary. Z tym, że ciężary są w dużo 
lepszej sytuacji, bo niestety ciężary są dyscypliną – przepraszam „niestety” – mówię niestety, 
bo chcą zabrać. Międzynarodowy Komitet Olimpijski rozważa usunięcie ciężarów  
z dyscyplin olimpijskich, ale do póki to jest sportowcy uzyskujący dobre wyniki w tej 
dyscyplinie otrzymują stypendia sportowe i dodatkowe apanaże. W kulturystyce tego nie 
ma. Chociaż nie można porównywać mistrza świata w kulturystyce z jakąkolwiek dyscypliną 
sportową. Ale w uchwale jest furtka, że to Pan Burmistrz będzie decydował o wysokości 
stypendium. Maksimum, maksimum my proponujemy tutaj, jak ostatnio przegłosowaliśmy, 
do 30.000. Ile dostanie dany mistrz świata myślę, że tu już swobodna wola Pana Burmistrza. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Tam padło słowo „stypendium”, chodziło o nagrodę 
jak mniemam. 

 Zgłaszał się Pan radny Pakosz. Czy Burmistrz teraz chce się odnieść? Za chwilę. Dobrze. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, no cóż, 

za chwilę staniemy przed tą, przed głosowaniem w kwestii tej uchwały, o której ostatnio 
bardzo dużo dyskutowaliśmy na temat, no właśnie na jej temat, na ostatnim posiedzeniu 
wspólnym połączonym komisji. Powiem tak, jeśli chodzi o głosowanie, na komisji no liczby, 
które przytoczył Pan Babski, czyli osiem za, kilka osób było przeciw, mam nadzieję, że 
przyjmiemy w tej formie, którą proponowaliśmy państwu właśnie na tym posiedzeniu, tę 
uchwałę. Mam nadzieję, że zrobimy to w takiej formie, że damy Burmistrzowi możliwość do 
tego aby ten wachlarz możliwości nagradzania tych ludzi był trochę większy i nie 
ograniczymy mu to. No tak, de facto to będzie na końcu zależało od niego jaka to będzie 
kwota, od możliwości budżetu itd. Cieszę się, że większość z państwa, przynajmniej na 
komisji, wyraziła chęć tego żeby właśnie na ten wniosek podwyższyć tę kwotę do 30.000  
i mam nadzieję, że to jedno z naszych pierwszych – powiedzmy – wspólnych przedsięwzięć 
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dzisiaj dojdzie do skutku, no i czekamy w takim razie na głosowanie. Raz jeszcze państwu 
dziękuję i mam nadzieję, że zrobimy to tak jak należy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Szponar – proszę uprzejmie. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ze względu na nieobecność Pana 

Burmistrza pozwolicie państwo, że odczytam odpowiedź Pana Burmistrza na wniosek 
radnych. – cytat – „Szanowni Państwo Radni Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
Odpowiadając na Państwa wniosek dotyczący zwiększenia do 30.000 zł maksymalnej wysokości 
jednorazowej nagrody, o której mowa w § 3 ust. 1 projektu uchwały w sprawie określenia 
zasad i trybu przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięcia wysokich 
wyników sportowych informuję, że kwota wskazana w projekcie tej uchwały była wynikiem 
szerokiej analizy podobnych rozwiązań w Polsce. Zaproponowana przeze mnie maksymalna 
wysokość jednorazowej nagrody 10.000 zł stawia naszą gminę w czołówce gmin 
nagradzających wybitnych sportowców. Podtrzymuję zatem swoją propozycję i proszę 
Szanowny Radnych o przegłosowanie powyższej uchwały na obradach XXXVIII Sesji Rady 
Miejskiej w jej zaproponowanym brzmieniu.”, czyli 10.000 zł. Proszę państwa, ja pozwolę 
sobie jeszcze przedstawić jak w niektórych samorządach kształtują się podobne nagrody  
i oczywiście po drugiej stronie, pozwolicie państwo, że przedstawię również wielkość tych 
budżetów. I tak, dla porównania: 
- Jordanów Śląski – maksymalna nagroda za osiągnięcia wyników sportowych to kwota 

3.000 zł, przy budżecie 10.692.000; 
- Wisznia Mała – 3.000 przy budżecie 40.270.000; 
- Nowy Tomyśl – to jest kwota 1.000 zł, przy budżecie 60.171.000 zł; 
- Tarnowo Podgórne – to jest dwa razy przeciętne wynagrodzenie, przy budżecie 

159.370.000; 
- Nowy Targ – to jest kwota 1.000 zł, przy budżecie 76.618.000; 
- Chojnice – kwota 3.000 zł, przy budżecie 145.298.000; 
- Zakopane – proszę państwa, gdzie znamy wielu przecież mistrzów, to jest kwota 5.000 zł, 

przy budżecie 111.801.000; 
- Wieliczka – kwota 1.000 zł, przy budżecie 225.363.000; 
- Polkowice – 15.000, przy budżecie 221.212.000 i to jest jedyny właściwie samorząd, który 

chce tę i ma tę nagrodę wyższą jak Pan Burmistrz proponuje w projekcie uchwały; 
- Starachowice – 300% kwoty minimalnej (brutto) wynagrodzenia za pracę, przy budżecie 

stu sześćdziesięciu dziewięciu … przeszło stu sześćdziesięciu dziewięciu milionów – 
pozwolicie państwo, że nie będę podawał dokładnie, tylko w milionach; 

- Sławno – to jest 1.000 zł, przy budżecie 31.000.000; 
- Świętochłowice – 2.000 – budżet 219.000.000; 
- Wadowice – 1,5 krotność najniższego wynagrodzenia, przy 103.000.000 zł; 
- Kąty Wrocławskie – 1.000 zł – budżet 116.000.000; 
- Sobótka – 8.000 zł, przy budżecie ponad 40.000.000; 
- Środa Śląska – 2.000 – budżet ponad 82.000.000; 
- Syców – 1.000 – przy budżecie powyżej 58.000.000; 
- Leśna – 3.000 – budżet ponad 35.000.000; 
- Powiat Mławski – 2.000 i 65.000.000 zł; 
- Milicz – 4.000 i budżet przeszło 80.000.000 zł. 
Dziękuję za uwagę. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Pakosz jeszcze raz prosił o głos. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, ja powrócę do tej dyskusji, 

która była właśnie, która odbyła się na posiedzeniu wspólnym komisji. Pan Burmistrz przed 
chwilą odczytał kwoty zarówno z budżetu poszczególnych miejscowości, jak i kwoty, które 
owe miejscowości wygospodarowały na rzecz nagród dla mistrzów – nie wiem czy to w tej 
samej formie jak u nas, czyli te pierwsze – trzecie miejsce w mistrzostwach Polski,  
w mistrzostwach Europy również pierwsze – piąte, pierwsze – piąte w mistrzostwach świata 
i pierwsze – piąte miejsce w olimpiadzie i paraolimpiadzie. Na ostatniej komisji, wiecie 
Szanowni państwo doskonale, odbyła się o tym dość rozległa dyskusja. I powiem tak, 
chciałbym złożyć, Szanowni państwo, wniosek nie ukrywam, że liczę na to, że to głosowanie 
odbędzie się na takiej samej zasadzie jak odbyło się, a przynajmniej z podobnym wynikiem 
pozytywnym na rzecz właśnie naszych lokalnych sportowców tak, jak to odbyło się przy 
głosowaniu naszego wniosku, który składaliśmy na posiedzeniu wspólnym komisji. I w tym  
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§ 3 pkt 1: wysokość jednorazowej nagrody może wynieść maksymalnie 10.000 zł, zmienić 
ten zapis o kwotę tych 30.000 zł. Szanowni państwo, krótka argumentacja. Wiele osób było 
na tych posiedzeniach komisji. Powiem tak, Panie Burmistrzu, odczytał Pan te kwoty, które 
są niższe, które są, były też gminy, które oczywiście mają skromniejszy budżet itd. Ja myślę, 
że my powinniśmy nie równać w dół tylko wyznaczać nowe trendy. Mamy 90.000.000 zł, 
Panie Burmistrzu, w budżecie, a to czy my tu zapiszemy kwotę 30.000 wcale nikogo nie 
zobowiązuje do tego, że kwota 30.000 zł musi być wypłacona tym ludziom – tak? Nie 
ukrywajmy, no mamy Mistrza Świata za czym idzie - już nawiązując chociażby do Pana 
Mikulewicza – mamy Mistrza Świata, co wiąże się z tym, że no na całym świecie w danej 
dyscyplinie jest generalnie jeden mistrz świata, mamy go tutaj. O jaką kwotę, jaką kwotę 
temu człowiekowi przydzieli Pan Burmistrz, o ile w ogóle Pan Mikulewicz złoży wniosek w 
tej sprawie, zobaczymy. Pan Mikulewicz na ostatnim posiedzeniu wspólnym komisji 
powiedział wyraźnie, że no kulturystyka nie jest takim sportem jak chociażby piłka nożna, 
gdzie są wielomilionowe kontrakty, czy boks zawodowy, w którym za walkę wieczoru 
dostajesz trzydzieści milionów dolarów – tak? To jest dyscyplina, która – słyszeliście 
wszyscy państwo – była nagradzana za tytuł mistrza świata torbą sportową, tak? I żadnej 
nagrody pieniężnej, do tego jakiś puchar, czy dyplom. Więc myślę, że no mogliśmy, tak jak to 
uczyniliśmy na komisji w związku z naszym wnioskiem, tę kwotę zmienić do 30.000 zł. 
Myślę, że państwo przychylą się do tego, bo ostatnie nasze wspólne działania na komisji 
pokazały, że możemy rozmawiać, możemy współpracować, że mamy też w pewnych 
kwestiach podobne zdanie. No i nie ukrywam, że liczymy na to, że przegłosujecie państwo 
ten wniosek w takiej formie, jakiej właśnie złożyłem. No i proszę o pozytywne rozpatrzenie 
mojego wniosku szanowni państwo i o to abyśmy wyznaczyli nowy pułap, nowy trend i dali 
możliwość Burmistrzowi do tego … Wiadomo, jeżeli Burmistrz stwierdzi, że nie ma pieniędzy 
w budżecie, może dać również 500 zł, przecież to nie zobowiązuje go do niczego. Ale jeśli się 
okaże tak, że będzie w następnych latach powiedzmy – no znowu przywołam tutaj osobę 
Pana Mikulewicza – on będzie ubiegał się w tej dyscyplinie sportu o tytuł, dziś jest Mistrzem 
Świata otrzyma, daj Boże aby otrzymał w tym roku jakieś środki. Jakie środki otrzyma to 
zależy tylko i wyłącznie od możliwości budżetowych, jak i od Burmistrza. Ale wiemy wszyscy 
doskonale, że profesjonalne przygotowanie na poziomie zawodów światowych no kosztuje, 
tak? Ci ludzie do tej pory wszyscy pakowali potężne pieniądze, swoje prywatne pieniądze z 
firm itd., nie mając żadnych sponsorów. Tutaj pojawia się kolejny bardzo ważny aspekt 
promocji naszej gminy to, o czym mówiłem też na komisji. Szanowni państwo, mamy 
500.000 zł bodajże, jeśli się mylę to niech Pani Skarbnik mnie, tu mnie Pani Skarbnik 
poprawi, na promocję, na różne reklamy, kubki itd. Kwota do tych 30.000, powiedzmy, 
wypłacona w formie nagrody, wydaje mi się, jest dużo lepszą formą promocji naszego miasta 
na całym świecie, no bo nie ukrywajmy, że zasięg chociażby – znowu przywołam Pana 
Mikulewicza – jeżeli przyjrzeliście się państwo od ostatniej komisji chociażby jego filmikom 
na portalu You Tube, tam jest po kilkaset tysięcy wyświetleń filmików z tym człowiekiem i to 
jest naprawdę niesamowita w ogóle, nieporównywalna promocja naszego miasta w ramach 
kwoty, którą ewentualnie musielibyśmy na to wygospodarować w formie tej nagrody do 
tego, co ładujemy w te wszystkie gadżety typu: długopisy, kubki itd., inne działania 
promocyjne. Mistrzem Świata mam nadzieję, że w przyszłym roku Pan Mikulewicz też 
zostanie, no jest też wielu potencjalnych wspaniałych zawodników, którzy w innych różnych 
dyscyplinach też rokują dobrze, więc myślę, że nie możemy zamykać – szanowni państwo – 
Panu Burmistrzowi furtki i dać mu większe pole do popisu i ewentualnie do tego 
nagradzania. A jaki wynik ten będzie tych nagród, no to już pokaże budżet i możliwości 
budżetowe, tak że raz jeszcze proszę państwa o to abyśmy nie zmieniali zdania tego, które 
wyraziliśmy na posiedzeniu ostatniej komisji, bo wszyscy doskonale, we własnym sumieniu 
wiecie Szanowni państwo jakie potężne koszty niesie za sobą przygotowanie się chociażby 
do tego typu zawodów na tym poziomie, a jakie za te pieniądze nasza gmina może uzyskać 
korzyści na platformie samej promocji naszego miasta. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko, potem Pan radny Skrzydłowski. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, sesja Rady Miejskiej jest 

dzisiaj, za miesiąc będzie, za rok będzie, więc w każdej chwili można wprowadzić poprawki. 
Populizm tutaj, że tak powiem, leci mocny, bo jeżeli popatrzymy: Polkowice – 15.000 zł, przy 
budżecie 221.000, dwa razy większym budżecie niż nasz … 

 (…) 
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 221.000.000 – przepraszam – dwa razy większym budżecie niż nasz, maksymalna nagroda 
15.000. My połowę mniejszy budżet, dwa razy większa nagroda. Proszę państwa, dalej, nie 
mogę się zgodzić. Ja wiem, że ćwiczenia sportowe, zdobycie mistrzostwa to wysiłek – 
prawda. Tylko, że to jest nagroda, a nie wynagrodzenie, to jest zasadnicza różnica. Ba, przed 
chwilą Burmistrz Szponar czytał pismo Burmistrza Szczęśniaka do państwa i takie 
możliwości finansowe, jakie dzisiaj są, to 10.000 zł. Ba, nic nie stoi na przeszkodzie, jak się 
nam dobrze będzie powodziło czego życzę państwu i sobie, i mieszkańcom, mieć większą 
nagrodę. Tak że ja proszę państwa żebyście państwo przyjęli wniosek Burmistrza. Dziękuję 
bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Skrzydłowski. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie Pani Przewodnicząca. Tak króciutko tylko. Panie 

Burmistrzu, jeżeli chodzi o Polkowice, Pan mówi, podaje przykład Polkowic. Przykładowo, 
jeżeli chodzi o piłkę nożną, w Polkowicach była przez ileś sezonów ekstraklasa piłkarska, a w 
Jelczu-Laskowicach mamy klasę okręgową, nawet czwartej ligi nie mamy, więc naprawdę 
tych sportowców zapewne mają dużo więcej, tak więc Pan porównuje budżety, nie wiadomo 
ile tych nagród dali. Ale, Szanowni państwo, wniosek padł, więc myślę, że powinniśmy go 
przegłosować. Z resztą, Pani Przewodnicząca mówiła, bodajże albo Pani Przewodnicząca, 
albo Pan Przewodniczący Babski na komisji, że zagłosujmy to na sesji, więc uważam, że 
chyba nie będzie teraz kłopotu z zagłosowaniem tego wniosku. Przegłosujmy wniosek, 
później ewentualnie przegłosujmy uchwałę i zakończmy dyskusję. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, według procedury powinien zostać teraz głosowany 
wniosek, który był na komisji. Czy państwo się dalej z tym wnioskiem zgadzacie, czy nie? 

 (…) 
 Ale on … Nie. No on został przyjęty przez komisję, ja mówię o tym wniosku … Tylko teraz Pan 

radny Pakosz, no tak jakby postawił drugi wniosek. 
 (…) 
 Dobrze. Proszę państwa, państwo radni się wypowiedzieliście. Czy ktoś jeszcze chciałby 

zabrać głos?  Pan radny Markowski – proszę. 
Radny Karol Markowski – dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowna Rado, wywodzę się ze środowiska 

sportowego praktycznie od zawsze. Każdy z nas chyba gdzieś tam jakąś dyscyplinę sportu 
uprawiał mniej lub bardziej profesjonalnie i chyba wiemy – tak myślę, że większość z nas wie 
– jak ciężko jest osiągnąć super taki mistrzowski poziom sportowy. Uważam, że jest to nie 
lada wyczyn. Na komisji poparłem ten wniosek, nie będę się z tego wycofywał. Dlaczego? 
Ponieważ tu jest furtka, wcale nikt nie każe przyznawać 30.000. Ten nasz mistrz obecny jest 
osobą, która dalej będzie jakby startowała i jeżeli wygra po raz kolejny za rok, za kolejny rok, 
za kolejny rok to żeby ta kwota była adekwatnie wysoka do tego jaki on poziom prezentuje.  
I tutaj jakby uważam, że takie osoby należy wyróżniać. A dlaczego jestem za tą kwotą? 
Ponieważ to i tak będzie wszystko zależało od Burmistrza, od potrzeb Gminy i nikt 
Burmistrzowi nic nie narzuca. Uważam, że w naszej historii tutaj sportu takiego mistrza nie 
było, nie wiem kiedy kolejny będzie, daj Boże żeby był. Ale żeby ten kolejny, który będzie, to 
żeby również mógł liczyć na odpowiednie wsparcie, a Burmistrz ma w swoich rękach 
narzędzie żeby dać lub nie dać. Takie jest moje zdanie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, żeby nie było żadnych nieporozumień, my będziemy 
głosować ten wniosek, który odczytał Pan radny Tadeusz Babski Przewodniczący Komisji 
Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia. Ten wniosek myślę, że nie wiem, czy wymaga jeszcze raz 
przeczytania, czy państwo wszyscy wiecie doskonale? Proszę państwa, w takim razie ja 
poddaję pod głosowanie wniosek komisji, który to wniosek mówi o zwiększeniu kwoty do 
30.000. I głosuje Rada. Jeszcze sekundkę. Nie ma dwóch radnych, czyli jest 19 osób. Kto z 
państwa radnych jest za wnioskiem dotyczącym projektu uchwały w sprawie określenia 
zasad i trybu przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięcie 
wysokich wyników sportowych i komisje zawnioskowały o kwotę 30.000 zł, kto jest za tym 
wnioskiem proszę o podniesienie ręki:  

   
  za   - 6 
  przeciw  -           10 
  wstrzymało się - 3 
  - wniosek nie został przyjęty – 
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Teraz, proszę państwa, będziemy głosować projekt uchwały, który został przygotowany 
przez Burmistrza. I proszę państwa, to jest projekt uchwały, w którym mówimy o kwocie 
10.000 zł. Kto z państwa radnych jest za takim projektem uchwały proszę o podniesienie 
ręki 
(…) 
Proszę państwa, proszę nie robić zamieszania. Wniosek … Jesteśmy na etapie głosowania. 
Kto z państwa radnych jest … kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie 
wyników sportowych, gdzie jest kwota 10.000 zł, proszę o podniesienie ręki: 
 
za   -           12 

  przeciw  -             1 
  wstrzymało się - 2 

(w głosowaniu nie brali udziału radni: Michał Pakosz, Ireneusz Stachnio, Krzysztof 
Skrzydłowski i Walentyna Krystyna Dekret, obecni na sali obrad) 
- uchwała została podjęta – 
 
Proszę państwa, chciałam powiedzieć, że robicie państwo coś, co jest niedopuszczalne 
dlatego, że byliśmy na etapie głosowania i ja w tym momencie nie będę … 

Radny Michał Pakosz – przegłosowała Pani wniosek Pana, który odczytał Pan Babski … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie będę … Proszę państwa, dziesięć minut przerwy. 
 
Przewodnicząca ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach XXXVIII Sesji Rady Miejskiej  
w Jelczu-Laskowicach. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … państwa, bardzo proszę już o spokój. Proszę państwa, byliśmy w 

trakcie głosowania. Głosowanie zostało skutecznie rozstrzygnięte. Byliśmy w trakcie 
głosowania nad uchwałą. To, że państwo próbujecie zakłócać i zakłócacie obrady sesji, to 
niestety ponosi się z tego tytułu konsekwencje. Ja liczyłam i państwo wiedzieliście nad czym 
głosujemy i co się dzieje. Bardzo proszę, Pani Lidio, czy Pani mogłaby odczytać jakie były, 
jakie jest głosowanie?  

 (…) 
 W przypadku uchwały. Ja przeczytam. Proszę państwa, za uchwałą, czyli za tą kwotą 10.000, 

za uchwałą było dwanaście osób, przeciw jedna, wstrzymały się dwie i w głosowaniu nie 
brali udziału: Pan Pakosz, Pan Stachnio, Pani Dekret i Pan Skrzydłowski. 

 Panie mecenasie, bardzo proszę uprzejmie Pana żeby Pan skomentował to, co się stało. Czy ja 
powinnam przejść … Ale proszę panów, ja proszę teraz Pana mecenasa … 

 (…) 
 Proszę nie krzyczeć. Proszę Pana mecenasa żeby to skomentował i powiedział czy 

głosowanie jest skuteczne, czy są jakieś wątpliwości. 
 (…) 
 Panie Stachnio, Panie Stachnio, proszę już opuścić rękę. Na razie prosiłam o głos Pana 

mecenasa. 
 Proszę państwa, ja stoję na stanowisku, ze głosowanie było skuteczne. Słucham tego, co 

powie Pan mecenas. 
Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – musimy odwołać się po prostu do Statutu, a Statut 

stanowi tak: nad projektem uchwały radni prowadzą debatę – tak? – i zgłaszają poprawki.  
W tej sprawie były zgłoszone poprawki przez komisję, w związku z tym w momencie kiedy 
zarządzono przystąpienie do głosowania zgodnie z … głosowanie powinno być 
przeprowadzone zgodnie z § 27 Statutu, czyli głosowanie nad projektem uchwały odbywa 
się w następującej kolejności: jeden: głosowanie z odrzuceniem projektu w całości – jeżeli 
taki wniosek został zgłoszony. W tej sprawie takiego wniosku po prostu za odrzuceniem nie 
było. Dwa: głosowanie poprawek wynikających z opinii komisji i Burmistrza, czyli ta została 
po prostu przeprowadzona. I w następnej kolejności jest głosowanie projektu w całości ze 
zmianami wynikającymi … 

 (…) 
 Jeżeli są przyjęte poprawki. Albo … 
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 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja przed chwilą czytałam jak kto głosował, jako to 

było. I proszę państwa, wszyscy słyszeli ile było głosów za, przeciw.  
 Jakiś pogłos jest Panie Marcinie, czy mógłby Pan to troszkę poprawić to? 
 Ja przed chwilką czytałam i z notatek … 
 (…) 
 Proszę państwa … 
 (…) 
 Jeżeli … Pan był na mównicy jak było głosowanie. 
 (…) 
 Proszę państwa, proszę nie … 
 (…) 
 To proszę zgłosić wniosek. No to proszę uprzejmie. Proszę doprecyzować. Reasumpcja 

dotyczy tylko drugiego głosowania. 
Radny Michał Pakosz – tak. Tylko, momencik. Pani Przewodnicząca, to może chronologicznie. W trakcie, 

kiedy byłem pierwszym razem przy mównicy, złożyłem wniosek, którego Pani nie poddała 
pod głosowanie, a poddała Pani pod głosowanie tylko wniosek, który składał Pan radny 
Babski jako wniosek komisji, tak? Druga sprawa jest taka, że w momencie kiedy Pani  
próbowała poddać już całą uchwałę pod głosowanie, głosowaliśmy za – nie policzyła Pani 
tych głosów w sposób odpowiedni i stan faktyczny nie zgadza się z tym jakby, z tymi 
liczbami, które Pani prezentuje. Dlatego zanim złożę … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, czy Pan rozumie taką rzecz, że Pan zgłosił na 
wspólnym posiedzeniu komisji wniosek żeby … 

 (…) 
 Dobrze, Pan Skrzydłowski zgłosił wniosek żeby kwotę 10.000 podwyższyć do kwoty 30.000. 

Wniosek Pana Skrzydłowskiego stał się wnioskiem całej komisji. Został przedstawiony przez 
Pana Babskiego. Pytałam Pana, bo Pan tam siedząc mówił, że – i tu użył Pan takiego 
sformułowania, że Pan składa wniosek, czy to jest ten sam wniosek i tam siedząc Pan kiwał 
głową i mówił, że tak. Czy to wszyscy widzieli, czy co? 

Radny Michał Pakosz – ale, Pani Przewodnicząca, ja nie odpowiadałem Pani na to pytanie kiwając głową … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobra, dobrze. Panie radny Pakosz, nie, tak nie będziemy się 

zachowywać i tak nie będziemy przeprowadzać głosowań. Jeżeli państwo macie wątpliwość 
co do głosowania nad uchwałą, to ja ten wniosek o reasumpcję poddam pod głosowanie  
i jeszcze raz zagłosujemy. Jeżeli chodzi o głosowanie wniosku, który odczytał Pan radny 
Babski, nie widzę żadnych nieprawidłowości, które zaszły.  

Radny Michał Pakosz – zgadza się. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zgadza się? Dobrze. 
Radny Michał Pakosz – już, już. Zgadza się w kwestii wniosku Pana Babskiego, tutaj nie można mieć 

żadnych zastrzeżeń, bo głosowanie zostało przeprowadzone poprawnie. Jednakże nie 
poddała Pani pod głosowanie moje wniosku, który zgłaszałem tutaj, na mównicy. A później 
pominęła Pani fakt tego, że głosowaliśmy za w momencie, kiedy Pani poddała uchwałę pod 
głosowanie, co nie powinno mieć miejsca, bo pierwszeństwo ma wniosek złożony przeze 
mnie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja mam pytanie do radnego 

Pakosza. Czym się wniosek radnego Pakosza różnił od wniosku wspólnych komisji? 
Radny Michał Pakosz – kwotą. Kwotą Panie Burmistrzu. Kwotą. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – trzydziestu tysięcy, to Pan składał. Trzydzieści tysięcy – wniosek 

komisji : trzydzieści tysięcy. Ba, stwierdził Pan, że nie ma potrzeby głosowania pańskiego 
wniosku, bo jest tożsamy z wnioskiem komisji. Dziękuję. 

Radny Michał Pakosz – kwotą. Kwotą Panie Burmistrzu. I później próbowałem ten wniosek złożyć jeszcze 
raz, ale Pani Przewodnicząca usilnie próbowała, Pani Przewodnicząca usilnie próbowała nie 
zauważyć tego, że ja chcę złożyć wniosek jeszcze przed głosowaniem (…) uchwały. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, proszę nie mówić czegoś, co nie było. Siedząc 
tam, obok Pana Skrzydłowskiego, pytałam Pana czy ten Pana wniosek jest taki sam jak 
komisji. Tak. I nie wiem dlaczego Pan wprowadza teraz zamieszanie. 

Radny Michał Pakosz – Pani Przewodnicząca … 



 45 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, Pan składa wniosek o reasumpcję głosowania. 
Proszę uprzejmie. Panie Stachnio, proszę się uspokoić. Zwracam Panu uwagę, bo jest na sesji, 
a nie w swoim prywatnym domu. 

 (…) 
 Nie udzielam Panu głosu, bo ktoś stoi przy mównicy. Proszę nie przeszkadzać mi w 

prowadzeniu sesji, dobrze? Może Pan sobie trzymać rękę ile chce, w tej chwili przy mównicy 
jest radny Pakosz. Nie mamy mównicy dwuosobowej póki co.  

Radny Michał Pakosz – Pani Przewodnicząca, tylko jeszcze przed wnioskiem o tę reasumpcję, jedno 
pytanie. Czy mogłaby Pani zarządzić pięć minut przerwy i wskazać … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie. Panie radny Pakosz … 
Radny Michał Pakosz – ale niech pani mi pozwoli dokończyć … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja nie pozwalam już Panu dokończyć. Ja mam opinię Pana mecenasa … 
Radny Michał Pakosz – ale niech Pani mi wskaże moment, w którym ja przy mównicy mówię tak. Bo Pani 

zapytała mnie rzekomo będąc tam, a ja nie (…) Nagrało się to? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, ja zaraz zrobię tak, że zamkniemy posiedzenie  

i spotkamy się w przyszłym tygodniu. 
Radny Michał Pakosz – nie ma problemu. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak że, jeżeli Pan ma w ten sposób zamiar nam utrudniać działania 

Rady to ja Pana upominam w tej chwili. 
Radny Michał Pakosz – absolutnie nie mam zamiaru utrudniać pracy Rady, tylko chciałbym żeby odbyło 

się to wszystko zgodnie z literą obowiązujących przepisów prawa. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, moja decyzja jest w tej chwili taka, został złożony 

wniosek o reasumpcję głosowania. 
 (…) 
 Właściwie no nie został. Była zapowiedź, że zostanie złożony. W tej chwili Pan Pakosz 

próbuje zupełnie coś innego zrobić. Wniosek o reasumpcję głosowania, jeżeli Pan złoży, to 
jest tylko i wyłącznie wniosek o reasumpcję dotyczącą głosowania nad uchwałą. Jeżeli chodzi 
o głosowanie nad wnioskiem, który przedstawił Pan radny Babski, nie widzę tam żadnych 
nieprawidłowości i również myślę, że Pan mecenas te słowa moje potwierdzi. Więc pytam 
Pana, czy Pan składa wniosek o reasumpcję głosowania jeżeli chodzi o uchwałę? 

Radny Michał Pakosz – Szanowna Pani Przewodnicząca, odpowiadam na Pani pytanie. Zgłaszam dwa 
wnioski, ponieważ pierwszego wniosku, który składałem, nie poddała Pani pod głosowanie. 
Dlatego, zgodnie z chronologią wydarzeń, chciałbym żebyśmy przegłosowali najpierw 
wniosek, który … 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej wyłączyła mikrofon radnemu Michałowi Pakoszowi. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Pan radny Pakosz ma w tym względzie swoje zdanie, ja mam 

swoje zdanie. Głos przewodniczącego jest rozstrzygający. Jeżeli Pan złoży wniosek o 
reasumpcję głosowania odnośnie uchwały to ją przegłosujemy, a jeżeli nie to za chwileczkę 
zakończymy tę dyskusję w ogóle. 

Radny Michał Pakosz – czy mógłby się Pan mecenas wypowiedzieć w tej kwestii? Panie mecenasie, czy 
faktycznie ten wniosek, który składałem i który chciałem złożyć, a później jeszcze 
dodatkowo uniemożliwiono mi złożenie tego wniosku, nie powinien zostać pod głosowanie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, ja jeszcze raz panu mówię, że byliśmy w trakcie 
głosowania i niech Pan w tej chwili nie przekręca tego, co było tutaj na tej sali.  

Radny Michał Pakosz – Pani nie poddała mojego wniosku pod głosowanie.  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan mecenas Boruch – proszę bardzo. 
Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – proszę państwa, Rada przystąpiła do głosowania w trybie 

statutowym. W momencie kiedy Rada przystępuje do głosowania nie ma debaty, nie ma 
składania dodatkowych wniosków. Mogą być wnioski formalne kiedy, np. na sali brakuje 
kworum, tylko te. Natomiast nie, że są składane kolejne wnioski do zmiany uchwały, nie ma 
czegoś takiego. Statut precyzyjnie to reguluje w § 27. Mało tego, w § 27 w ust. 2 mówi się tak: 
przy głosowaniu wniosków poddaje się pod głosowanie w pierwszej kolejności wniosek 
najdalej idący. Dlatego w § 27 ust. 1 mówi, że głosowanie wniosku za odrzuceniem projektu 
w całości jest głosowane w pierwszej kolejności. 

 (…) 
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 No nie było, ale dlatego Statut to po prostu precyzyjnie reguluje. I w momencie kiedy po 
prostu Rada przystępuje do głosowania, głosuje to w kolejności. Nie ma debaty proszę 
państwa. Nie ma, w momencie kiedy Rada głosuje, obojętnie w jaki sposób czy w głosowaniu 
tajnym, czy jawnym, czy imiennym, za pomocą kart, nie ma zgłaszania kolejnych poprawek 
do podstawowego projektu. 

Radny Michał Pakosz – Panie mecenasie, a w momencie kiedy przed głosowaniem nad całym projektem 
uchwały tym brzmiącym, zaprezentowanym przez Burmistrza z kwotą 10.000 … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan mecenas będzie odpowiadał. Proszę mu dać dokończyć. 
Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – jeszcze raz. Pani Przewodnicząca pytała czy to jest ten 

sam wniosek i kwota dokładnie się pokrywa co do jednej złotówki. 
Radny Michał Pakosz – absolutnie nie, bo Pani Przewodnicząca pytała mnie rzekomo kiedy siedziałem 

tam. Jeżeli państwo pokażecie mi nagranie, w którym mówię z tamtego miejsca, że, czy w 
protokole, że mówię tam o kwocie 30.000 zł siedząc na tamtym miejscu, to … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, odbieram Panu głos. Proszę usiąść. Pan 
Burmistrz Piórko – proszę uprzejmie. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, mówiliśmy o wniosku 
formalnym. Nie ma takiego wniosku, proponuję Pani Przewodniczącej przejść do następnego 
punktu. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – Pani Przewodnicząca, ja bardzo przepraszam.  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę. 
Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – padł wniosek formalny o reasumpcję … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – właśnie jeszcze nie padł. I jeżeli Pan radny Pakosz nie składa takiego 

wniosku to ja przechodzę do następnego punktu. Dziękuję bardzo. 
Radny Michał Pakosz – Pani Przewodnicząca, składam wniosek formalny o reasumpcję głosowania. Jednak 

Pan mecenas nie odpowiedział mi na moje pytanie. Więc chciałbym tylko, dla spokoju ducha 
usłyszeć … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, świadoma tego, co się tu dzieje i świadomi wszyscy 
państwo, ja kończę ten punkt. Nie padł żaden wniosek formalny. Kwoty się wcześniej 
zgadzały. Dziękuję uprzejmie. Proszę państwa, ja … 

Radny Michał Pakosz – Pani Przewodnicząca, przed sekundą złożyłem wniosek formalny reasumpcję 
głosowania. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … chciałabym Panu radnemu tylko powiedzieć to … 
Radny Michał Pakosz – proszę o odsłuchanie mojego nagrania sprzed trzydziestu sekund. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  chciałabym Panu radnemu powiedzieć tylko to, że jako taki 

zwolennik tak dużych nagród dla sportowców, za czym – tak jak w każdej sytuacji – część 
radnych jest, część nie jest, to za chwilę będzie Pan pozbawiony tej możliwości, że w ogóle 
Pan nagrodę przyzna sportowcom. Tak że myślę, że chyba nie o to Panu chodziło. 

 (…) 
 Panie radny Stachnio, ja nie udzieliłam Panu głosu. Panie radny Pakosz, ja dziękuję bardzo 

Panu. Proszę usiąść. 
Radny Michał Pakosz – Pani Przewodnicząca, proszę o poddanie pod głosowanie wniosku, który złożyłem 

o reasumpcję głosowania. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   a jaki wniosek Pan złożył? 
Radny Michał Pakosz – powtórzę Pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  proszę bardzo, proszę powtórzyć. 
Radny Michał Pakosz – … po raz długi, że składam wniosek formalny o reasumpcję głosowania nad 

projektem uchwały. Mówiłem to, proszę Panią, półtorej minuty temu. To jest już drugi raz 
nagrane. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dobrze. I teraz wyartykułował Pan, wszyscy słyszeli. Proszę bardzo 
usiąść, bo za chwilę poddaję pod głosowanie projekt uchwały. Proszę usiąść. Tak. 

Radny Michał Pakosz – bardzo dziękuję, Pani Przewodnicząca, za to, że podda Pani ten wniosek pod 
głosowanie. Ale prosiłbym tylko na przyszłość o to aby Pani nie kierowała w moją stronę 
gróźb, że nie przyznamy (…) 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Panie radny Pakosz, złożył Pan wniosek? 
Radny Michał Pakosz – tak. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  czy ten wniosek jest, o reasumpcję, odpowiedni? Dziękuję uprzejmie. 

Proszę usiąść. 
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 Proszę państwa, szanowni państwo radni, jest nas w tej chwili dwa, cztery, sześć, osiem, 
dziesięć, dwanaście, czternaście, szesnaście, osiemnaście, 19 osób. I jeszcze raz będziemy 
głosować projekt uchwały … Wniosek, przepraszam, wniosek o reasumpcję głosowania. Kto 
z państwa radnych jest za tym żeby przeprowadzić reasumpcję głosowania odnośnie 
uchwały, proszę o podniesienie ręki: 

 
  za   - 9 
  przeciw  -             6 
  wstrzymało się - 2 
  (w głosowaniu nie brali udziału radni: Jacek Hełka i Leszek Srokowski, obecni na sali obrad) 
  - wniosek został przyjęty – 
 

Proszę państwa, w takim razie jeszcze raz przystępujemy do głosowania odnośnie projektu 
uchwały. Kto z państwa radnych … To jest projekt uchwały, który dotyczy kwoty 10.000 zł. 
Kto z państwa radnych jest za takim projektem uchwały, za przyjęciem tej uchwały, proszę o 
podniesienie ręki: 
 
za   -           17 

  przeciw  -             1 
  wstrzymało się - 1 

- uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XXXVIII.279.2017 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 29 września 2017 r. 
 

w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości nagród dla osób 
fizycznych za osiągnięcia wysokich wyników sportowych. 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do następnej kwestii. Dotyczy 

podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-
Laskowice – „MPZP Witosa – Treski”. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie 
widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tego 
projektu uchwały proszę o podniesienie ręki: 

 
za -           17 (jednogłośnie) 
(w głosowaniu nie brali udziału radni Krzysztof Skrzydłowski i Michał Pakosz, obecni na sali 
obrad) 
- uchwała została podjęta – 

 
UCHWAŁA NR XXXVIII.280.2017 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 
z dnia 29 września 2017 r. 

 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-
Laskowice – „MPZP Witosa – Treski”. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu trzeciego: Podjęcie uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr VIII.53.2011 … 
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(…) 
Do punktu trzynastego. Jeżeli powiedziałam trzeciego to przepraszam. Rady Miejskiej  
w Jelczu-Laskowicach z dnia 25 marca 2011r. w sprawie poboru podatku od nieruchomości, 
rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 
 Czy w sprawie tego punktu ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy 
do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie 
ręki: 
 
za -           19 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta – 

 
UCHWAŁA NR XXXVIII.281.2017 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 
z dnia 29 września 2017 r. 

 
w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII.53.2011 Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 25 marca 2011r. w sprawie poboru podatku od nieruchomości, 
rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów 
i wynagrodzenia za inkaso. 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt czternasty: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  

nr XXXII.248.2017 z dnia 31 marca 2017 r. w sprawie przyjęcia: „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jelcz-
Laskowice w 2017 roku.” 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę 
o podniesienie ręki: 

 
za -           19 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta – 

 
UCHWAŁA NR XXXVIII.282.2017 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 
z dnia 29 września 2017 r. 

 
w sprawie zmiany uchwały nr XXXII.248.2017 z dnia 31 marca 2017 r. w sprawie 

przyjęcia: „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jelcz-Laskowice  
w 2017 roku.” 

 
Bardzo państwu dziękuję za blok uchwał. Przechodzimy do punktu piętnastego. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Informacja dotycząca funkcjonowania i wyników finansowych 

Miejsko - Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan … Pan radny Pakosz się 

zgłaszał, potem Pan … Proszę państwa ja, jeżeli widzę, że ktoś podnosi rękę i wcześniej się 
nikt jakby nie zgłasza to ja kieruję do Pana Pakosza. Jeżeli Pan Pakosz nie chce w tej chwili 
zabrać głosu to proszę bardzo, są pracownicy Spółki. Powiem tak … To znaczy tak, oddaję 
panu głos. Proszę uprzejmie. 

Pan Adam Maćków przedstawiciel pracowników M-G CSiR Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – Szanowna 
Pani Przewodnicząca, Szanowni panowie burmistrzowie, Szanowna Rado, jako pracownik 
Centrum Sportu i Rekreacji chciałbym odnieść się do ostatnich artykułów w prasie,  
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a zwłaszcza do artykułu, którego autorstwem są byli pracownicy Centrum Sportu i Rekreacji. 
Nazywam się Adam Maćków i reprezentuję właśnie pracowników Miejsko – Gminnego 
Centrum Sportu i Rekreacji w Jelczu-Laskowicach. Niektórzy są tu i byli dzisiaj ze mną, lecz 
chciałbym aby poznali Państwo mój osobisty punkt widzenia. Artykuł w gazecie był 
wymierzony w nas i uderza w nasz wizerunek. Jest próbą odebrania nam też szacunku  
i owoców naszej ciężkiej pracy. Od pewnego czasu jesteśmy atakowani na różnym polu – 
wypominano już nam brak kompetencji, brak odpowiedniej wiedzy z obszaru sportu, 
marketingu, a zarządzającym z obszaru zarządzania. Wszystkie te słowa znajdują swe źródło 
wśród byłych pracowników Centrum. Pracowałem z nimi ponad pół roku i dość dobrze ich 
poznałem w prywatnych rozmowach aby mieć prawo wypowiedzieć się na temat ich pracy  
i kompetencji zawodowych, o których tak głośno mówią. Gdy przyszedłem do Centrum w 
kwietniu 2016 r. jako praktykant, nie wiedziałem zupełnie nic o działaniach tej organizacji. 
Komunikacja ze społecznością lokalną była na niskim poziomie, organizowano wydarzenia,  
o których mało kto wiedział, co owocowało oczywiście niską frekwencją. Odbierałem 
sygnały, że tam się nic nie dzieje. Wewnątrz jednak odnalazłem odpowiedź na to pytanie, 
ponieważ ówcześni pracownicy nie wykazywali się żadną inicjatywą aby cokolwiek tam 
usprawnić. Oczywiście mówię o ludziach, których pracę poznawałem. Większość z nich, bo 
jedynie jedna osoba starała się działać organizując wówczas wydarzenia sportowe. Reszta, 
choć zapewniała, że pracuje z pasją i sercem, kompletnie nie była zainteresowana rozwojem 
organizacji. Marketing? Mówi się, że założono i prowadzono fanpage na portalu 
społecznościowych Facebook. Owszem, założono – ale nie prowadzono. Nie było żadnej 
interakcji pomiędzy organizacją a odbiorcami. Mała aktywność nie zachęcała do odwiedzania 
strony, a tym bardziej nie do obserwowania i kontaktu. Mówią o tym statystyki, nie słowa. 
Organizowano wydarzenia, o czym wcześniej wspomniałem. Słaba promocja, niska 
frekwencja – dla kogo to organizowano? Obecnie mamy na koncie ponad 10 wydarzeń od 
początku roku (nie licząc rozegranych meczów ligowych oraz udziału w biegach), a każde  
z nich przyciągnęło kilkaset osób w różnym wieku. Wystarczy obejrzeć galerie zdjęć z tych 
wydarzeń. Jak prezentowała się oferta zajęć fitness sprzed roku w porównaniu z obecną? 
Tutaj nie trzeba komentarza. Frekwencja na siłowni i sprzedaż karnetów znacznie 
przewyższa okres sprzed roku. Większe zainteresowanie, większe wpływy ze sprzedaży  
i pełna siłownia nawet w okresie letnim – to wystarczające świadectwo o tym jak została 
poświęcona uwaga temu obszarowi naszej działalności. Ludzie, którzy zajmowali się 
ubezpieczeniami, pożarnictwem, pracą w fabryce i w magazynie mają odwagę mówić,  
że w Centrum nikt nie zna się na sporcie. Twierdzą, że nie ma osoby, która ma jakiekolwiek 
pojęcie w tym temacie. Jestem obecnie studentem piątego roku studiów na Akademii 
Wychowania Fizycznego we Wrocławiu, na kierunku Sport, na specjalności Menedżer 
Organizacji Sportowej. Nie wiem czym kierowali się autorzy tych słów, lecz posiadając 
kierunkowe wykształcenie z obszaru sportu zapewniam ich, że w Centrum są osoby, które 
taką wiedzę posiadają. Poza mną są oczywiście instruktorzy fitness i kulturystyki, którzy 
posiadają specjalistyczną wiedzę ze swoich dziedzin. Nie muszą znać zasad gry  
w badmintona aby być specjalistami w swojej dziedzinie. Uwagi wielokrotnie płynęły od 
ludzi, którzy na co dzień prowadzili treningi swoich klubów sportowych w Centrum. Nie było 
pomocy ze strony pracowników hali sportowej w przygotowaniu zajęć, czy chociażby 
przeniesieniu sprzętu. Jeden z nich zwykle mawiał: „nauczyłem ich tak, że teraz sami wiedzą 
co mają robić.” Czy to świadczy o zaangażowaniu i poświęceniu? Nie trzeba być specjalistą w 
dziedzinie zarządzania aby zauważyć iż pracownik pracujący przez okres trzech miesięcy – 
próbny okres - po czym nie przedłuża się z nim umowy, nie spełnia określonych kryteriów. 
Większość pracowników pracowała przez okres dłuższy niż jeden rok. O jakich ucieczkach 
mowa? Odejścia zaczęły się wówczas gdy zwiększyliśmy tempo pracy i wymagania poszły w 
górę. Organizacja, aby się rozwijać, nie może być zatrzymywana przez ludzi, dla których 
rozwój osobisty nie idzie w parze. Gdy jako praktykant zapoznawałem się z pracą w Centrum 
mówiono mi, że nie ma tam możliwości rozwoju i nie dostanę pracy. Mimo to starałem się. 
Gdy dostałem pracę na umowę – zlecenie mówiono mi, że to tylko na okres wakacyjny i nie 
dostanę etatu. Mimo to pracowałem. Gdy dostałem etat na siłowni jako instruktor mówiono 
mi, że nigdy nie awansuję. Mimo to angażowałem się. Dzisiaj jestem pracownikiem działu 
marketingu i wiem, że w tej firmie jest możliwy rozwój. Ten właśnie rozwój zapewnili mi 
pracodawcy, najpierw Pan Krzysztof, a później Pani Marta pozwalając mi pogodzić studia 
dzienne z pracą na etacie. Ta organizacja stale się rozwija i ma duże perspektywy, ale 



 50 

potrzebuje pracowników, którzy są skłonni do pewnych poświęceń. Od stycznia 
współtworzyłem wszystkie imprezy organizowane przez Centrum Sportu i Rekreacji, a za 
niektóre jak, np. za półkolonie letnie odpowiadałem osobiście. Przyjęliśmy łącznie 208 dzieci 
przez okres trzech tygodni. Mimo to nie przyszło mi do głowy aby ogłaszać publicznie, że 
jestem pomysłodawcą i koordynatorem tego przedsięwzięcia. Wykonywałem po prostu 
swoją pracę. Obecnie nasza kadra się powiększa, a to głównie ze względu na rozwój, który 
stawia nam coraz większe wymagania. Praca w Centrum Sportu nie należy do łatwych, 
pracujemy siedem dni w tygodniu przez cały rok i nie mamy przerwy. Pomimo to nie 
narzekamy i akceptujemy taki stan, i robimy swoje aby ta organizacja funkcjonowała. Inaczej 
było w przypadku osób, które zrezygnowały z pracy w Centrum. Zanim zatrudniono nowego 
managera pracownikom nie stawiano wymagań. Często przesiadywali całe dnie 
bezproduktywnie wpatrując się w ekran monitora,  zamknięci w pokoju. Zmiana, która miała 
miejsce, wiązała się ze zwiększeniem tempa pracy, a co za tym idzie od pracowników zaczęto 
wymagać, że zaczną pracować. Wówczas zaczęły się tzw. „masowe ucieczki”, o których była 
mowa w artykule, do którego się dzisiaj odnosimy. Z perspektywy czasu okazuje się, że 
podjęli najlepszą, z możliwych dla tego miejsca, decyzję i dziś realizują się w innych firmach. 
Dzięki temu my możemy działać sprawnie i podejmować się realizacji wymagających 
projektów. Stanowimy razem jeden zgrany zespół, a o wszystkich problemach, które się 
pojawiają, rozmawiamy razem i je analizujemy znajdując rozwiązanie. Tak samo ja, tak samo 
moi współpracownicy uważamy, że w Centrum dzieje się dobrze i ma być jeszcze lepiej. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czy byłby Pan uprzejmy przeczytać kto podpisał się pod pismem? 
Pan Adam Maćków przedstawiciel pracowników M-G CSiR Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – to pismo 

złożone zostało oficjalnie, więc myślę, że tak. Adam Maćków, czyli ja, Adamina Dyka, Marta 
Czerny, Małgorzata Bejm, Dorota Burdelak, Andżelika Przyjemska, Patrycja Dzierzęcka. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo Panu dziękuję. Czy Pan chciałby coś dodać jeszcze?  
Pan Adam Maćków przedstawiciel pracowników M-G CSiR Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – nie. 

Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie. Dziękuję bardzo. Kto w tej sprawie chciałby zabrać głos?  

W sprawie w ogóle informacji. Pan radny Michał Pakosz. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, pozwolę 

się wypowiedzieć w kwestii informacji. No jestem nieco zdziwiony, że ten punkt zaczynamy 
od jakiegoś takiego listu, tudzież stanowiska obecnych pracowników … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie Michale, ale Pan sam zrezygnował ze swojego głosu. Chciałam 
zacząć żeby … 

Radny Michał Pakosz – nie, nie. Dobrze. Oczywiście. Ale już, momencik. Pani pozwoli, że … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę bardzo. 
Radny Michał Pakosz – oczywiście, z całym szacunkiem do Pana i do obecnych pracowników, do tej oferty 

fitness, którą Pan chociażby przed chwilą przytoczył. Chylę czoła naprawdę, cieszę się z tego, 
że to wygląda teraz tak jak wygląda. Tylko dziwi mnie jedna kwestia w tym liście. 
Mianowicie, podnosi Pan tutaj taką kwestię dotyczącą tych byłych pracowników – tak? Nie 
oszukujmy się, że za sterem tej całej jednostki stoi siedzący tutaj Pan Prezes Krzysztof 
Konopka. Jeżeli przez ubiegłe lata działo się tak źle, no bo słyszymy ewidentnie, że ci ludzie 
siedzieli, nic nie robili, za co w takim razie Pan Prezes brał pieniądze jako kapitan tego 
statku, który szedł na dno? Dzisiaj słyszymy o tym, że jest postęp, jest rozwój. No dla mnie 
ten list to jest takie swego rodzaju, znaczy … nie bo państwo się pod tym podpisali, więc nie 
mogę powiedzieć, że to jest jakaś auto kompromitacja, bo to nie o to chodzi. Ale chodzi mi o 
to, że Panie Prezesie, z całym szacunkiem, rozmawiamy w tym opracowaniu za rok 2016, o 
kwotach finansowych będziemy mówić za chwilę – tak? Tutaj państwo, tutaj Pan generalnie 
jest pracownikiem no dość – użyję takiego słowa – świeżym, bo jest Pan od pół roku – tak? 
Od półtorej roku, tak? Więc pytanie pierwsze do pana burmistrza … tfu, wróć, przepraszam, 
do Pana Prezesa, gdzie Pan, Panie Prezesie był przez ten okres czasu, kiedy rzekomo 
poprzedni pracownicy nic nie robili? Bo brał Pan za to sowite apanaże, brał Pan 
wynagrodzenie, a rzekomo nic się nie działo. Dziwi mnie, Panie Prezesie, też fakt, że 
wykorzystuje Pan ludzi do tego aby zrobić sobie z tych ludzi tarcze. Jeszcze żadnego słowa, 
żadnego słowa tutaj nie skierowaliśmy do Pana, Pan jeszcze nie wie czy my powiemy o tym 
w pozytywnym aspekcie, czy negatywnym jeśli chodzi o sprawozdanie z funkcjonowania, 
Pan zasłania się młodymi ludźmi, pracownikami, którzy pracują krótko. Ja wiem, oczywiście, 
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popatrzmy na to z tej strony, oni robią swoją robotę i Bogu im dziękować, że są, że działają, 
cieszę się, jest widoczny rozwój, okay. Kwoty, za które Pan, stricte Pan jest odpowiedzialny 
za lata ubiegłe – do nich zaraz dojdziemy, bo tam Pan Krzysztof Skrzydłowski myślę 
przygotował wszystko punkt po punkcie. Tylko dziwię się, że, czy nie wstyd jest Panu 
właśnie wykorzystywać tych młodych ludzi do tego aby robić  sobie zasłonę dymną i dawać 
temat zastępczy mający odwrócić uwagę wroga – czytaj społeczeństwa – od istotnych 
problemów, za które Pan odpowiada na przestrzeni ostatnich lat, czyli za ten negatywny, 
ujemny wynik finansowy. Panie Prezesie, nie wiem z kogo Pan chce zrobić … tu postawię 
kropkę, czy z czytelników gazety, która będzie pewnie relacjonowała przebieg tej sesji, czy z 
nas tutaj siedzących radnych, czy z panów burmistrzów. Powiem tak, no wykorzystuje Pan 
najmłodszych pracowników. Ja mam tutaj swoje notatki, które sobie poczyniłem, żeby się 
nimi podpierać. Tak że za  te półtora roku poprzednie itd. no brał Pan pieniądze nie 
oszukujmy się, no wynik był żenujący – tak? Teraz, z tego co mówi Pan siedzący tutaj, jest 
lepiej. Widzę, dzieje się tam, na tym Facebooku, działają – okay. Wtedy też się działo. Dziwi 
mnie tylko jedna kwestia, bo poruszamy w ogóle, zaczynamy od poruszenia artykułu w 
gazecie, gdzie byli pracownicy atakują rzekomo Prezesa – tak? Tutaj, w gazecie ostatniej 
pojawiła się, pojawił się szereg listów – bodajże osiem – czyli to takie samo wystawianie 
sobie laurki oczywiście w Pana wykonaniu przy użyciu rąk pracowników, którzy są – nie 
oszukujmy się – od Pana zależni no. Proste jest to, że jeżeli Pan jest moim pracodawcą to nie 
mogę wyjść i powiedzieć jak wygląda sytuacja. Ja nie mówię, że ci ludzie kłamią, absolutnie. 
Oni się wywiązują ze swoich obowiązków, ich zostawmy na boku. Rozgrywka tutaj jest w tej 
chwili między nami i dokładnie między panem burmistrzem a Panem, bo Pan nie realizuje 
założonych obietnic, które Pan składał na samym początku i mówił o tym, że ten wynik 
finansowy będzie inny niż jest w rzeczywistości. Panie Prezesie, tak że przejdę teraz do serii 
pytań. Czy prawdą jest, że byli pracownicy Centrum w tej chwili są zablokowani na 
Facebooku, nie mogą komentować żadnych wstawianych tam – powiedzmy – nowości na 
chwilę obecną? Czy to jest prawda? Drugie pytanie dotyczące Pana byłego kierownika hali. 
Czy prawdą jest to, że w momencie kiedy … Sekundkę, ja się tutaj odwołam tylko do tego, co 
mam, do moich notatek. Aha, zwolnił Pan kierownika na polecenie burmistrza – tak? Bo nie 
wywiązał się, nie wywiązywał się ze swoich obowiązków. No ale umówmy się, że swojego 
kolegi z Kłodzka sam by Pan nie zwolnił, więc w gazecie skłamał Pan chyba – to moje pytanie 
do Pana, czy Pan kłamał? Z resztą, w wielu miejscach też wtedy mówił Pan, że nikt nie 
zgłaszał problemów, chociaż wiemy, że było inaczej. Ale wróćmy do pana kierownika. Czy 
prawdą jest, że po otrzymaniu polecenia od burmistrza, postanowił Pan zlikwidować 
stanowisko, nie zwolnić kierownika, tylko zlikwidować samo stanowisko za czym idzie, 
wypłacić odprawę, tudzież ekwiwalent temu kierownikowi, któremu zlikwidował Pan 
stanowisko tylko i wyłącznie po to – no bo sam by Pan tego nie zrobił gdyby nie polecenie 
Burmistrza Szczęśniaka, chociaż Pan zaraz powie, że Pan jest tutaj Prezesem tej Spółki i Pan 
podejmuje takie decyzje. I czy prawda jest właśnie taka, że te pieniądze zostały wypłacone 
temu panu, Pana koledze z – jak już wcześniej mówiłem – z Kłodzka. Jeżeli tak to na czyją 
korzyść Pan działał? Czy działał Pan na korzyść swojego kolegi z Kłodzka, czy działał Pan na 
niekorzyść … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, ja mam taką prośbę, proszę może nie … Chyba 
przez burmistrza powinien Pan o pewne sprawy pytać. 

Radny Michał Pakosz – są panowie burmistrzowie, więc … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Ale ja mam prośbę. My jesteśmy osobami publicznymi – 

mówię o radnych i o pełniących funkcje. Natomiast nie wszyscy takimi osobami są i tu bym 
prosiła o ostrożność. Dobrze?  

Radny Michał Pakosz – no ja zadaję, Pani Przewodnicząca, tylko pytania, nic nie stwierdzam, więc 
zwyczajnie pytam, czekam … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie. Ja mówię o tym, że się pojawiają na naszych sesjach nazwiska 
osób, które nie są osobami publicznymi i nie powinniśmy … 

Radny Michał Pakosz – żadnego nazwiska nie wymieniłem. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … po prostu o tych osobach mówić. O nas możemy mówić. 
Radny Michał Pakosz – tak jest. Pani Przewodnicząca, jednak ja żadnego nazwiska do tej pory nie 

wymieniłem i obiecuję, że do końca swojej wypowiedzi nie wymienię. Tak że kontynuując. 
Momencik. Byliśmy przy temacie Pana Prezesa, nie Pana Prezesa tylko pana kierownika, 
któremu stanowisko – moje pytanie – czy Pan zlikwidował? Pojawiło się takie stwierdzenie, 
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że może ci pracownicy gdzieś tam, w tych wypowiedziach, obecni mają czegoś zazdrościć, 
znaczy ci byli pracownicy mają zazdrościć czegoś tym obecnym pracownikom. Powiem Panu 
tak, kwestia tego jak wykorzystywani są pracownicy. Pracują – wiemy o tym doskonale oboje 
– po godzinach za marne pieniądze. Do tego wiemy doskonale też my dwoje, że znajdują się 
pewne dokumenty na to, mianowicie listy – wie Pan, o których listach mówię – listy 
godzinowe, jedne te oficjalne, które wykazują to, że pracownicy rzekomo pracują i pracowali 
zgodnie z siatką godzin, bo jest to jakoś tam uregulowane prawnie. A drugie listy, te 
nieoficjalne, czy dotyczące tego, dotyczące tego, że ten czas pracy jest przekroczony. Czy są 
takie listy? Czy są takie listy? I czy wie Pan kto te listy posiada? To jest moje kolejne pytanie. 
Dziwne jest to też Panie Prezesie, że fragmenty tych listów, bo to co ukazało się w „Gazecie 
Powiatowej” – może się mylę, ale zaraz Pan pewnie wyprowadzi mnie z błędu – czy te listy 
stricte, nie listy godzinowe, tylko listy, które pojawiły się w „Gazecie Powiatowej”, są tylko 
fragmentami wybiórczymi, które Pan sam wybrał spośród tego, co zostało napisane przez 
pracowników? Idąc dalej, momencik, to kolejne pytanie. No właśnie, to kwestia tych 
fragmentów wypowiedzi, które podobno Panu Prezesowi miały najbardziej pasować  
i zostały zamieszczone. Czy to faktycznie były jednak całe treści wypowiedzi tych młodych 
ludzi, którymi się Pan zasłonił, czy tylko fragmenty wybrane przez Pana? No bo, tak jak 
mówię, to było takie samo zrobienie sobie laurki na zasadzie takiej nikt jeszcze dobrze nawet 
nie uderzył, a Pan już się zasłaniał – szkoda, że młodymi ludźmi. Już, idziemy dalej Panie 
Prezesie. Sekundkę. No, te fikcyjne listy, co też mi Pan pewnie o tym, z tymi grafikami 
ustalanymi trzy razy w tygodniu, to pewnie Pan mi też o tym zaraz odpowie czy takie coś 
faktycznie miało miejsce. I czy ma miejsce coś takiego, że dzwoni Pan do swoich 
pracowników, tudzież dzwonił, i nakazywał im podbijać, że tak powiem, samego profilu na 
portalu Facebook, nie tyle oglądalności, tyle żeby wypisywali jakieś miłe komentarze itd. Czy 
było z Pana strony takie polecenie? Co jeszcze Panie Prezesie, momencik, bo tego jest 
naprawdę dużo i już … Sekundkę … 

 (…) 
 Nie, to nie jest komisja śledcza, tylko Szanowni państwo, musicie zauważyć jedno, że tego 

typu … 
 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, ja mam taką prośbę … Proszę państwa, ja chciałabym 

żebyśmy się skoncentrowali na informacji, którą dostaliśmy w materiałach na sesję. I przede 
wszystkim na tym powinniśmy się skupić.  

 Proszę uprzejmie. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję. To może ja pozwolę sobie, Pani Przewodnicząca, jeśli Pani wyrazi zgodę, 

na to aby Pan Prezes odpowiedział mi na moje dotychczasowe pytania dotyczące właśnie tej 
wystawionej sobie laurce, tych list, tego czy faktycznie prosił Pan tych ludzi o to aby, aby 
wypisywali te różne rzeczy. No i kwestia też najistotniejsza usunięcia tego, zlikwidowania 
tego stanowiska kierownika Pana kolegi z Kłodzka, czy faktycznie to miało miejsce po to 
żeby ze spółki gminnej na korzyść tego pana te pieniądze przekazać. No bo w momencie, 
gdyby on został zwolniony normalnie, nie przysługiwałyby mu zgodnie z prawem pracy, nie 
przysługiwałyby mu żadne apanaże. W momencie likwidacji stanowiska idzie to za tym, że te 
pieniądze powinny być mu wypłacone. Tak że ja poproszę Pana o odpowiedź. Przejdę, jeżeli 
Pani Przewodnicząca później mi pozwoli, do kolejnej serii pytań. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę sobie usiąść. Proszę państwa, proszę jeszcze 
raz żebyśmy się skoncentrowali na informacji. Tytuł tego punktu brzmi – przepraszam 
bardzo - Informacja dotycząca funkcjonowania i wyników finansowych Miejsko - Gminnego 
Centrum Sportu i Rekreacji sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. I na tym prosiłabym żebyśmy się 
koncentrowali. Jeżeli pan burmistrz chciałby w tej chwili zabrać głos, albo nie wiem, oddać 
głos Prezesowi Krzysztofowi Konopce, to też bardzo proszę. 

 Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja czegoś tu nie rozumiem. 

Zanim oddam, poproszę Pana Prezesa o zabranie głosu, tylko czegoś nie rozumiem. Bo jeżeli 
chodzi tutaj, poruszony temat przez Pana radnego, godzin nadliczbowych, czy coś takiego. 
Tym tematem zajmuje się Państwowa Inspekcja Pracy. I nie wiem czy taka kontrola była, nie 
było. Jeżeli była, co stwierdziła. Pracownicy mają prawo donieść, poskarżyć się Państwowej 
Inspekcji Pracy i ta Inspekcja bez zgody Prezesa, bez zgody burmistrza dokonuje kontroli w 
ramach swoich obowiązków. Ja bym chciał wiedzieć czy coś takiego było i czy miało miejsce? 
Jakie są wyniki protokołów. A tu opowiadanie, że jeden jest biedny, bo nie lubi Prezesa, drugi 
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jest bogaty, bo lubi Prezesa, jest co najmniej nie na miejscu. Tutaj jest wiele insynuacji w 
moim przekonaniu, ale chciałbym tutaj poprosić Pana Prezesa o ustosunkowanie się do 
niektórych rzeczy, bo ja na pewno nie mam rozeznania w tej materii. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę bardzo Pan Prezes Krzysztof Konopka. 
Pan Krzysztof Konopka Prezes MGCSiR Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – dzień dobry państwu. Pani 

Przewodnicząca, Szanowni państwo, są granice absurdu i właśnie ten absurd dzisiaj 
doświadczam. Powiem tak, pewien amerykański pisarz, jeden z najbardziej poczytnych 
pisarzy na świecie Stephen King, jak państwo tutaj, kieruję tutaj do opozycji, szczególnie do 
Pana Pakosza i Pana Skrzydłowskiego, jeżeli nie wiecie kto, zajrzyjcie, pewnie posługujecie 
się googlem, wujek google powie wam kto to jest, za swego życia … 

 (…) 
 Nie przeszkadzałem Panu, cały czas słuchałem jak Pan dzisiaj pracował w czasie sesji za 

publiczne pieniądze. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój. 
Pan Krzysztof Konopka Prezes MGCSiR Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – … nie przeszkadzałem, proszę 

nie przeszkadzać mi. Powiedział coś takiego: Czasami człowiek sądzi, ze ujrzał już dno studni 
ludzkiej głupoty, ale spotyka kogoś dzięki komu dowiaduje się, że ta studnia jednak nie ma 
dna – koniec cytatu. Stefan Kisielewski: Polemika z głupstwem nobilituje je bez potrzeby – 
koniec cytatu. Jeszcze jedno, najbardziej mocne, bo ten człowiek, starożytny grecki filozof 
powiedział to za swego życia i jak to dziwne, jak to jest bardzo aktualne: Puste beczki  
i głupcy robią dużo hałasu – koniec cytatu. Dedykuję to Panom i dedykuję też informatorom, 
z których korzystacie. Naprawdę trudno jest polemizować z insynuacjami, kłamstwami, 
pomówieniami, naprawdę trudno. Ale, nie mniej jednak odniosę się do niektórych kwestii. 
Zwracam się do moich pracowników tutaj, siedzą: Pani Księgowa jest – nie wszyscy są, bo 
dzisiaj była większa grupa – niech powiedzą w tej chwili, bo wygląda na to, że ja jestem 
jakimś tam terrorystą, który jakiś reżim wprowadził. Czyja była inicjatywa wystąpienia z tym 
pismem? Kto to pismo pisał, kto je przygotował? Nie miałem żadnego udziału w tym 
kompletnie. Pan się może śmiać, Panie Skrzydłowski, tylko niech Pan popatrzy w lustro jak 
Pan wygląda. Pan się może śmiać. Tak że pracownicy mogą panu powiedzieć … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam prośbę … 
Pan Krzysztof Konopka Prezes MGCSiR Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – … i pomówienia … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie Prezesie … 
Pan Krzysztof Konopka Prezes MGCSiR Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – … i pomówienia tego typu … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie Prezesie, ja bardzo proszę żeby Pan również zachowywał się w 

sposób kulturalny. Proszę państwa, wszystkich upominam żeby się zachowywali przyzwoicie 
i kulturalnie na sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Proszę uprzejmie. 

Pan Krzysztof Konopka Prezes MGCSiR Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – przepraszam Pani 
Przewodnicząca. Definicję chamstwa, Panie Skrzydłowski, każdy ma własną. Ja mam 
poprawną, nie wiem jaką Pan ma. 

 Jeżeli chodzi o te wszystkie insynuacje, które tutaj pod moim adresem zostały skierowane, 
bzdury, po prostu trudno się jest do tego odnieść naprawdę, to są granice absurdu, ale ja się 
do niektórych rzeczy odniosę. Odniosłem się już do tego pisma, moi pracownicy siedzą, mogą 
tę sprawę potwierdzić. Co do kierownika, to jest po prostu kłamstwo, kierownik został 
zwolniony to była moja decyzja. Po rozmowie z Radą Nadzorczą podjąłem taką decyzję  
i zakomunikowałem ją w czasie Rady. A to, odczucia pańskie, Panie Pakosz, to naprawdę 
mnie nie interesują w tym momencie. Jeżeli chodzi o wypłacenie odprawy – Pani Księgowa, 
czy jakąś odprawę wypłacałem, wypłacaliśmy? Proszę bardzo, macie panowie odpowiedź, 
więc po co ja będę, po co będę na ten temat dyskutował. Jeżeli ktokolwiek ma jakiekolwiek 
zastrzeżenia z punktu widzenia prawa pracy ma, tutaj dzisiaj Burmistrz Piórko mnie 
uprzedził, powiedział to. Powiem tylko tyle, w przeciągu półtora roku byłem dwukrotnie 
kontrolowany jako instytucja, byłem dwukrotnie kontrolowany przez PIP. Dwukrotnie – 
przypadek? Ja nie wierzę w takie przypadki. Dwukrotnie jest pozytywna opinia - Pani 
Księgowa może to potwierdzić. Cóż tu nad tym dyskutować, przechodzę do porządku 
dziennego. Oskarżanie mnie o to, że się kimkolwiek zasłaniam, że wystawiam młodych ludzi, 
próbuję się postawić w dobrym świetle – panowie, skąd czerpiecie taką wiedzę? To jest jakaś 
bzdura totalna, która się kupy nie trzyma. Ci ludzie mogą tutaj potwierdzić, mogą to 
powiedzieć kto tu się kim zasłania. Ja nawet słowem nie rozmawiałem z tymi ludźmi na ten 
temat, więc skąd takie insynuacje? Panowie, radzę zmienić informatorów naprawdę, bo 



 54 

widzę, że albo wy po prostu łykacie – jak to się popularnie mawia – jak pelikan, albo po 
prostu macie kiepskich informatorów. Bo jeżeli macie tych informatorów, którzy też udzielali 
się w prasie, no to gratuluję sukcesu. Ja tyle mam do powiedzenia, po prostu nie ma nic 
więcej do dodania. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan burmistrz chciałby zabrać głos? Nie. Pan radny Pakosz. 
Proszę państwa, chciałabym się zorientować kto jeszcze z państwa chciałby zabrać głos. Ja 
mam prośbę żeby pracownicy zostali. Proszę państwa, mogę państwa prosić o to, czy do 
obowiązków wracacie? 

 (…) 
 Jak państwo uważacie. Kto może to niech zostanie. Dobrze. 
 Przepraszam bardzo, bo chciałabym się zorientować kto z państwa chciałby jeszcze zabrać 

głos. Jest przy mikrofonie Pan radny Pakosz – drugi raz. Zgłasza się Pan Skrzydłowski, 
zgłasza się Pan Markowski. Pan Babski się zgłaszał pierwszy, przepraszam. Pan Babski się 
zgłaszał jeszcze przed … Ale nie, Pan Babski się zgłaszał jeszcze jak, przed … 

 (…) 
 Ale … Proszę państwa, Pan Babski się zgłaszał jeszcze jak Pan Adam z Centrum Sportu czytał, 

pokazywał mi, że się zgłasza. Pan Babski, Pan Skrzydłowski, Pan Markowski, Pan Woźniak. 
Kto jeszcze chciałby zabrać głos? I ja się wpisuję, Bejda. I czy ktoś jeszcze chciałby zabrać 
głos, to się od razu pytajmy. Dobrze. Oddaję głos Panu radnemu Pakoszowi. Proszę 
uprzejmie. 

Radny Michał Pakosz – dziękuję. Panie Prezesie, po pierwsze, prosiłbym o to aby Pan nie mylił pojęć, bo to 
nie były żadne insynuacje i oskarżenia tylko pytania, na które Pan niestety nie udzielił 
odpowiedzi. Nie odpowiedział mi Pan na to czy faktycznie były jakieś dwie listy dotyczące 
nadgodzin, jedna taka oficjalna, a druga taka nieoficjalna, którą sporządzaliście rzekomo 
państwo. Pytam tylko i wyłącznie, nie udzielił mi Pan na to pytanie odpowiedzi. Druga 
sprawa, no Panie Prezesie prosiłem od samego początku żeby nie mieszać tych pracowników 
obecnych w tej chwili w tę dyskusję, bo tak naprawdę no moje stanowisko jest niezmienne w 
tej kwestii. Widzę to  jak Pan próbuje tych ludzi wykorzystać i to jest, moim zdaniem, nie w 
porządku z Pana strony. Dlatego myślę, że powinniśmy to załatwić między sobą bez tych 
niewinnych ludzi, którymi Pan próbuje się chyba zasłonić. Panie Prezesie, przykre jest to, bo 
Pan ma taką tendencję do tego, że lubi Pan  sobie sam zaprzeczać. Tylko Pan ma widocznie 
bardzo słabą pamięć, bo problem polega na tym, że kiedyś, jak pytaliśmy o wynik finansowy 
spółki, o to jak się w tej spółce układa, pracuje itd., mówił Pan, że wszystko jest w porządku, 
że ci pracownicy byli są tacy wspaniali, tak ciężko pracują. Dzisiaj Pan wyciera sobie tymi 
ludźmi buty – tak? – czyli sam sobie Pan zaprzecza. Przyjmował Pan tych ludzi do pracy, 
twierdził Pan, że ci ludzie są wspaniali i dzisiaj mówi Pan, że to są ludzie, którzy się do tego 
kompletnie nie nadawali, jacyś tam informatorzy nasi rzekomo, byli pracownicy itd. No to 
Panie, Panie Prezesie, Panie Prezesie, Pan mówił, że mamy słabych informatorów i to są ci 
ludzie, którzy się tam wypowiadali w internecie. Czyli to są, no nie oszukujmy się, byli 
pracownicy – tak? Wszystko się sprowadza, że to są pracownicy, których Pan przyjmował do 
pracy. Wtedy Pan ich chwalił, dzisiaj Pan na nich pluje. Więc zastanówmy się nad tym czy to 
Pan jest niekompetentny … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, Pan już jakby powtarza to, co w pierwszym 
swoim wystąpieniu Pan mówił. Jakby Pan chciał się trochę zbliżyć do tej naszej informacji na 
temat funkcjonowania i wyników finansowych. Proszę uprzejmie. 

Radny Michał Pakosz – dobrze. No to ja pozwolę sobie, Pani Przewodnicząca, myślę poczekać aż Pan 
Skrzydłowski przyjdzie tutaj z liczbami. Liczby nie kłamią. Skoro Pan twierdzi, że te 
wszystkie insynuacje … Jednak proszę Panie Prezesie, aby odpowiedział Pan na moje 
wszystkie pytania. Aha i pytanie, czy to stanowisko dotyczące, bo zwolnienie z pracy to 
jedno, ale czy to zwolnienie z pracy odbyło się na zasadzie zwolnienia z pracy 
wypowiedzenia, czy na zasadzie likwidacji stanowiska? Czy zostało zlikwidowane 
stanowisko za czym szło automatyczne zwolnienie … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, to są sprawy pracownicze i na sesji nie będziemy 
tego omawiać. 

Radny Michał Pakosz – tak proszę Pani. (…) tak Pani Przewodnicząca, tylko jeśli taka sytuacja miała 
miejsce, naraziło to Spółkę na straty. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale Pan Prezes pytał, Pani Księgowa potwierdziła, że nie było 
odprawy. 
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Radny Michał Pakosz – ale nie było zlikwidowania stanowiska?  
 (…) 
 Słucham? Nie było zlikwidowania stanowiska? 
 (…) 
 Dobrze. Panie Prezesie, nie było zlikwidowania stanowiska pracy? 
 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, to się nie nagrywa. Taka dyskusja między panami to 

się nie nagrywa do protokołu. 
Radny Michał Pakosz – to proszę mi tylko Panie Prezesie w takim razie odpowiedzieć na te pytania, które 

zadałem i odpowiedzieć mi na to ostatnie pytanie, które zadawałem, czy stanowisko pracy 
zostało zlikwidowane za czym szło zwolnienie byłego kierownika hali. I czy w związku ze 
zlikwidowaniem stanowiska pracy, jeżeli faktycznie takowe miało miejsce, zostały 
wypłacone jakieś środki w związku z tym zwolnieniem, które wiązało się właśnie ze 
zlikwidowaniem tego stanowiska. I na przyszłość, Panie Prezesie, prosiłbym jeszcze o jedną 
rzecz aby nie obrażał Pan tutaj publicznie ludzi tak, jak to zrobił Pan przed chwilą. Bardzo 
dziękuję Pani Przewodniczącej, że Pani zareagowała. No niestety kilka wulgaryzmów w 
naszą stronę poleciało. Ja to, Panie Prezesie, przyjmuję. Słowa z Pana ust spływają po mnie aż 
po samą podłogę. Ale … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę uprzejmie … 
Radny Michał Pakosz – … ostatnie kwestia. Panie Prezesie, przypomnę Panu jeszcze jedną rzecz. Pan 

mówi, że Pan nie zastrasza ludzi, że Pan nie wykorzystuje tych ludzi. A jak się Pan odniesie w 
kwestii wypowiedzi na Facebooku, którą kiedyś uiściłem właśnie na tym portalu o 
wypowiedzi – no nie oszukujmy się – nie chwalącej Pana postępowanie. I potem Pan zrobił 
taki troszeczkę taktyczny słaby ruch, bo wysłał Pan pismo do Biura Rady, do mnie, do 
informacji Biura Rady, w którym był zapis o tym, że Panie Pakosz, z racji tego, że Pan się na 
mnie wypowiedział – mniej więcej brzmiało to tak – wypowiedział się Pan na Facebooku 
negatywnie itd., jako były żołnierz zobowiązuję się do tego aby wiedząc o tym, że Pan, Panie 
Pakosz, stara się o to aby dostać się do sił zbrojnych Polskiej Rzeczypospolitej Polskiej, 
uniemożliwić to Panu skutecznie. Czy to jest normalne zachowanie? Bo mi się wydaje, że to 
jest, Szanowni państwo, stalinizm. To jest normalny stalinizm z racji tego, że … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa, wracajmy do informacji … 
Radny Michał Pakosz – … to są groźby i Pan grozi, Pan grozi zwyczajnie ludziom, którzy są dla Pana 

niewygodni. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … Panie radny Pakosz … 
Radny Michał Pakosz – miała taka sytuacja miejsce? Wysłał Pan takie pismo półtorej roku temu? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, bardzo proszę … 
Radny Michał Pakosz – dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. W kolejności, zgłaszał się Pan radny Babski. Proszę 

uprzejmie. Proszę państwa, proszę o spokój. 
Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja się odniosę, porównam wypowiedź 

młodego człowieka, który się wypowiadał na temat byłych pracowników, odnośnie, 
adekwatnie do sprawozdania, które otrzymaliśmy, informację dotyczącą funkcjonowania  
i wyników finansowych Miejsko – Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji. Młody człowiek  
w swoim wystąpieniu, w imieniu pracowników, mniej więcej opisał  pracę byłych 
pracowników: niekompetentni, obiboki, bez inicjatywy, bali się ciężkiej pracy. Zgadza się ? 
Zgadza się. Więc mam porównanie. Proszę państwa, to co jest w treści tego sprawozdania, 
które otrzymaliśmy, jest napisane – powtarzam, za 2016 rok – Analiza kolejnego roku 
funkcjonowania Centrum Sportu i Rekreacji w Jelczu-Laskowicach pozwala na stwierdzenie, 
że obiekt znajduje się w bardzo dobrym momencie rozwoju. Proszę państwa, proszę mi 
powiedzieć o co tutaj wszystkim chodzi? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Skrzydłowski w kolejności. Proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie Pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, na samym 

początku pozwolę sobie odnieść się do listu, który tutaj przeczytał Pan Adam. Pan pozwoli, 
że będę się zwracał do Pana, ale chodzi oczywiście o tych pracowników również, którzy się 
podpisali. Mówił Pan, że niejednokrotnie słyszał Pan o braku kompetencji załogi Centrum 
Sportu i Rekreacji. Panie Adamie, absolutnie nigdy tutaj nikt z nas nie miał pretensji do 
żadnego pracownika. Zawsze, jeżeli mówiliśmy o braku kompetencji, chodziło niestety o 
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nieudolne rządy Pana Prezesa Krzysztofa Konopki. Więc z całym szacunkiem, nie chodziło 
nigdy o was, chodzi tu o Pana Prezesa Konopkę. 

 Szanowni państwo, również Pan przeczytał w liście o tym, że nic się, że mówią, że nic się nie 
dzieje, a było dziesięć wydarzeń bodajże – tak? 

 (…) 
 Dobrze. Pan mówił o 2017 r. jeżeli chodzi o te wydarzenia – prawda? Więc mówię, no tutaj 

zamykamy się na razie na 2016 r., więc zostawmy te wydarzenia. W 2016 r. rzeczywiście 
mało się działo, ale to również ze względu na sternika okrętu Centrum Sportu i Rekreacji 
jakim jest Krzysztof Konopka. 

 Szanowni państwo, kolejna sprawa. Jeżeli ci pracownicy naprawdę byli tacy źli, którzy nie 
pracowali. Panie Prezesie Konopka, przecież z tego co się orientuję, Pan sam osobiście 
przeprowadzał rozmowy kwalifikacyjne. To Pan wybierał tych ludzi, a dzisiaj Pan mówi, że 
oni są tacy źli, tacy straszni? Coś tu nie gra. Chyba, że rzeczywiście ten sternik nie nadaje się 
do prowadzenia tego okrętu i nie potrafi dobrać sobie, dobrać sobie – Szanowni państwo – 
pracowników. Ale mówi Pan o tych pracownikach, że byli tacy źli, po czym dzisiaj, tutaj u 
pana burmistrza na biureczku stoi tarcza antyrakietowa, przedsięwzięcie, które m.in., 
przygotował Błażej Babski, Krystian Skrzydłowski, a Pan mówi, że oni są źli. Po czym 
zasłania się Pan tarczą imprezy, którą de facto oni zorganizowali, bo niestety tak, jak tutaj co  
niektórzy koledzy pisali, Pan nigdy nie wpadł na żaden pomysł i nigdy Pan nie brał czynnego 
udziału, Pan tylko jest twarzą, Pan się tylko ładnie ubiera, nic więcej. Pan sobie kupuje nowe 
samochody za pieniążki podatników. Szanowni państwo, przejdę dalej do rzeczy. Pan 
Konopka cytował nam tu jakieś cytaty mądrych ludzi obrażając nas, kierując – mówiąc 
wprost – w naszą stronę obraźliwe słowa typu: „głupki”. To Panie Konopka, Pana niestety 
cyfry nie ratują. Wydaje mi się, że te cytaty to kierował Pan w swoją stronę. Szanowni 
państwo, mamy tutaj zapis 789.000 zł straty. Panowie burmistrzowie niejednokrotnie tutaj 
powoływali się na studium wykonawcze Centrum Sportu i Rekreacji i mówili, że w studium 
były większe założenia, my i tak doszliśmy do porozumienia z Marszałkiem Województwa 
Dolnośląskiego, który zgodził się na mniejszą liczbę etatów. Czyli de facto pozbawiliśmy iluś 
tam młodych ludzi z Jelcza-Laskowic pracy kosztem tego, że w studium wykonalności 
Centrum Sportu i Rekreacji na rok dwa tysiące, na pierwszy rok funkcjonowania pełny hali 
zapis był 260.000 straty. Pan zrobił 789.000 straty Panie Prezesie Konopka, pół miliona 
złotych więcej. Pan ma czelność przychodzić tutaj i kogokolwiek obrażać? Przecież Pan się  
w ogóle nie zna na tym co Pan robi, a świetnie … No ja wiem, że się Pan głupio śmieje – nie? – 
bo pieniążki podatników łatwo się … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę też … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale proszę mi nie przerywać, ja … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale proszę też … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale ja bazuję na liczbach. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę też nie komentować. Proszę się wypowiedzieć i starać się żeby 

Pana wypowiedź była w ramach kulturalnych i rzeczowa. Dziękuję. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – jest rzeczowa jak najbardziej Szanowna Pani Przewodnicząca, ja bazuję 

na cyfrach, a cyfry nie kłamią jak to mówimy. Szanowni państwo, kolejna sprawa, jeżeli 
chodzi o Centrum Sportu i Rekreacji, w ramach priorytetu nr 1 skutecznie realizowano 
następujące cele działalności: promowanie najpopularniejszych dyscyplin takich jak: piłka 
ręczna. Szanowny Panie Prezesie, na tej sali niejednokrotnie Pan mówił, jeżeli chodzi o piłkę 
ręczną, że to jest dyscyplina, która niestety wymaga odpowiedniego sprzętu, nie chcemy 
niszczyć parkietu. Gotowa drużyna piłki ręcznej w Oławie, pierwszoligowa … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna, bardzo Panią przepraszam, za chwilę nie będziemy mieć 
kworum. Dwa, cztery, sześć, osiem, dziesięć … Nie. Proszę państwa, albo robimy przerwę, 
albo po prostu państwo … Bardzo proszę jeszcze chwileczkę wytrzymać, Pan radny skończy 
swoją wypowiedź. Proszę bardzo.  

Radny Krzysztof Skrzydłowski – jeszcze trochę mi to może zająć niestety Pani Przewodnicząca, bo jest … 
Może nie ma o kim mówić, ale jest o czym. Szanowni państwo, piłka ręczna, tak jak 
mówiliśmy. Gotowa pierwszoligowa drużyna, ale niestety Pan Prezes Konopka ma jakieś 
swoje polityczne obiekcje i pozbawił nasze miasto tej oto właśnie dyscypliny, po czym w 
sprawozdaniu chwali się  tym, że on tu wspiera ten sport. Śmieszne. Panie Prezesie, kolejne 
moje pytanie do Pana. Zadania realizowane w 2016 r., rozgrywki ligowe siatkówki TS 
„Volley” – mówię o styczniu w tym momencie – Orzeł Futsal, koncert Wielkiej Orkiestry 
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Świątecznej Pomocy, w nawiasie liczba mieszkańców nie z regionu: 518 osób. Jak Pan to 
wyliczył? Przecież to nie są imprezy biletowane. Jak Pan to wyliczył? Szanowny Panie 
Prezesie, niejednokrotnie byłem na tych meczach i nikt nigdy nie pytał mnie skąd 
przyszedłem, więc jest to zastanawiające i kolejne oczywiście liczby również. Chciałbym się 
dowiedzieć od Pana w jaki sposób Pan to liczy, bo moim zdaniem jest to kolejna 
dezinformacja z Pana strony. Szanowni państwo, pozwolę sobie dalej przeczytać. Aktywne 
kreowanie w mediach wizerunku Miejsko – Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji. Aktywne 
kreowanie w mediach – tak, rzeczywiście możemy dużo o Pana działalności poczytać sobie w 
mediach, ale bardzo aktywnie z resztą ludzie się wypowiadają na ten temat, ale szczerze 
mówiąc nie chwaliłbym się tym w sprawozdaniu Szanowny Panie Prezesie, bo wstydziłbym 
się. Pan się może nie wstydzi, ja wiem, bo taka funkcja. Już Panu mówiłem, że musi Pan mieć 
solidne, solidnie zdrowe plecy polityczne, że Pan do dzisiaj piastuje tę funkcję … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę pana, bardzo proszę … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowni państwo, dalej do cyfr chciałbym … Ale proszę mi nie 

przerywać naprawdę. Ja bazuję na sprawozdaniu, które mam w ręku, ja nie opowiadam o 
czymś innym. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę uprzejmie kontynuować, tylko proszę ważyć słowa. Dziękuję. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale ja ważę słowa, nikogo nie obrażam. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Bardzo proszę dalej. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – powiedziałem, że Prezes ma zdrowe plecy, przecież to chyba nic złego 

Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, odnośnie sprawozdania, moje pytanie brzmi 
następująco: środki trwałe w budowie – 629.000 zł. Co to jest? Kolejne moje pytanie, 
Szanowni państwo, przychody netto – 529.000 zł. Chciałbym się dowiedzieć jaką kwotę w 
tych środkach stanowi kwota płacona przez Miejsko – Gminne Centrum Kultury, czyli de 
facto dalej zabieranie pieniążków z budżetu miasta i gminy. Kolejno, szkoły, które również, 
co by nie było, przechodzą sobie przez naszą tutaj skarbnicę. Więc to są kolejne pytania, bo 
wydaje mi się, że te kwoty są bardzo duże. Czyli jak zwykle pokazuje Pan jak bardzo się zna 
na rzeczy. Szanowni państwo, zobowiązania krótkoterminowe – 469.000. Co to jest? Kolejno 
tutaj może pytanie byłoby do Pani Skarbnik, niestety jej nie ma, ale jakie koszty poniosła 
Gmina z promocji miasta i gminy płacąc tutaj Spółce Centrum Sportu i Rekreacji? Bo, jak 
widzimy, są imprezy gminne, zapewne Pan Prezes nie zrobił tego za darmo, potrzebował 
dużych nakładów finansowych żeby jak najbardziej bilansować to straty. Niestety, do 
studium wykonalności ma bardzo, bardzo daleko i myślę, że nigdy nie osiągnie tego pułapu. 
Szanowni państwo, myślę, że na razie poproszę o odpowiedź na te pytania ewentualnie  
i będę miał szansę jeszcze raz zabrać głos, ponieważ zabrałem w chwili obecnej na razie 
tylko jeden raz. Poproszę, Panie Prezesie, o odpowiedzi na moje pytania. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, Burmistrz Piórko i w kolejności Pan radny 
Markowski. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja bym się chciał odnieść do 
jednej rzeczy. Tu Pan radny Skrzydłowski tak ładnie mówił o studium wykonalności, 
rzeczywiście się z tym zapoznawał. Prawdą jest, że w studium wykonalności było zakładane 
circa – nie wiem – dwadzieścia dwa, nie pamiętam, czy dwadzieścia pięć etatów. Jest dzisiaj – 
nie wiem – trzynaście, czy około trzynastu. Tylko o jednej rzeczy Pan radny zapomniał, 
wynagrodzeniach. W tym studium wykonalności założono dla dwudziestu pięciu etatów 
wynagrodzenie 200.000 zł w skali roku, czyli jak to policzymy przez dwanaście, przez 
dwadzieścia pięć, to się … a minimalna jest dzisiaj 2.000, tak że to studium ma pewien błąd. 
Ba, powiem więcej, to studium wykonalności i proces inwestycyjny nie był realizowany za 
kadencji obecnej Rady, za kadencji obecnego burmistrza. I tu rzeczywiście oglądając, czy 
czytając studium wykonalności należy zwrócić na takie, że tak powiem, poprawki uwagi.  
I porównywanie wyników do studium wykonalności jest nie do końca adekwatne. To tylko 
tyle proszę państwa. Natomiast na pozostałe pytania – nie wiem czy to od razu by Prezes 
odpowiadał, czy … To bardzo proszę Pana Prezesa o udzielenie informacji na, odpowiedzi na 
te pytania. 

Pan Krzysztof Konopka Prezes MGCSiR Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – Szanowna Pani 
Przewodnicząca, Szanowni państwo, to mnożenie pytań w tej chwili wynika z tego, że po 
prostu moja osoba jest, że tak powiem, od samego początku, poprzez tworzoną nagonkę, jest 
cały czas negatywnie widziana i dlatego raz tworzona teza powoduje, że potem eskalowane 
są określone pytania, które czy są prawdą, czy nieprawdą, tylko po to żeby robić – 
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powiedzmy – określoną atmosferę, określoną sytuację. Byłem we wtorek, kiedy było 
wspólne posiedzenie komisji. Była świetna okazja do tego żeby panowie, którzy dzisiaj tutaj 
uprawiają wirtuozerię, żeby zadali mi te pytania. Ale nie zadali, ponieważ nie było pana 
dziennikarza. Dzisiaj pan dziennikarz jest, więc dzisiaj można się było popisywać – właśnie 
te popisy są. Ale dobrze, to jest tylko taka krótka ocena. Natomiast powiem tak, Panie 
Skrzydłowski, dostał Pan bilans i dostał Pan rachunek zysków i strat. Ja wiem przed kim się 
mam spowiadać w szczegółach i się spowiadałem. Mam właściciela i Radę Nadzorczą. Przed 
Panem, Panie Skrzydłowski, nawet nie mam potrzeby tej i nie będę tego robił. A powiem 
Panu teraz kolejne rzeczy. Jeżeli Pan tak bardzo dobrze zapoznał się ze studium 
wykonalności, które podpisał pan burmistrz – poprzednik Pana Burmistrza Szczęśniaka – w 
2009 r. podpisał, m.in. takie teksty – ja zacytuję: Zrealizowaną inwestycję zarządzać będzie 
jednostka: Miejsko – Gminne Centrum Sportu i Rekreacji – podany jest skrót: MGCSiR. Do jej 
kompetencji należeć będzie utrzymanie obiektu oraz zapewnienie właściwego 
funkcjonowania poszczególnych jego elementów w zgodzie z obowiązującym prawem, 
standardami i wytycznymi właściciela. Koszty związane z eksploatacją obiektu ponosić 
będzie Gmina Jelcz-Laskowice. Po zakończeniu realizacji projekt nie będzie generował zysku, 
ponieważ nie jest traktowany bezpośrednio jako inwestycja komercyjna. Będzie jednak 
generował pewne przychody związane bezpośrednio z czynszem ewentualnych podnajętych 
pomieszczeń, sprzedaży biletów na odbywające się imprezy rekreacyjne oraz  bezpośrednią 
sprzedaż biletów i karnetów na korzystanie z funkcjonalności i oferty Centrum. Kolejny 
cytat, bo też gdzieś tam, między wierszami było takie, taka, takie sugestie, gdzieś tam w jaki 
sposób my zarabiamy. Więc chcę Panu powiedzieć, że pan burmistrz ówczesny, poprzednik 
Pana Burmistrza Szczęśniaka, podpisał, m.in., taki tekst, cytuję: Zakłada się, że wysokość 
opłat ponoszonych przez korzystających powinna odpowiadać opłatom za inne 
porównywalne usługi rekreacyjne odbywające się pod dachem. Nie powinna zatem 
przekraczać psychologicznej bariery ceny jednej godziny usług wolnego czasu takich jak kino 
czy pływalnia. Zakłada się przy tym, że poziom ten powinien być skorygowany w dół w ten 
sposób, aby zapewnić znaczącą popularność takiego obiektu. Ceny usług powinny nie 
odbiegać od rynkowych, powinny jednak być na tyle atrakcyjne, aby turysta, żeby turysta 
przybywający spoza regionu mógł bez obawy o własny budżet korzystać z atrakcji 
oferowanych przez MGCSiR. I dlatego też Pan Burmistrz Putyra w tymże samym studium 
wykonalności z 2009 r., przy ówczesnych cenach, zakładał, że strata w funkcjonowaniu w 
2016 r. będzie na poziomie ponad miliona złotych. Sam Pan zacytował ile ta strata wynosi w 
naszym przypadku. To wobec tego … Nie przeszkadzałem Panu, Panie Skrzydłowski. Wobec 
tego, jeżeli byśmy teraz odnieśli do cen dzisiejszych, to ten milion prawdopodobnie byłby 
jeszcze większy – to tak właśnie gwoli wyjaśnienia. I jeszcze jedno. Jeżeli kiedykolwiek, 
ktokolwiek myślał o tym, że tego typu Centrum, taka hala będzie przynosić zyski – Pan 
Putyra nie miał wątpliwości. Wówczas Pan Pakosz był, który był, że tak powiem w tym 
teamie, który popierał pana burmistrza, więc musiał się zapoznał ze studium. Pan 
Skrzydłowski miał trzy lata na to żeby się zapoznać. Jeżeli się Pan nie zapoznał, Panie 
Skrzydłowski, z tym jeszcze, no to nie wiem skąd Pan czerpie wiedzę, bo ja to studium mam 
akuratnie. Trzy lata to spory czas, tak że warto by było się z tym zapoznać. Więc w tym 
momencie ta nasza, ten nasz dług jest, w porównywaniu tym co proponował Pan Burmistrz 
Putyra, to jest dzień a noc. Powiem Panu, że oczywiście to może być nieporównanie, ale 
„Narodowy” nasz w Warszawie, obiekt narodowy, który się w tej chwili nazywa PGE 
Narodowy, przez trzy lata rejestrował non stop stratę. Dopiero jak PGE wpompowało w 
niego pieniądze zaczął przynosić zyski. Wembley, też nieporównywalna sprawa, 
potrzebowało siedem lat żeby wyjść na zero. Z Burmistrzem Szczęśniakiem, jak jeździliśmy 
przed otwarciem hali, byliśmy w czterech różnych halach i w jednej z hal w Oleśnicy, już nie 
ma tej pani, ale była kierownikiem, czy dyrektorem OSiR-u, powiedziała nam: jeżeli 
kiedykolwiek, podkreśliła to, jeżeli kiedykolwiek  uda się wam wyjść na zero to będziecie 
szczęśliwi. I powiem Panu opinię ostatnią. Trafił do mnie człowiek, który był też u 
Burmistrza Szponara. Człowiek, który jest dyrektorem handlowym w pewnej firmie, która 
zajmuje się utrzymaniem obiektów sportowych, a konkretnie terenów zielonych. Nie będę 
mówił żeby nie posądzić, nie być posądzonym o kryptoreklamę. I tenże człowiek, w 
rozmowie luźnej jak już przeprowadził tę prelekcję, którą miał za zadanie przeprowadzić ze 
mną, zapytałem go co sądzi o funkcjonowaniu obiektów sportowych podobnych jak nasz  
i zapytałem się jak to wychodzi finansowo. Więc powiedział mi wprost, zapytał się : 
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szczerze? No oczywiście, tego oczekiwałem. Więc powiedział: nie ma takiego obiektu, który 
przynosiłby zyski. Jeżeli kiedykolwiek będzie Pan liczył na zyski to może Pan zapomnieć o 
tym. Facet, który ma dwadzieścia lat doświadczenia, ja mu po prostu wierzę. Mało tego, mam 
tutaj przed sobą opinię znanego tutaj, może nie być autorytetem tutaj dla panów, ja to sobie 
zdaję sprawę. Muszę … Chyba zostawiłem to na biurku. Zaraz zobaczę. Tak, podejdę tam po 
to. Przepraszam. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, w kolejności po Panu Prezesie, radny Markowski, 
Pan radny Woźniak, później ja. Proszę ? Ja pana zapisałam w dalszej kolejności. Pan Pakosz  
i Pani Sypek. 

Pan Krzysztof Konopka Prezes MGCSiR Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – wiceprezes … Czy mogę, Pani 
Przewodnicząca, kontynuować? Przepraszam. Mogę kontynuować? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak. Bardzo proszę. 
Pan Krzysztof Konopka Prezes MGCSiR Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach – wiceprezes i menadżer 

Akademii KS Acana Orzeł Futsal Jelcz-Laskowice Jarek Patałuch i z jego wypowiedzi, która 
została przez niego – ja do tego jeszcze wrócę – ale przez niego, który wysłał tę odpowiedź 
do pana redaktora naczelnego gazety oławskiej, m.in. w tym swoim tekście napisał coś 
takiego, cytuję: Natomiast jeżeli słyszę, że Centrum nie przynosi dochodu, to od razu widać, 
że mówią to ludzie, którzy nie znają się na sporcie i działalności lokalnej. To nie są moje 
słowa. Proszę mi pokazać chociaż jedną halę sportową w mieście zbliżonym liczebnością 
mieszkańców, która przynosi dochody. Nie można jednocześnie pełnić funkcji rekreacyjno-
sportowej dla mieszkańców wielokrotnie za darmo, bądź z funduszy miejskich, dotacji i temu 
podobne oraz jednocześnie czerpać zyski. Centrum Sportu i Rekreacji przynosi olbrzymie 
zyski lecz są to zyski niepoliczalne, mam tu na myśli rozwój dzieci i młodzieży,  
i zapewnienie im spędzania wolnego czasu poprzez sport, możliwość udziału w wielu 
wydarzeniach sportowych – koniec cytatu. Teraz, à propos pańskiego pytania. Więc znowu 
zostałem posądzony tu przez panów w bardzo brutalny i niegrzeczny sposób, ale to 
wybaczam, bo ja rozumiem taka jest panów retoryka, na więcej panów nie stać, ja zdaję sobie 
z tego sprawę. Więc, otóż te opinie, które trafiły do prasy, do pana redaktora naczelnego, do 
Pana Kamińskiego, to nie była moja sprawka. Ci ludzie pisali do pana redaktora naczelnego. 
Tak, ta porcja, która się ukazała teraz, to dopiero część tej porcji. Kolejna porcja ukaże się w 
kolejnych wydaniach tak zostaliśmy zapewnieni jako Centrum. Nie ma się z czego uśmiechać 
Panie Skrzydłowski, po prostu to są fakty. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny Markowski – proszę uprzejmie. Przepraszam Panie radny 
Markowski, bo Pan Skrzydłowski chciał ad vocem, to zamienimy kolejność. Przepraszam. Pan 
Skrzydłowski się wypowiada po raz drugi. Dziękuję. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – to dziękuję pięknie Pani Przewodnicząca. Dziękuję Panie radny 
Markowski, że przychylił Pan się do mojej prośby. Panie Prezesie, kto tu mówi o dochodach 
na plus? Ja po prostu Panu podałem przykłady, które są zapisane w studium wykonalności. 
Pan Burmistrz Piórko dzisiaj mówi o tym, że studium to było tak napisane tak. Ale to wy 
panowie cały czas mydliliście oczy nam studium, a dzisiaj, jeżeli studium wam się nie zgadza, 
to już mówicie, ze studium jest złe. Tak panowie, tak, dokładnie tak. Szanowny Panie 
Prezesie Konopka, jeżeli chodzi o stadion narodowy, to przez tamte lata tym obiektem 
zarządzali ludzie Platformy Obywatelskiej tak, jak robią to dziś u nas w Jelczu-Laskowicach. 
Dlatego ta, ten stadion przynosił takie ujemne wyniki i tak samo …  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, panie radny Skrzydłowski … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale proszę mi się dać wypo … ale … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja się Panu dam wypowiedzieć, tylko ja proszę bez takich odniesień 

politycznych. Proszę to, co miał Pan zamiar powiedzieć, tylko po prostu naprawdę łagodźmy 
te swoje wypowiedzi. Bardzo proszę. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – dobrze. I kolejną sprawą, Panie Prezesie, myślałem, że będzie Pan w 
stanie tutaj merytorycznie porozmawiać, zadałem kilka pytań odnośnie cyfr. Niestety, Pan 
takiej polemiki nie zna. Pan potrafi tylko przyjść i obrazić. Panie Prezesie, to Pan nam 
przedstawił te oto cyfry tutaj i ja o te cyfry Pana dzisiaj zapytałem. Tylko jak Pan może 
odpowiedzieć, jak Pan nie wie nawet – prawda? Przecież Pan się nie zna na tym w ogóle.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowny panie Prezesie, po prostu wstyd i hańba to, co Pan robi tam 

naprawdę. Wiele rzeczy w tym mieście można byłoby za takie pieniążki zrobić a Pan 
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majątkiem publicznym rozrzuca na prawo i na lewo. Dlatego apeluję do Pana ażeby poddał 
się Pan do dymisji. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – oddaję głos Panu Burmistrzowi Piórko, a potem Pan radny 
Markowski. Przepraszam, ale Burmistrz ma prawo pierwszeństwa. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, Panie radny Skrzydłowski, 
nigdy, a jeżeli Pan ma nagrane, może kolega radny Pakosz pański ma nagrane, że ja 
powiedziałem, że hala przyniesie zysk. Nigdy … 

 (…) 
 Przed chwilą to Pan powiedział, że ja mówiłem, że będzie … Ja tak zrozumiałem. Jeżeli źle to 

może nie dosłyszałem, bo może trochę słabo słyszę. Nigdy, tego typu obiekty nigdy  
i opowiadanie tu przez was, że jak przyszedłby podmiot prywatny to zrobiłby z tego 
ceregiele, to jest nieprawdą, to jest tylko populizmem. To tak jakby szkoła miała przynosić 
zysk, basen miał przynosić zysk. Tak, będzie przynosił zysk jeżeli zrobimy cenę sto złotych, 
czy sto pięćdziesiąt za godzinę nikt tam nie przyjdzie. I o tym nie mówimy. Tego typu obiekty 
muszą być dofinansowane z budżetu Gminy, ze środków publicznych. Ba, ustawa o 
samorządzie gminnym, nakładając obowiązki na samorządy, mówi m.in. o sporcie, że to jest 
zadanie własne gminy i tego się trzymajmy. Bo gdyby była to działalność komercyjna, nie 
byłoby w ustawie o samorządzie gminnym. Produkcja samochodów czy sprzedaż 
samochodów nie jest zapisana w ustawie o samorządzie gminnym, bo jest to działalność 
typowo komercyjna. Natomiast wszystkie działalności, które służą mieszkańcom, nie 
przynoszące dochodów, ba, gmina, zgodnie z ustawą o finansach publicznych, nie ma prawa 
prowadzić działalności gospodarczej, a wydawać podatki, środki mieszkańców i taka jest 
zasada, i tak to winno być, tak to musi, tak to musi funkcjonować czy wam się radni to 
podoba, czy nie tak to jest. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i teraz już naprawdę Pan radny Karol Markowski. Oddaję Panu głos. 
Radny Karol Markowski – dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowna Rado, dużo tutaj było dzisiaj jakiś 

takich indywidualnych pojedynków, potyczek na jakieś słowa, na – no nie wiem – nawet na 
troszkę takie uszczypliwości – delikatnie rzecz ujmując. Natomiast mało kto się skupił na 
dosyć obszernej broszurze tutaj, która jest załącznikiem do tej informacji, a szkoda, bo 
naprawdę jest w miarę obszerna, nawet bardzo obszerna i tutaj dużo rzeczy można z niej 
wywnioskować. Ja jestem odnośnie, załóżmy, współpracy z Centrum Sportu i Rekreacji  
i personelem to tyle mogę powiedzieć, że od już jakiegoś czasu piastuję stanowisko Prezesa 
Klubu Koszykarskiego. W międzyczasie przewinęło się iluś trenerów, sportowców, rodziców 
tych sportowców, którzy jakby tan na bieżąco uczestniczyli w tych treningach, byli 
zainteresowani, uczestniczyli, no śledzili na bieżąco. I do moich ust, do moich uszu nigdy nie 
dotarła jakaś negatywna opinia od trenera, od jakiegoś rodzica, od nikogo na temat – nie 
wiem – personelu, prezesa itd. Ba, przyjeżdżają drużyny, markowe drużyny z Wrocławia, 
Zgorzelca, Śląska - przepraszam  Śląsk to Wrocław - Zgorzelca, Górnika Wałbrzych itd.  
i również gdzieś tam mamy jakieś tam później spotkania, nigdy w życiu nie było takiego, 
takiej sytuacji żeby te osoby, które no jakby znają środowisko sportowe, no jak to powinno 
się odbywać, żeby były jakiekolwiek zastrzeżenia, uwagi. Oni są wręcz zadowoleni, a my tutaj 
mamy dobry obiekt, według mnie dużo się dzieje, a my tylko szukamy na siłę żeby coś komuś 
przypiąć, coś komuś tutaj udowodnić jakąś tam niekompetencję itd. Słuchajcie państwo, w 
jakim innym mieście, w takim obiekcie są imprezy, bo tam dla mnie to jest taki wymiernik, 
imprezy rangi międzynarodowej – powtarzam międzynarodowej. Pominę, że gra tu 
ekstraklasa w siatkówkę, pomijam, że jest tu pierwszoligowy futsal, ale imprezy 
międzynarodowe, mało kiedy się słyszy. Otwieramy broszurę – mamy: mecze siatkówki 
międzynarodowe, mamy World Games, mamy tańce latyno, to są imprezy – przepraszam – o 
charakterze międzynarodowym. Pomijam to. Dalej. Gdzie, kiedy tutaj w okolicy gdzieś, jakaś 
było zgrupowanie kadry narodowej? A my tu mamy, kadra kadetów w siatkówkę, kadra 
Polski, kadra juniorów, nie mówi się. Obszerna broszura, nikt o tym na razie nie chciał nawet 
wspomnieć, że jest taka, że są takie wydarzenia, którymi się powinniśmy chwalić, a my tylko 
gdzieś siebie, szukamy sobie jakieś takiej – no nie wiem – uszczypliwości, złośliwości. Nie 
wiem w ogóle czemu to ma służyć. Do tego stopnia jest … tutaj tak nawiasem mówiąc 
wczytałem się w tę broszurę i nawet jest tak obszerna, że zabrakło jednej informacji, jednego 
wydarzenia, jest cyklicznie organizowany co roku memoriał koszykarski imienia śp. Pawła 
Czmielewskiego, no ale, no widocznie tak dużo tych wydarzeń tu się nawarstwiło, gdzieś 
może no nie znalazło się na to, no nie wiem, po prostu gdzieś może umknęło, bo tych 
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wydarzeń jest tak dużo, że przypadkiem może takie wydarzenie też, które podkreśla, że 
jeszcze jest inna w ogóle impreza niewymieniona. A teraz jeszcze króciutko odnośnie 
pieniędzy, bo już nie będę tej broszury tutaj argumentował, komplementował. Bo tutaj część 
z państwa podkreśla tę taką właśnie stronę finansową. Ja bym się króciutko do niej odniósł. 
Mianowicie, zysk (strata) netto: rok 2015 – 511.000, 2016 – 789.000. Tylko spójrzmy to tak 
całokształtem. W 2015 r. 511.000 to było w sześć miesięcy. Gdyby w tej hali się nic nie 
działo, ona dobrze nie prosperowała, nie funkcjonowała tak jak należy, to tym tokiem 
myślenia w 2016 powinno być ponad sto tysięcy, co jest … ponad milion – przepraszam – 
ponad milion. Jest postęp, to jest namacalna liczba, która świadczy o tym, że hala idzie w 
dobrym kierunku, jest to wymierne, liczby nie kłamią jak ta hala się rozwija właśnie w tym 
kierunku. I jeszcze może pytanie, na które Pan Prezes w tym natłoku i umknęło mu. Panie 
radny Krzysztofie Skrzydłowski, takie pytanie odnośnie, już sobie przypominam, 
uczestników – no – spoza rejonu – tak? – dlaczego w nawiasie jest „spoza rejonu”. Może tutaj 
Prezesowi umknęło. Zawsze jest tak, że jak jest impreza jakaś tam: mecz wyjazdowy  
i masowy to za zawodnikami przyjezdnymi przyjeżdżają kibice. Oni są, jakby deklarują jaka 
to jest ilość, siedzą w odpowiednim sektorze i to są jakby liczby – nie wiem – zawodników, 
kibiców i osób, które przyjeżdżają i one tutaj jakby deklarują ilość: ilu przyjedzie 
zawodników, opiekunów, trenerów i kibiców, i to są te liczby, na tej podstawie można to 
można łatwo wyliczyć i to jest suma. To tak tytułem wytłumaczenia. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Woźniak – proszę. 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję Pani Przewodnicząca. Panowie burmistrzowie, 

Wysoka Rado, Szanowni państwo, kilka słów w sprawie informacji przedstawionej przez 
kierownictwo Miejsko – Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji w Jelczu-Laskowicach. 
Szanowni państwo, po pierwsze, spółka gminna Miejsko – Gminne Centrum Sportu  
i Rekreacji w Jelczu-Laskowicach wykonuje zadania z zakresu zaspokajania zbiorowych 
potrzeb lokalnej społeczności poprzez rozpowszechnianie i rozwój kultury fizycznej na 
terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice – to jest po pierwsze. Szanowni państwo, po drugie, 
Miejsko – Gminne Centrum Sportu i Rekreacji jest komunalną osobą prawną, która może 
prowadzić działalność gospodarczą w zakresie swoich statutowych obowiązków oczywiście. 
Natomiast jej głównym zadaniem jest, Szanowni państwo ... inaczej, natomiast jej głównym 
zadaniem jest, jej główne zadanie nie ma charakteru komercyjnego, a więc charakteru 
dążącego do osiągania zysku. Główne zadanie Centrum Sportu i Rekreacji jest, ma charakter 
użyteczności publicznej, a więc celem jej jest bieżące i nieprzerwalne zaspokajanie 
zbiorowych potrzeb lokalnej społeczności w drodze świadczenia usług powszechnie 
dostępnych w zakresie rozpowszechniania, promocji kultury fizycznej na terenie miasta  
i gminy Jelcz-Laskowice. Ta działalność z charakteru jest działalnością dotowaną i trzeba 
sobie zdać sprawę, że tutaj w ramach tej organizacji, organizacji spółki prawa handlowego 
zawsze będzie stosowana retoryka zysku i strat i to jest nieodzowne, tak stanowi prawo. 
Natomiast my musimy oceniać działalność spółki poprzez tzw. zyski niepoliczalne. To, co Pan 
Prezes powiedział wcześniej, zyski niepoliczalne, czyli po prostu rozpowszechnianie, rozwój 
i jak najszersze spektrum usług publicznych w zakresie kultury fizycznej. Te wszystkie 
aspekty, które przedstawił Pan Prezes w tym katalogu ofert, w tym szesnastostronicowym 
dokumencie, plus trzy strony informacji finansowych, Szanowni państwo, to jest bardzo duża 
nadzieja na przyszłość, ponieważ trzeba pamiętać o tym, że to jest tak naprawdę 
sprawozdanie z pierwszego pełnego roku funkcjonowania naszego Centrum Kultury, 
naszego miejsca spotkań, naszego miejsca uprawiania sportu, rekreacji, spotykania się na 
wielu imprezach sportowych. I to, co zauważył Pan radny Markowski, to jest faktem, tam ta 
hala tętni życiem. Tam, Szanowni państwo, często, gęsto jest trudno zaparkować w 
weekendy pod tą halą, bo są rozgrywki ligowe popołudniami, są różne imprezy. To żyje, to 
miejsce żyje, rozwija się, ale to jest wynikiem dużej pracy i wysiłku całej załogi Centrum. 
Dlatego nie rozumiem, że rzuca się tak naprawdę złe słowa w kierunku raz, że Pana Prezesa, 
który odpowiada za kierowanie i wszelkie decyzje związane z tym co się pojawia w ofercie 
Centrum i tak naprawdę to jest niezrozumiałe dla ludzi, którzy korzystają z tego Centrum, 
ponieważ patrząc się na tę liczbę 105.000 osób, ponad 105.000 osób, które korzysta z oferty 
Centrum Sportu, Szanowni państwo, no to pokazuje, że to miejsce naprawdę żyje i się 
rozwija, i powinno być przez nas wszystkich wspierane, a nie na zasadzie walki politycznej  
i realizowania, Szanowni państwo, polityki postprawdy, ponieważ to niestety nie będzie 
pomagało, a będzie psuło wizerunek Miejsko – Gminnego Centrum Kultury, a niestety, jak 
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widać, jest część radnych, którym na tym bardzo, bardzo zależy, z tego mi jest bardzo 
przykro. I, Szanowni państwo, zwracam się z prośbą o to abyśmy wspierali inicjatywy, 
pomagali, a nie psuli. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, jeszcze tylko dwie osoby są 
zapisane, trzy. Jestem w tej chwili ja w kolejności, Pan radny Pakosz i Pani radna Sypek. 

 (…) 
 Pan Pakosz już dwa razy zabierał głos – wszyscy czujni. Przepraszam, nie policzyłam. 

Dobrze. Proszę państwa, jeżeli można to ja bym chciała się w tej chwili wypowiedzieć. Proszę 
państwa, co do pisma, które w dniu dzisiejszym zostało jako pierwsze odczytane na sesji … 
Panie radny Stachnio, mogę prosić o chwilę uwagi?  

 (…) 
 Panie radny Stachnio, ja sobie nie życzę żeby Pan tak na mnie ręką machał, no. Prosiłam Pana 

o spokój. 
 (…) 
 Ale ja Panu nie oddałam głosu. 
Radny Ireneusz Stachnio – Pani, przepraszam Pani radna, Pani Przewodnicząca Bejda, Pani bez przerwy 

mnie upomina mimo tego, że … 
 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnemu Ireneuszowi Stachnio. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja Pana upominam, bo Pan mi przeszkadza w prowadzeniu sesji. 
  (…) 
  Proszę państwa, ja bym chciała zabrać w tej chwili głos. 
  (…) 
  Proszę państwa, bardzo bym chciała zabrać głos. 
  (…) 

Panie radny Stachnio, proszę zająć miejsce. Ja czekałam dzisiaj całą sesję żeby zabrać głos  
i chciałabym w tej chwili zabrać głos. 
(…) 
Upominam Pana, bo Pan przeszkadza. 
(…) 
Dobrze. Dobrze, ale proszę Pana, bardzo proszę … 
(…) 
Dobrze, to jest Pana zdanie. Moje i większości radnych tu siedzących jest całkiem inne. 
Bardzo uprzejmie proszę żeby Pan zajął … 
(…) 
A ja sobie wypraszam żeby Pan machał ręką – właśnie to Pan zrobił. Bardzo proszę 
uprzejmie żeby … 
(…) 
Proszę państwa, ja bym chciała się wypowiedzieć w temacie, który jest obecnie omawiany.  
W piśmie, które zostało w dniu dzisiejszym odczytane pierwsze w tym punkcie, jest na str. 3 
taki akapit: „Praca w Centrum Sportu nie należy do łatwych – pracujemy 7 dni w tygodniu.”  
I jest taki, taki: „W odróżnieniu od Centrum Kultury nie kończymy działalności w maju, ani 
nie mamy miesięcznej przerwy tak jak Pływalnia Miejska.” Chciałabym się do tych dwóch 
sformułowań odnieść. Mianowicie, od tego drugiego zacznę, bo jest trochę prostsze. Przerwa 
technologiczna na Pływalni Miejskiej jest co roku, trwa ona cztery tygodnie. Ta przerwa 
technologiczna jest związana z urządzeniami i chyba nie muszę państwu tłumaczyć dlaczego 
taka przerwa jest. Natomiast, jeżeli chodzi o to, co tu zostało napisane, że Centrum Kultury 
podobnie jak … w odróżnieniu od Centrum Kultury nie kończymy działalności w maju, to 
myślę, że państwo radni się – podobnie jak ja – zgodzicie z tym, że to jest chyba bardzo 
gorący okres działalności Centrum Kultury. Ja mam tutaj, na stronach dwunastu, wypisane 
imprezy, które organizuje Centrum Kultury od czerwca do września. Proszę państwa, w 
czerwcu: Dzień Dziecka, wyjazd na przegląd amatorskich teatrzyków dziecięcych, koncert na 
zakończenie sekcji balet, koncert na zakończenie sekcji teatr lalkowy, integracja osiedla, targi 
produktu lokalnego „Biskupicki Złoty Kłos”, Noc Świętojańska, koncert w ramach 
Międzynarodowego Festiwalu Organowego, Dębińska Noc Świętojańska, Biesiada Wiejska w 
Kopalinie, Artystyczne wakacje w mieście, Przywitanie wakacji w Dziuplinie, Festyn 
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Rodzinny w Miłoszycach, w Miłocicach – przepraszam. Proszę państwa, mogłabym to 
odczytać i uważam, że to jest nieuprawnione zdanie w tym piśmie – to jest po pierwsze. 

 Po drugie. Chciałam uprzejmie poinformować, że nie w tym roku, ale w poprzednim roku 
wszyscy tu byliśmy zbulwersowani faktem, że na cztery tygodnie Centrum Sportu i Rekreacji 
się zamknęło. I ja nawet sobie zrobiłam zdjęcie, które tu przechowuję: Szanowni klienci,  
w związku z przerwą technologiczną w dniach 17 lipca – 07 sierpnia Centrum Sportu  
i Rekreacji będzie zamknięte. Przepraszamy za powstałe niedogodności. – bez pieczątki, bez 
podpisu. Natomiast druga kartka wisiała obok: W czasie przerwy technologicznej sekretariat 
MGCK czynny od godziny 9.00 do godziny 17.00. Wejście znajduje się tylko z tyłu budynku.  
I logo MGCK. 

 Proszę państwa, do czego ja zmierzam. Mianowicie zmierzam do tego, że niestety z moich 
obserwacji i z rozmów, w których uczestniczyłam, uważam i tutaj zwracam się do Pana 
Burmistrza, że niestety jest zła współpraca Centrum Kultury i Centrum Sportu i Rekreacji. To 
jest zadanie, które należałoby poprawić, bo te dwie instytucje są na siebie skazane i te dwie 
instytucje promują Gminę Jelcz-Laskowice, i one nie powinny się na siebie gniewać, robić 
fochy, jakieś inne rzeczy, tylko one powinny współpracować. 

 Dlaczego mnie skłoniło do dzisiejszej wypowiedzi, co mnie skłoniło do dzisiejszej 
wypowiedzi? Mianowicie, Pani Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji, która jest w 
zaawansowanej ciąży i należałoby to też uszanować, przyszła do mnie na dyżur 24 sierpnia  
i powiedziała mi o sytuacji, która ma miejsce z salą konferencyjną i z salą z lustrami. 
Wszystkim osobom, których ten temat dotyczy, jest to sprawa znana. Ja w ubiegłym roku, 
kiedy w szpitalu był Burmistrz Szczęśniak, a Pan Burmistrz Szponar był na urlopie, to 
uczestniczyłam z Panem Burmistrzem Piórko w takich rozmowach, które dotyczyły z kolei 
czynszu za salę z lustrami. Proszę państwa, takie sytuacje nie powinny mieć miejsca. Ja znam 
bardzo dużo szczegółów dotyczących tych historii i państwa współpracy, ja nie będę ich na 
sesji poruszać. Jeżeli Pan Burmistrz uzna, że należałoby o tym porozmawiać, to chętnie to 
zrobię. Natomiast te dwa sformułowania w tym piśmie uważam za nieuprawnione.  
W pewnym okresie taka była powszechna opinia, jak to się mówi: ludzie mówią, że to 
Centrum Kultury przyciągało do tej hali ludzi, a nie Centrum Sportu i Rekreacji. Proszę 
państwa, nie powinno być pomiędzy tymi dwoma instytucjami jakiejkolwiek rywalizacji,  
a taka się zdarza. Ona się zdarza w ten sposób, że państwo, Centrum Sportu i Rekreacji 
wpisaliście do Statutu różne inne zadania, które się pokrywają z działalnością statutową 
Centrum Kultury i tak naprawdę do końca nie wiadomo kto, jakie imprezy może i powinien 
organizować. Uważam, że powinniście państwo usiąść i w dobrej wierze – teraz jest trochę 
za późno, bo Pani Dorota Miś Dyrektor Centrum Kultury już poszła, w zasadzie za chwilę 
będzie rodzić. I uważam ten czas za niepotrzebne nerwy, za czas w jakiś sposób stracony  
i bardzo proszę Panie Burmistrzu, żeby to po prostu było dopilnowane, żeby nie było więcej 
takich sytuacji, że Pani Dorota Miś jest wzywana na dywanik, takie sytuacje nie powinny 
mieć miejsca. Pani Dorota Miś działa w kulturze bardzo długi czas i jeżeli ktoś nawet Pani 
Doroty Miś nie lubi, to powinien uszanować jej bardzo dobrą pracę na rzecz kultury w gminie 
Jelcz-Laskowice.  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – przepraszam Pani Przewodnicząca, że wchodzę w słowo, ale proszę 
doprecyzować ten „dywanik”, bo tutaj już mam jakieś pojękiwania i sugestie, że do mnie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – na dywanik nie do Pana Burmistrza Szponara, tylko do Pana Prezesa 
Konopki. I, proszę państwa, przykro mi jest o tym mówić, ale jeżeli w dniu dzisiejszym jest 
takie zapotrzebowanie na rozmowę o Centrum Sportu i Rekreacji to nie możemy się 
odżegnywać od Centrum Kultury, bo te instytucje działają razem i powinny działać razem. 

 Panie Burmistrzu, czy Pan wie o sytuacji, jaka miała miejsce, jak przyjechały dzieci  
z Ukrainy? Jaka była współpraca między firmami? Bo jeżeli nie to ja chętnie sporządzę 
notatkę i Panu to przekażę. Bardzo dziękuję. 

 Oddaję głos … Pan już mówił dwa razy. No to nic, to oddaję głos Pani radnej Sypek. Proszę 
uprzejmie. 

Radna Janina Sypek – chciałabym złożyć wniosek o zakończenie dyskusji. Były komisje nikt z radnych nie 
zabierał głosu, nie dyskutowaliśmy, a dzisiaj po prostu czuję się jakbym w jakimś kabarecie 
nie na sesji. Dobrze, że nie ma gości zaproszonych, bo wstyd po prostu byłoby żeby oni to, 
ten cyrk oglądali co dzisiaj się dzieje. Dziękuję. Proszę o zamknięcie dyskusji. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, padł wniosek o zamknięcie dyskusji. Proszę państwa, 
padł wniosek formalny Pani radnej Sypek o zakończenie dyskusji. Kto z państwa radnych jest 
za tym wnioskiem proszę o podniesienie ręki, a ja liczę: 

 
za   -           14 

  przeciw  -             4 
  wstrzymało się - 1 
  - wniosek został przyjęty – 
 
  Proszę państwa, przechodzimy do punktu szesnastego. 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Wolne wnioski. 
  Pan radny Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – Szanowni państwo, w punkcie Wolne wnioski pozwolę sobie zawnioskować do 

Pana Prezesa Krzysztofa Konopki o to aby ze względu na straty finansowe, które są 
przyczyną jego nieudolnej, nieudolnych rządów na przestrzeni ostatnich lat, podał się do 
dymisji. Panie Prezesie, wnioskuję o to aby Pan miał choć odrobinę honoru i po tym 
wszystkim, co zrobił Pan na szkodę tej spółki, podał się do dymisji. Dziękuję. To mój wniosek. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, taki wniosek nie może być głosowany przez Radę 
Miejską, co na pewno potwierdzi Pan mecenas. Wobec tego uznaję wniosek za bezzasadny. 

 Pan radny Hełka – proszę. 
Radny Jacek Hełka – Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni państwo radni, troszeczkę 

zmienimy temat. Przez dłuższy czas zastanawiałem się jak tę sprawę załatwić. Mieszkańcy 
do mnie się zgłaszali, rozmawialiśmy. Nie było innego sposobu, bo w międzyczasie 
wymyśliłem sposób załatwienia tej sprawy następujący: pragnę zgłosić stanowisko Rady 
Miejskiej w Jelczu-Laskowicach w sprawie budowy trasy rowerowej łączącej Oławę, Jelcz-
Laskowice, Czernicę i Wrocław. Uzasadnienie. W ostatnich latach ruch rowerowy na drodze 
455 łączącej Oławę, Jelcz-Laskowice, Czernicę oraz Wrocław staje się coraz większy. Bardzo 
popularne jest obecnie podróżowanie w celach turystycznych i wypoczynkowych. Gminę 
Jelcz-Laskowice i gminę Czernicę, Oławę i Wrocław zamieszkuje coraz więcej ludzi. Także w 
strefach przemysłowych pracuje coraz więcej pracowników. Droga 455 biegnie równolegle 
do rzeki Odry, wzdłuż której leżą unikalne tereny przyrodnicze o atrakcyjnych walorach 
wypoczynkowych. Przykładowo, na naszym terenie znajduje się staw, który w okresie 
wiosenno – letnim  funkcjonuje jako duże kąpielisko, strzeżone kąpielisko jedyne w tym 
rejonie. Obecność stref przemysłowych i dynamiczny rozwój wzdłuż drogi 455 powoduje 
wzmożony ruch pojazdów osobowych i ciężarowych. Przemieszczanie się wszystkich 
uprawnionych uczestników ruchu drogowego obecnie na tej trasie powoduje utrudnienia  
i może stanowić poważne zagrożenie szczególnie dla rowerzystów. Aby zapewnić 
rowerzystom bezpieczny przejazd do pracy, na zakupy, uaktywnić ww. obszar turystyczny  
i wykorzystać atrakcyjność terenów leżących nad Odrą do wypoczynku i aktywnego 
spędzania wolnego czasu należy rozpocząć proces, który doprowadzi do wybudowania drogi 
rowerowej równoległej do wojewódzkiej drogi nr 455 łączącej Oławę, Jelcz-Laskowice, 
Czernicę i Wrocław. Dodam tylko, że sprawa jest do zrobienia, to jest wykonalne, ponieważ 
Gmina Wrocław, Miasto Wrocław, a także gminy leżące na trasie do Milicza taką trasę już 
zrobiły, to jest wykonalne. Tutaj proszę państwa o przegłosowanie tego stanowiska, które 
pozwoli nam rozpocząć rozmowy z ościennymi gminami w celu załatwienia tej sprawy. 
Niejeden z państwa, z którym rozmawiałem, wspominał mi o tym, że ludzie chcą drogi do 
Oławy rowerowej. Niejeden chce drogi w kierunku Czernicy. Niejeden chciałby przyjechać z 
Wrocławia do nas nad staw wykąpać się. Naprawdę, jeżeli to jest wykonalne, a wiemy, że 
jest, to zróbmy coś w tym kierunku. Ponieważ nie miałem kontaktu z innymi gminami, 
chciałbym tutaj rozpocząć ten proces od stanowiska naszego, a później złożę jeszcze kolejne 
wnioski. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Burmistrz Piórko. Chwilę, pan burmistrz, Pan radny 
Babski. 
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Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja, w nawiązaniu do 
wniosku Pana radnego Hełki, mam dobrą wiadomość mianowicie taką, że w tej chwili jest, 
kończy się projektowanie ścieżki rowerowej od ul. Zachodniej – mówimy o drodze 455, tej 
drodze wojewódzkiej – od ul. Zachodniej do wysokości tu skrzyżowania, jak jest „Auto – 
Matunin” i będziemy to realizować na przestrzeni tego i przyszłego, pierwszej połowy 
przyszłego roku będzie to realizowane – to jest jedna dobra wiadomość. Druga dobra 
wiadomość to też dotyczy ścieżki rowerowej o przebiegu, o którym mówił Pan radny Hełka. 
To Miasto Oława będzie realizowało, czy już też rozpoczyna realizację ścieżki rowerowej od 
mostu na Odrze do skrzyżowania drogi wojewódzkiej 455 – 396 tu do Bystrzycy, na tym 
fragmencie. Tak że już te fragmenty będą niejako zrealizowane w najbliższej przyszłości. 
Tutaj dodam jeszcze, że również po wale można z Łęgu przejechać na, do drogi wojewódzkiej 
przy ul. Leśnej. Ja już się przyglądałem tej koncepcji, u nas kawałek mamy starego wału, 
gdzie można tę ścieżkę zrobić. No dalej sobie trochę jakoś tak trudno wyobrażam, bo to 
„Natura 2000”, nie mniej jednak wniosek jest jak najbardziej słuszny. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny Hełka i Pan radny Babski. Proszę. 
Radny Jacek Hełka – znaczy, chciałby uzupełnić jeszcze stanowisko, ponieważ to był tytuł stanowiska.  

A stanowisko brzmi: Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach popiera działania samorządów, 
urzędów i instytucji, które doprowadzą do wybudowania trasy rowerowej łączącej Oławę – 
Jelcz-Laskowice – Czernicę i Wrocław wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 455. To jest treść 
stanowiska Rady Miejskiej. Dziękuję. Którą prosiłbym żeby państwo przyjęli. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Babski. 
Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja chciałbym przypomnieć, że identyczny 

wniosek złożyłem w zeszłym roku i on został przyjęty. Panie radny Hełka, ten wniosek już 
jest. Zwróciliśmy się tutaj, jako Rada, do pana burmistrza o podjęcie kroków żeby podjęli, 
władza miasta podjęła rozmowy z Miastem Oława, z Gminą Oława na temat budowy ścieżki 
rowerowej łączącej Oławę – Jelcz i to jest. Natomiast Pana wniosek idzie troszeczkę szerzej, 
bo idzie w kierunku Czernicy. Ale wniosek … w kierunku Wrocławia. Ale wniosek dotyczący 
ścieżki rowerowej Oława – Jelcz został już złożony przez Radę. Tylko, co z tym fantem panie 
burmistrzu? No właśnie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, Panie radny Babski, 

wniosek został przyjęty przez Radę oczywiście, został wysłany do Rady Miejskiej Oławy. 
Dostaliśmy odpowiedź, że są też zainteresowani co jest odzewem, że ta inwestycja będzie 
realizowana w tym fragmencie, o którym powiedziałem. Z Gminy Oława nie otrzymaliśmy 
jeszcze stanowiska, więc ja powtórzę stanowisko do Gminy Oława. Natomiast mówię, Miasto 
Oława i my, bo ja chciałem dodać jeszcze, że ten, tę ścieżkę rowerową, o której mówiłem, od 
ul. Zachodniej do wysokości zakładu „Auto – Matunin” realizujemy wspólnie z Dolnośląską 
Służbą Dróg i Kolei. Tak że tutaj państwo żeście podejmowali uchwałę o współfinansowaniu 
tejże inwestycji. Tak że mówię, coś się tam dzieje, powoli, ale coś się dzieje. Tutaj, ten 
wniosek radnego Hełki jest trochę szerszy. Ja wystąpię, jeżeli Rada przyjmie takie 
stanowisko, wystąpię również do Gminy Czernica. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, ścieżki rowerowe były jeszcze omawiane w tamtej 

kadencji. Rzeczywiście, radny Babski wtedy optował za tym i był jakby inicjatorem tych 
ścieżek Oława – głównie – Jelcz. Tylko chciałem zwrócić na jedną uwagę rzecz, gdy my 
składamy jakieś stanowisko to nie ma wtedy dyskusji czy jest to fajna inicjatywa, czy nie. 
Tylko jakie są konsekwencje finansowe tego, czy stać nas na to, a w ogóle wniosek, 
stanowisko zostało zgłoszone, więc nie mieliśmy czasu na przemyślenia, trzeba było to na 
komisji zgłosić. No i najczęściej Pani Przewodnicząca w ogóle nie poddaje takiego wniosku, 
czy stanowiska pod głosowanie, no bo poczekamy, zobaczymy, może coś minie, bo 
zaskoczyliśmy państwa. Dzisiaj jesteśmy za tym, oczywiście niech drogi będą rowerowe, 
samochodowe, ścieżki, chodniki, to jest dla naszego bezpieczeństwa, dla naszej wygody. 
Tylko, Pani Przewodnicząca, samo procedowanie, proszę zwrócić uwagę opozycja jakby 
złożyła takie coś, to od razu w łeb by dostalibyśmy. Jeśli radni Platformy Obywatelskiej 
składają, no to wtedy jest okay. Proszę to mieć na uwadze. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Po pierwsze, nie ma tutaj na sali radnych Platformy 
Obywatelskiej, bo jest jeden radny Platformy Obywatelskiej, który już to podkreślał 
kilkakrotnie. Po drugie, zawsze kiedy w Wolnych wnioskach pojawia się wniosek, czy 
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stanowisko, propozycja, ja się zawsze zwracam do pana mecenasa i czasami robię przerwę 
żeby się z panem mecenasem skonsultować czy należy ten wniosek przegłosowywać, czy też 
nie. I w tym wypadku również to zrobię. Panie mecenasie, bardzo proszę o wypowiedź czy 
zaproponowane, przez Pana radnego Hełki, stanowisko Rady Miejskiej powinno być w dniu 
dzisiejszym przegłosowane? Ono jest jakby w swoim zakresie szersze od stanowiska, które 
było przyjmowane wcześniej i bardzo Pana proszę o wypowiedź. 

Radca Prawny Sławomir Boruch – Gruszecki – to znaczy, to stanowisko może być w dniu dzisiejszym 
przegłosowane. Na razie, w takim kształcie, jakim ono zostało wyartykułowane, ono po 
prostu nie pociąga za sobą skutków finansowych, w związku z tym nie ma konieczności żeby 
zabierała się w tym zakresie Pani Skarbnik. Natomiast Pan, po prostu, Burmistrz Piórko 
mówił, że tego rodzaju działania są przez Gminę podejmowane, aczkolwiek ten wniosek jest 
nieco szerszy. Ale nie ma przeszkód żeby on, żeby takie stanowisko Rady zostało zajęte po 
raz kolejny. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, dla transparentności, bardzo proszę 
Pana radnego Hełkę żeby jeszcze raz to samo stanowisko nam odczytał, żeby wszyscy 
wiedzieli nad czym głosujemy. 

Radny Jacek Hełka – jeżeli mogę to jeszcze tylko tak odpowiem Panu Stachnio. Nie należę do żadnej partii 
w przeciwieństwie do Pana. No taki wybór. 

 Stanowisko Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach w sprawie budowy trasy rowerowej 
łączącej Oławę – Jelcz-Laskowice – Czernicę i Wrocław. Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach 
popiera działania samorządów, urzędów i instytucji, które doprowadzą do wybudowania 
trasy rowerowej łączącej Oławę – Jelcz-Laskowice – Czernicę i Wrocław wzdłuż drogi 
wojewódzkiej nr 455. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, poddaję propozycję tego 
stanowiska Rady Miejskiej pod głosowanie. Kto z państwa radnych jest za takim projektem 
stanowiska, za przyjęciem takiego stanowiska, proszę o podniesienie ręki: 

 
za -           19 (jednogłośnie) 
- stanowisko zostało przyjęte – 
 
Czy w punkcie Wolne wnioski jeszcze … Panie radny, Pan już zabiera głos po raz który? 
(…) 
Przepraszam bardzo, Pan mówił, że ma Pan kilka – tak? – wniosków. 
(…) 
Dobrze. Proszę uprzejmie. 
Proszę państwa, ja nie usłyszałam tego, że … 

Radny Jacek Hełka – przepraszam. Panie Stachnio, ale ja nie komentowałem jak panowie żeście tutaj 
wychodzili i to co żeście robili, tak że prosiłbym dać mi się spokojnie wypowiedzieć. Tak jak 
tutaj Pani radna Dekret mówi, że dajcie się wypowiedzieć. Bardzo proszę. Grzecznie 
siedziałem, słuchałem pomimo tego, że czasami mnie krew zalewała. 
 Zwracam się z wnioskiem do Pana Burmistrza, ponieważ to będzie rozszerzenie tego 
wniosku, który tutaj był składany wcześniej, także tego stanowiska, które tutaj, w tej chwili 
żeśmy przyjęli, za które dziękuję, zwracam się do Pana Burmistrza o podjęcie rozmów  
z ościennymi gminami w sprawie rozpoczęcia podejmowania jakiś działań w tej, że tak 
powiem, materii.  
I prosiłbym o przekazanie stanowiska Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach do tych 
zainteresowanych samorządów. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w punkcie Wolne wnioski ktoś chciałby zabrać 
głos? Pani radna Dekret – proszę. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – Panie Burmistrzu, Szanowna Rado, chciałam po prostu zwrócić 
uwagę na taki problem, który tutaj właśnie jest w naszym mieście. Po prostu nasi pracownicy 
zakładów po prostu są straszeni, ściągani z etatów pracy niżej, straszeni są po prostu w ten 
sposób, że już na ich miejsce za płotem czekają Ukraińcy. Dla naszych pracowników i … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna, ale jesteśmy w punkcie Wolne wnioski. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – ja nie wiem czy to … No a ja bym to złożyła jako wniosek przed … 

żeby to przedyskutować … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale do kogo? Do Rady Miejskiej ? My nie mamy kompetencji w tym 

zakresie. 
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Radna Walentyna Krystyna Dekret – do burmistrza. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – no to proszę złożyć do burmistrza, ale w punkcie Wolne wnioski, nie 

na sesji. Proszę się zwrócić … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – Pani Przewodnicząca, proszę się dać wypowiedzieć. Po co mamy się 

szarpać? A to jest problem … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale, Pani radna, jesteśmy w punkcie Wolne wnioski. Pani się chce 

zwrócić do burmistrza, nie trzeba tego robić na sesji. Pani wniosek dotyczy pracodawców  
i pracowników narodowości ukraińskiej, bardzo uprzejmie proszę to nie w tym punkcie i nie 
na sesji. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – Pani Przewodnicząca, a gdzie będziemy składać? Do Wojewody? Do 
Powiatu? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani napisze pismo do pana burmistrza i burmistrz rozpatrzy.  
A najlepiej … 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – Pani Przewodnicząca, kiedy ja zaczynam mówić, Pani wiele ma do … 
 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnej Walentynie Krystynie Dekret. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa myślę, że taki wniosek odnośnie napływu 

ludności ukraińskiej i pracy w naszej ojczyźnie to trzeba by było może do Wojewody – 
przedstawiciela rządu albo do rządu. No Pani mówiła, że Pani może pewne rzeczy załatwić, 
pojechać, no to myślę, że może tam trzeba by było. To nie na tym szczeblu, nie na tym 
szczeblu. Bardzo dziękuję. 

 Czy ktoś z państwa jeszcze w punkcie Wolne wnioski? Pan radny Babski. 
Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja miałem, obiecałem na ostatniej komisji 

złożyć wniosek dotyczący pomocy emerytom w zorganizowaniu się w jakimś pomieszczeniu 
na terenie miasta i gminy. Po rozmowie z Panią Dyrektor Centrum Kultury wycofuję ten 
wniosek, bo już niedługo rusza nowa edycja w Centrum Kultury pt. trzeci wiek, coś takiego. 

 (…) 
 Akademia Trzeciego Wieku – to jest jedna sprawa. Po rozmowie z Panem Burmistrzem 

Szponarem uzyskałem informację, że jeżeli jakaś grupa zrzeszona rencistów, emerytów 
zwróci się do niego z prośbą o zapewnienie jakiegoś lokum, to on podejmie tego typu 
starania. Natomiast Pani Dekret ostatnio informowała nas, że zna tysiąc emerytów, 
rencistów, którzy są w potrzebie zorganizowania się. No niestety, pan burmistrz powiedział, 
że nie ma takiego lokum żeby tyle osób jednorazowo gdzieś mogło się pomieścić. No tak że 
jest działanie i dobra wola i ze strony pana burmistrza, Centrum Kultury. Dziękuję. I dlatego 
wycofuję wniosek, nie składam wniosku.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, jeżeli nie ma żadnych więcej 
wolnych wniosków, to przechodzimy do punktu siedemnastego. 

Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Komunikaty organów Gminy. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pani radna Kamińska – proszę. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Kamińska – Szanowni państwo informuję, że 11 

października będzie spotkanie, posiedzenie Komisji Rewizyjnej o godzinie 16.00 w Urzędzie. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to nie jest posiedzenie wyjazdowe. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Kamińska – 11 października, nie jest to posiedzenie 

wyjazdowe. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w komunikatach Gminy ktoś jeszcze chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. Pan radny Babski. 
Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, komisja wyjazdowa, Komisja Kultury, Sportu i Zdrowia – 19 października – 
chyba czwartek albo środa – nie pamiętam – godzina 16.00, pod Urzędem Miasta. Będziemy 
jeździli po świetlicach szkolnych, po świetlicach wiejskich – przepraszam – ale tylko tzw. 
ściana wschodnia. Zaczynamy od miejscowości Wójcice, Biskupice, Minkowice, Miłocice 
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Duże, Małe i zakończymy na Piekarach. Natomiast druga część tej komisji, ustalimy właśnie 
dziewiętnastego, na początku listopada, gdzie będziemy zwiedzali świetlice: Dębina, 
Grędzina, Miłoszyce i coś tam, już nie pamiętam, w drugiej części. Czyli, przypominam: 19 
października, godzina 16.00, Komisja Kultury … 19 października, godzina 16.00, pod 
Urzędem Miasta. Pana Burmistrza proszę o zapewnienie środka lokomocji. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w komunikatach jeszcze ktoś z państwa chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję państwu za obecność. Zamykam XXXVIII Sesję Rady Miejskiej 

w Jelczu-Laskowicach. Życzę państwu dobrej nocy. 
 
Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 18.55 zakończyła obrady  
XXXVIII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 
Protokołowała : 
 


